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Historie obce Lom
Obec Lom leží na křižovatce silnic mezi Blatnou, 
Miroticemi a Sedlicí směrem na Bělčice. K obci náleží 
osady Neradov a Míreč. Zeměpisná výška v Mírči v údolí 
řeky Lomnice je 420 m n. m. a v Lomu dosahuje Holý 
vrch 480 m n. m. 

Své pojmenování obdržela ves podle povahy krajiny, 
kde vznikla. Místní výklad praví: „Dávno již tomu, kdy 

lomem a praskotem vyvrácen byl zde prales. Vymýcením, 
vykácením a vypálením pracně získaná orná půda, 

v mokřinách louky, kamenitá pole a postaven dřevěný dvorec 
jménem Lom.“ Nasvědčují tomu pomístní názvy jako V Parezí, V Sosni, V Kopaninách, 
Na Záleské, Na Hořici a jiné.
První písemnou zmínkou o vsi obsahuje listina krále Václava II. z 9. 2. 1291, která 
potvrzuje kostelu a faře v Miroticích různé državy, mezi nimi i dvorec jménem Lom 
s polnostmi, lesy a lukami. Majestát krále Jana Lucemburského tato privilegia potvrzuje 
listinou z 24. srpna roku 1341 psanou středověkou latinou. 
 Další důležitá zpráva o Lomu pochází z roku 1540, kdy byl spolu s dalšími okolními 
majetky odprodán od Blatné Adamem Lvem z Rožmitálu bratrům Janu a Zikmundovi 
Kalenicům z Kalenic na Škvořeticích. V roce 1701 byl spolu se Škvořeticemi opět připojen 
k blatenskému panství, jehož součástí zůstal až do zrušení poddanství a roboty.
Roku 1591 je zde zaznamenáno osm gruntů, dvě chalupy a krčma, stejně jako v roce 
1635. Berní rula – nejstarší český katastr poddanské (rustikální) půdy – eviduje ve vsi 
v polovině 17. století devět usedlostí – sedm gruntů, z toho tři opuštěné, a dva domky. 
V roce 1720 byli v Lomu čtyři sedláci, dva chalupníci a tři podruzi. Roku 1785 je uváděno 
již šestnáct popisných čísel. Populační vývoj obce ukazují údaje ze sčítání lidu: roku 
1869–365 obyvatel, 1900–321 obyvatel, 1921–360 obyvatel, 1950–240 obyvatel, 
1970–195 obyvatel. K nejstarším příjmením se zde řadí Šilha, které je doloženo již roku 
1588 a udrželo se ve vsi až do konce minulého století. 
K místním pamětihodnostem patří především kaple postavená roku 1882 na místě 
dřevěné zvonice, nyní opravená. Zvon zavěšený v kapli byl za první světové války zčásti 
odříznut, aby velikostí nepodléhal rekvizici pro válečné účely. 
Osada Neradov začala vznikat v první polovině 18. století na panské (dominikální) půdě 
v místech někdejší skelné huti škvořetického statku. Proto byla, zejména v počátcích, 
alternativně nazývána i Huť a také místní rybník nese jméno Huťský. V roce 1774 tu byly 
čtyři domky a roku 1840 již deset obydlí.

Osada Míreč, ve starších do-
bách a též lidově zvaná Nireč, 
ves nad řekou Lomnicí, je v pí-
semných pramenech připomí-
nána poprvé roku 1323 jako 
součást panství královského 
hradu Zvíkova. Bývaly tu dva 
manské dvory a roku 1557 je 
uváděna svobodnická usedlost. 
Nejpozději od roku 1603 patřila 

větší část vsi ke Škvořeticím a pak k blatenskému panství. Na sklonku 18. století tu bylo 
již devět domů a v roce 1840 je uváděno dvanáct domů s 82 obyvateli, panský dvůr 
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Slovo na úvod

Představujeme naše o
bc

e

Vážení a milí čtenáři Sobáčku,
vstoupili jsme do nového roku 2024 a chtěl 
bych Vám tak popřát vše nejlepší, hodně 
štěstí, pevné zdraví a životní pohodu. 
Máme za sebou vánoční svátky, které ne 
pro všechny byly šťastnými. Předcházela 

jim tragická událost na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy, 
která je pro mne dodnes nepochopitelná a nikdy bych si 
nemyslel, že se toto může v naší zemi stát. Všem rodinám, 
které tato událost zasáhla přeji sílu, aby překonaly tyto těžké 
chvíle. Uplynulý rok se nesl ve znamení neustálého zdražování 
ať už potravin, tak cen energií. Naše obec to pocítila 
především při pravidelném ročním vyúčtování za elektrickou 
energii. Tento stav nás posunul v rozhodování o pořízení 
fotovoltaické elektrárny, kterou máme v plánu realizovat 
v letošním roce. Začátkem roku nás čeká další vlna nárůstu 
cen jak u potravin, tak např. u odpadového hospodářství.  
V naší obci jsme prozatím ceny za svoz komunálního odpadu 
ponechali a uvidíme, co přinese následující období. Vláda 
po těchto krocích sice slibuje v letošním roce ukončení 
zdražování a zlepšení ekonomické situace, ale v tomto 
ohledu jsem trochu pesimista. Myslím si, že ve společnosti se 
projevuje nejistota a obavy z budoucnosti, i když si to většina 
z nás nepřipouští a proto doufám, že se vše brzy změní a vrátí 
do klidnější nálady. Na závěr bych chtěl všem popřát prožití 
nejen tohoto roku, ale i těch následujících v klidu a míru, aby 
bylo vše jen lepší a mohli jsme se potkávat pouze s úsměvem 
ve tváři.

Václav Kafka, starosta obce Lom

Rozhovor se starostou 
obce Lom
V čele obce Lom stojí pan Václav 
Kafka. Rádi bychom Vám představili 
pana starostu v krátkém rozhovoru.
Od kdy jste zvolen starostou obce? 
Starostou obce jsem se stal po 
komunálních volbách na podzim 
v roce 2010, tak nyní čtvrté volební 
období.
Už před svým zvolením starostou 
jste byl členem ZO?
Na obci Lom jsem před zvolením starostou působil dvě 
volební období jako místostarosta, a to po komunálních 
volbách konaných v roce 2002.

Nirečský mlýn
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Co se v SOBu peče

Svazek obcí Blatenska
Kancelář SOBu na adrese:
Spálená 727, 388 01 Blatná 
tel.: 728 881 358, 383 420 300
e-mail: blatensko@blatensko.eu

Úřední hodiny:
Pondělí  8,00–11,00 12,30–16,00
Středa  8,00–11,00 12,30–16,00
Pátek  8,00–11,00

Uzávěrka příjmu příspěvků
do březnového vydání

SOBáčku č. 96
je ve středu 28. 2. 2024.

Příspěvky posílejte na e-mail:
sobacek@blatensko.eu

Co se v SOBu událo 
a co se bude dít
¾¾ V listopadu a prosinci 2023 

některé obce požádaly o spolupráci 
při vyúčtování dotací. Pracovnice SOB 

jim vyúčtování pomohly připravit. 
¾¾ Ve spolupráci s externí firmou 

pracovnice SOB připravily zadání veřejné 
zakázky na společný projekt „Předcházení vzniku 

odpadů a posílení separace odpadů ve Svazku obcí Blatensko“. 
¾¾ Poslední Valná hromada SOB v roce 2023 se konala ve středu 

13. prosince. Hlavním bodem jednání bylo projednání a schválení 
střednědobého výhledu rozpočtu SOB na období 2025–2027 a dále 
rozpočtu SOB na rok 2024. Dále byl projednán výběr nejvhodnější 
nabídky veřejné zakázky „Předcházení vzniku odpadů a posílení separace 
odpadů ve Svazku obcí Blatensko“, složení inventarizační komise pro 
inventarizaci majetku SOB a byly předány informace ke společnému 
nákupu knihy Rozpočtová skladba a účetnictví 2024 pro ÚSC od pana 
Ing. Jiřího Lorence. 
¾¾ Na jednání VH SOB bezprostředně navazoval seminář pro 

starosty, volené zástupce obcí, případně úředníky a zaměstnance obcí 
s JUDr. Lubošem Průšou na téma: Aktuální změny zákona o obcích, 
změny v místních poplatcích a aktuální změny v zákoníku práce. 
¾¾ V průběhu měsíce ledna 2024 spolupracovaly pracovnice SOB 

s obcemi při podávání žádostí o dotace především z Programu obnovy 
venkova.
¾¾ Během měsíce ledna 2024 byla zpracována a podána žádost 

o příspěvek na podporu zaměstnávání osob se zdravotním postižením 
na chráněném trhu práce pro pracovníky zaměstnané v prádelně za 
čtvrté čtvrtletí 2023.
¾¾ Pracovnice Svazku obcí Blatenska průběžně poskytují 

poradenství starostům a dalším pracovníkům obcí dle jejich aktuální 
potřeby.
¾¾ Své příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky na 

dění u Vás, další informace o životě ve Vašich obcích posílejte, prosím, 
pouze na naši e-mailovou adresu: sobacek@blatensko.eu.

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

Kalendář SOBu na rok 2025
Pro obyvatele, návštěvníky a všechny příznivce Blatenska začínáme jako 
tradičně připravovat stolní kalendář SOBu na rok 2025. Žádáme zástupce 
obcí, spolků a organizátorů sportovních, kulturních a společenských 
akcí, aby nám poskytli podklady pro nový kalendář na rok 2025. Prosíme 
Vás o včasné poskytnutí podkladů a jejich zaslání na e-mailovou adresu 
blatensko@blatensko.eu nebo poštou na adresu Spálená 727, 388 01 
Blatná (případně se na tuto adresu můžete přijít domluvit osobně). 
Svoje podklady prosím zasílejte co možná nejdříve, nejpozději do 
30. dubna 2024, aby mohl být kalendář včas předán ke zpracování 
a k tisku. Nezapomeňte uvést název akce, datum a místo konání akce, 
případně pořadatele a další podrobnosti. Můžete nám poskytnout 
i fotografie ze života v obcích. Zde uveďte jméno autora a případně 
název fotografie. Děkujeme a těšíme se na případnou spolupráci. 

Dana Vohryzková a Bohumila Hoštičková

Do výše uvedeného projektu se zapojilo celkem 17 členských obcí. 
V rámci projektu bylo možné pořídit kompostéry, domovní štěpkovače, 
vratné nádobí a kelímky, nádobí k opakovanému použití, přepravní 
a skladovací boxy na nádobí nebo kovové regály. Každá obec, která se 
rozhodla zapojit, si sepsala své požadavky a předala je do kanceláře SOB 
společně s hlášením o produkci odpadů v obci. Z hlášení o produkci 
odpadů v zapojených členských obcích byly získány podklady pro 
zpracování „Analýzy potencionálu produkce odpadů a materiálových 
toků v zájmové oblasti“. Tuto analýzu pro SOB zpracovala firma DESACON 
Zlín s. r. o., a to za všechny zapojené obce.  Na základě požadavků obcí 
a zpracované analýzy byla pracovnicemi SOB připravena a podána 
společná žádost o dotaci.
Společné projekty realizované za členské obce prostřednictvím SOB mají 
pro zapojené obce spoustu výhod: SOB připraví a podá žádost o dotaci, 
zrealizuje veřejnou zakázku k výběru dodavatele, nakoupí všechny 
položky dle požadavků obcí, zajistí vyúčtování projektu a připraví 
monitorovací zprávy v období udržitelnosti projektu. Za obce je tedy 
ze strany SOB vyřízena veškerá administrativa spojená s dotačním 
řízením. Pořízení potřebného vybavení je tak pro obce dostupnější, a to 
z důvodu menší administrativní zátěže pro obce a dále díky finančním 
prostředkům získaným prostřednictvím dotace.  U tohoto konkrétního 
projektu činila finanční spoluúčast obcí pouze 17 % z celkové ceny 
pořizovaného vybavení. 

Dana Vohryzková, předsedkyně SOB

Předcházení vzniku
odpadů a posílení
separace odpadů ve
Svazku obcí Blatensko
Tento projekt je spolufinancován Evropskou unií.

Hlavním cílem projektu bylo pořízení kompostérů, domovních
štěpkovačů a pořízení vratného nádobí pro občany obcí Svazku
obcí Blatensko.

Termín realizace projektu: 11/2023 – 12/2024
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Svazek obcí Blatenska 
Spálená 727, 388 01 Blatná 

IČO: 68538189 
Dana Vohryzková tel.: 728 881 358 

e-mail: pradelna@blatensko.eu 
 

 

Komunální služby 
Blatenska 

 

praní a žehlení | mandl | švadlena 

 
PONDĚLÍ | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ÚTERÝ | 9,00 – 12,00 

STŘEDA | 9,00 – 12,00; 13,00 – 16,00 

ČTVRTEK | 9,00 – 12,00 

PÁTEK | 9,00 - 11,00 

 
| U ručního žehlení se připočítává částka 20,-Kč za kus. 

| Ceny jsou konečné, nejsme plátci DPH. 
| Dopravu nezajišťujeme. 

| Individuálně může být stavena cena vyšší např. u nestandardního prádla velkých rozměrů 
nebo při silném znečištění. 

| Dodací lhůta 5 pracovních dní, do dodací lhůty se nezapočítává den příjmu, 
sobota, neděle a svátky. 

| Možnost zakoupení dárkových poukazů. 
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Ceník praní a mandlování prádla 
Platnost od 1. 1. 2024 

1. Kapna…………………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
2.  Prostěradlo……………………………………………………………………………………………………… 25,- Kč 
3.  Povlak na polštář………………………………………………………………………………………………. 20,- Kč 
4. Ručník, utěrka…………………………………………………………………………………………………... 12,- Kč 
5.  Ručník froté, mopy, prostírání velké……………………………………………………………………….. 15,- Kč  
6.  Ručník malý, prostírání malé………………………………………………………………………………… 10,- Kč 
7.  Osuška…………………………………………………………………………………………………………… 20,- Kč 
8.  Ubrus…………………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
9.  Závěs, záclona………………………………………………………………………………………………….. 30,- Kč 
10. Sedák…………………………………………………………………………………………………………….. 35,- Kč 
11. Mikina, vesta……………………………………………………………………………………………………. 30,- Kč 
12. Košile…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
 Košile pouze žehlení…………………………………………………………………………………………... 30,- Kč 
13. Tričko…………………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
14. Kalhoty…………………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
15. Zástěra, šaty…………………………………………………………………………………………………….. 18,- Kč 
16. Ponožky…………………………………………………………………………………………………………..   8,- Kč 
17. Plyšové hračky do 30 cm……………………………………………………………………………………… 20,- Kč 
18. Potah matrace………………………………………………………………………………………………… 200,- Kč 
19. Spacák slabý………………………………………………………………………………………………….. 100,- Kč 
 Spacák silný…………………………………………………………………………………………………… 180,- Kč 
20. Mikroutěrka…………………………………………………………………………………………………….... 8,- Kč 
21. Chňapka, žínka…………………………………………………………………………………………………. 10,- Kč 
22. Plášť……………………………………………………………………………………………………………… 45,- Kč 
23. Bunda slabá…………………………………………………………………………………………………….. 90,- Kč 
 Bunda silná……………………………………………………………………………………………………. 135,- Kč 
24. Deka slabá, závěs slabý………………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
 Deka střední, závěs silný……………………………………………………………………………………. 100,- Kč 
 Deka velká……………………………………………………………………………………………………... 200,- Kč 
 Deka ovčí vlna………………………………………………………………………………………………… 220,- Kč 
25. Podložka do postele ovčí vlna………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
26. Potah sedací souprava………………………………………………………………………………………. 180,- Kč 
27. Potah křeslo…………………………………………………………………………………………………….. 80,- Kč 
28. Polštář malý…………………………………………………………………………………………………….. 40,- Kč 
 Polštář velký……………………………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
29. Potahy do auta 1 sedačka……………………………………………………………………………………. 50,- Kč 
30. Potah zahradní silný malý……………………………………………………………………………………. 80,- Kč 
 Potah zahradní silný velký………………………………………………………………………………….. 120,- Kč 
31. Župan slabý…………………………………………………………………………………………………….. 25,- Kč 
 Župan silný……………………………………………………………………………………………………… 35,- Kč 
32. MANDLOVÁNÍ vyprané suché prádlo  
 Polštář, ubrus…………………………………………………………………………………………………... 15,- Kč 

Kapna, prostěradlo…………………………………………………………………………………………….. 20,- Kč
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a ovčín. V krásné scenérii říční je postaven Nirečský mlýn. Sem přicházeli 
za nákupem mouky z daleka, zejména horníci z Příbrami. Dnes již tento 
mlýn není a v jeho místě se nachází rekreační zařízení.  Poblíž Mírče jsou 
také dosud zachovány stopy po rýžování zlata na Lomnici. Později se zde 
těžil stavební písek. V současnosti je místo zarostlé lesem a po těchto 
činnostech zůstal pomístní název V Jamkách podle vyhloubených jam.
Za nejstarší a nejpamátnější stavby vesnice Lomu je považováno jádro 
chalupy č.p. 16, bývalé panské ratejny prodané v roce 1889. Tehdy zde 
byla ratejna, černá kuchyně, světnice šafáře, komora a sklep na mlé-

ko v němž byla studánka se stálou vodou. Protože dvůr byl vyzdvižen 
za 30leté války z opuštěných gruntů selských je možné tuto chalupu 
považovat za původní obytné selské stavení. Dále hospoda č.p.1, která 
bývala rovněž panská a prodána byla v roce 1785 do soukromých rukou. 
Všechna stavení ve vsi byla pokryta došky, zdivo kamenné slepené 
hlínou. Obytná stavení statků tvořila prostorná světnice, černá kuchyně 
a malé světničky, nebo komory. K těm příslušely chlévy tzv. maštale 
o síle zdí až 1 m a pásových kleneb. Panské stáje měli dřevěný povalový 
strop. Stodoly byly dřevěné, nebo rohových pilířů, mezi nimiž byly dře-
věné výplně. V prvé polovině 18. století vznikaly chalupy. Tyto grunty 
a chalupy byly považovány za „osedlé“ a jejich držitelé byli lomskými 
gruntovníky, sedláky a chalupáři. V tomto čase vznikla i obecní pastouš-
ka č.p. 11. Tím byla výstavba vesnice na dobu 70 let uzavřena.
Založení hasičského sboru v Lomu, Neradově a Mírči počalo dnem 
11.1.1912, kdy došel přípis okresního hejtmanství v Blatné,jakým 
způsobem je postaráno o požární bezpečnost v obci. Tehdejší starosta 
Josef Pobuda vypravoval, že si zasláním přípisu vyžádal, když v obci 
valného pochopení nebylo pro požární bezpečnost. Obecní výbor se 
dne 15. 2. 1912 usnáší, že založí sbor dobrovolných hasičů a že se koupí 
stříkačka. Okresní výbor v Blatné dne 12.4.1912 schválil usnesením, 
že obec učiní výpůjčku u okresní hospodářské záložny v Blatné ve výši 
2000,-Kč s 10letou splatností. Byla tak zakoupena čtyřkolová stříkačka 
za 1358,-Kč, hasičská výstroj a výzbroj za 510Kč a částečné náklady ve 
výši 132,-Kč na stavbu skladiště.  Bylo usneseno, že hasičské skladiště 
bude postaveno na Pahorku a roku 1913 je tak sbor dobrovolných 
hasičů připraven plnit své úkoly. Prví veřejné hasičské cvičení v Lomu se 
konalo dne 13. července 1913 za krásného slunného dne za veliké účasti 
lidu z okolí. Polní mši před cvičením sloužil kaplan František Slepička 
z Mirotic. Slavnosti byl tehdy přítomen i pan Ferdinad Karel Hildprandt 
se svojí paní Jozefinou Hildprandtovou. V loňském roce SDH Lom oslavil 
110 let od jeho založení. Konalo se tak 10. 6. 2023 slavnostním nástupem 
u hasičské zbrojnice v Lomu a následně na hřišti v Neradově. Můžeme 
tak s hrdostí říci, že se stále daří držet v obci to, co naši předkové založili 
s uvědoměním potřeby této organizační složky.
Významnou tradici má v Lomu fotbal, jehož historie se zde píše od roku 
1965. Tělovýchovná jednota byla založena v roce 1965 pod názvem 
TJ Sokol Lom. Prvním předsedou byl pan Vondrášek z Lomu, tehdejší 
předseda MNV. V Lomu nebylo fotbalové hřiště a tak padlo rozhodnutí 
jej vybudovat v místě na okraji Lomu směrem na Neradov(v místě dnešní 
bytovky). Začalo se s trénováním, ale jeho velikost nebyla vhodná pro 
hraní zápasů. Zpočátku se tak zápasy musely hrát na hřišti v sousední 
obci Škvořetice v místním zámku. Místní národní výbor v Lomu následně 
rozhodl udělat hřiště mezi Lomem a osadou Neradov, kde se nachází 
současný areál. V roce 1966 se stává předsedou TJ pan Miloslav Vaňáč, 
který tuto funkci vykonával do roku 1980. Poté následovali pan Miloslav 
Fišer do roku 1993, pan Ing. Josef Lexa do roku 2001 a následně pan Jiří 
Čabrádek, který drží lomský fotbal až do roku 2023 a předává dále svojí 
funkci předsedy panu Vojtěchu Novému. Největší událostí v posledních 
letech byla oslava výročí 50 let lomského fotbalu, která se uskutečnila 
dne 27.6.2015. Jeden z hlavních zápasů se odehrál mezi TJ Lom – AC 
Sparta Praha. V příštím roce nás čeká již 60 výročí od založení TJ Lom. 
Jsem moc rád, že lomský fotbal neustále žije, především zásluhou jeho 
předsedů a chutí hráčů reprezentovat tento klub a budeme ho nadále 
jako obec podporovat.   
V loňském roce se nám podařilo také získat obecní symboly v podobě 
znaku a vlajky, za což jsem opravdu rád. Již dříve jsem o to usiloval, ale 
ten správný čas přišel až nyní. Myslím si, že by každá obec měla mít 
svůj symbol odkazující na dávnou historii a vztah k místu, kde žijeme. 
Je to mimo jiné i důkaz o její samostatnosti. Výběr znaku schválilo 
zastupitelstvo obce Lom dne 30. března 2023 a poté byla zaslána žádost 
o schválení na Podvýbor pro heraldiku a vexilologii PSP ČR. Znak a vlajka 
byly následně obci uděleny rozhodnutím předsedkyně Poslanecké 
sněmovny 12. července 2023. Podobu znaku a vlajky vyhotovil heraldik 
Mgr. Jan Tejkal.

Představujeme naše obce - Pokračování ze str. 1

VU3V na Blatensku
Virtuální univerzita třetího věku v Blatné probíhá 
již dvanáctým rokem. Blahopřeji všem studentům, 
kteří koncem prosince úspěšně dokončili zimní semestr akademického 
roku 2023/2024.  Studiem budeme pokračovat dále i v letním 
semestru akademického roku 2023/2024. Opět budou probíhat dva 
kurzy najednou. Každý kurz obsahuje 6 lekcí – přednášek. Studenti 
mají možnost volby nebo případně mohou navštěvovat oba dva kurzy 
najednou.
Ve čtvrtek 1. února 2024 společně zahájíme letní semestr akademického 
roku 2023/2024. První vybraný kurz má název Santini. Jako druhé téma 
byl vybrán kurz nazvaný Habsburkové bez trůnu. Tento kurz zahájíme ve 
čtvrtek 8. února 2024.
Zájemci o studium Virtuální univerzity třetího věku mohou získat bližší 
informace nebo se osobně přihlásit v kanceláři SOBu na adrese: Spálená 
727, Blatná nebo e-mailem: blatensko@blatensko.eu, případně na 
telefonu: 728 881 358. Také mohou přijít na první společné setkání 
z každého kurzu, kde dostanou podrobné informace. Cena jednoho 
kurzu vychází 450 Kč. Poplatek musí být uhrazen co nejdříve, nejpozději 
však při zahájení kurzů, bankovním převodem na účet Svazku obcí 
Blatenska: 550 180 4544/0600. Bez uhrazeného poplatku nelze získat 
přihlašovací údaje na portál e-senior.

Dana Vohryzková

Přehled uzávěrek Sobáčku pro rok 2024 
Uzávěrka
Číslo 96  – středa 28. 02. 2024,     Číslo 97   – středa 01. 05. 2024
Číslo 98  – středa 03. 07. 2024,     Číslo 99   – středa 04. 09. 2024
Číslo 100  – středa 06. 11. 2024,     Číslo 101 – středa 08. 01. 2025

Připomínáme pravidla pro zveřejňování příspěvků v Sobáčku:
1. SOBáček je vydáván jako informační bulletin zveřejňující 
informace o dění v regionu, v členských obcích, pozvánky na 
kulturní, společenské a další akce, které pořádají obce, SDH, TJ, ČSŽ 
v obci nebo jiná občanská sdružení a spolky v obci pro obyvatele 
a návštěvníky obcí.
2. Placená inzerce je přijímána v omezeném rozsahu na předposlední 
dvoustranu. Ceník placené inzerce schvaluje redakční rada.
3. Příspěvky jsou v SOBáčku zveřejňovány formou:
a) pravidelných rubrik – zejména informace o regionu, z činnosti 
SOB,
b) pravidelných rubrik – za podklady do rubriky zprávy z našich obcí 
zodpovídá starosta obce nebo jím pověřená osoba,
c) samostatných článků.
4. Příspěvky uveřejněné v SOBáčku nejsou ze strany SOB honorovány.
5. Nevyžádané materiály se nevracejí.
6. Všichni dopisovatelé jsou povinni respektovat právní úpravu 
ochrany osobních údajů.
7. Zaslané fotografie, které nebudou splňovat podmínky vhodné pro 
tisk, budou automaticky vyřazeny.
8. Příspěvky, články, reportáže i s fotografiemi, pozvánky na dění 
a další informace o životě v obcích posílejte, prosím, pouze na naši 
e-mailovou adresu: sobacek@blatensko.eu.
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Rozhovor se starostou obce Lom - Pokračování ze str. 1

S jakými představami jste šel do komunálních voleb? Jaké jsou slasti 
a strasti starosty obce?
Když jsem poprvé vstupoval 
do komunálních voleb v roce 
2002, byl jsem nejdříve oslo-
ven předchozím zastupi-
telstvem, zda bych nechtěl 
kandidovat. Přemýšlel jsem, 
zda mám tento krok učinit 
či nikoliv. Nevěděl jsem, co 
mě bude přesně čekat a zda 
zvládnu rozhodování o důleži-
tých věcech týkající se chodu 
obce v obecním zastupitel-
stvu a jak vše vlastně probíhá. 
V duchu jsem cítil potřebu, 
aby obec měla své vedení a mohla tak pokračovat ve svém rozvoji a sa-
mostatnosti. To byl můj hlavní cíl, se kterým jsem nakonec vstoupil do 
obecního zastupitelstva a v podstatě této myšlenky se držím dodnes. 
Slasti a strasti starosty. V mém případě spíše převládají strasti než slasti. 
Při řešení některých obecních záležitostí je to někdy náročné. a ne všichni 
to chápou, pokud nejsou na mém místě. Jsem narozený ve znamení býka 
a vždy se snažím dosáhnout úspěchu. Vše se snažím řešit tak, aby se zde 
obyvatelé cítili dobře a pokud je to v mých silách, tak jim být nápomocen.  
Jaké problémy vaší obce vás nejvíce trápí a jak byste je chtěl řešit? 
Jedním z problémů je skokové zdražení v podstatě všeho, čímž se zhoršilo 
plánování a realizace některých akcí. Musíme pečlivě zvažovat do čeho 
investovat a zda budou v budoucnu zrealizované akce udržitelné.
Dále nás trápí nízká účast občanů při pořádání veřejných akcí. Rok od roku 
mi to přijde čím dál méně. Přesto si myslím, že společenský život je pro 
obec důležitý a nadále budeme pokračovat v jeho organizaci - maškarní 
bál, pouťovou zábavu, posvícení, mikulášskou nadílku aj. . Co se týká 
samotného chodu obce, tak jde především o zvýšení administrace. Vše 
přechází volnou formou do digitalizace a některé počítačové programy 
k tomu určené nejsou zrovna komfortní. V neposlední řadě jsou to 
požadavky kladené na obec i tak malého formátu jako je Lom. Většina 
mých kolegů ví kam tím mířím, ale asi to tak musí být.
Co chystáte pro obyvatele vaší obce na nejbližší období a jaké máte 
dlouhodobé plány? 
Plánujeme uspořádání setkání rodáků, ale termín ještě nemáme 
stanovený. Co se týká investičních plánů, tak se stále jedná o prodloužení 
vodovodu z Neradova do Mírče. Tato akce se nám kvůli některým 
vlastníkům pozemků, kteří neumožnili jeho vedení přes pozemky 
nepodařila uskutečnit a cenové náklady během této doby stouply na 

Popis znaku obce
Obec Lom tvoří dvě části obce a současně dvě ka-
tastrální území, Lom (Lom u Blatné) a Míreč. Část 
obce Lom sestává ze dvou základních sídelních 
jednotek, jimiž jsou Lom a Neradov. Historicky se 
všechny tři sídelní části dnešní samosprávné obce 
počítaly k jedné obci Lom, když například Indikač-
ní skici z roku 1837 jsou nadepsány jako „Geme-
inde LOMM und Colonie Neradow und Nieretsch“ 
(tj. „Obec Lom a osady Neradov a Nireč“) a teprve 
v roce 1922 došlo výnosem Ministerstva vnitra k rozluce obce Lom na 
dvě samostatné obce – Lom a Míreč. Archivní průzkum nepotvrdil exis-
tenci vlastního pečetního znamení 
obce Lom v období před konstitucí 
obecního zřízení v polovině 19.sto-
letí. V Indikačních skicách Stabilního 
katastru z roku 1837 není pečeť obce 
doložena, když zde spatřujeme pou-
ze otisky nápisového vrchnostenské-
ho razítka panství Blatná, k němuž 
ves tehdy patřila. Stejně tak absen-
tuje doklad o existenci pečeti obce také v Eichlerově topografické sbírce 
z 1.poloviny 19.století v Archivu Národního muzea v Praze. Z období po 
konstituci obecního zřízení je doloženo překreslením otisku v kronice 
obce oválné razítko s nápisem „OBECNÍ ÚŘAD – LOM NIREČ – okres 
Blatná“. Z uvedeného vyplývá, že není doložena pečeť či razítko s vlastní 
symbolikou, kterou by bylo možné převzít do nového znaku obce. Při 
nemožnosti navázat na historickou obrazovou pečeť či razítko obce po-
čítá návrh znaku výhradně s figurami odkazujícími na jméno obce a na 
její historicko-geografické charakteristiky. Význam jednotlivých znako-
vých obecných a heroldských figur je přitom následující: Heroldská (tj. 
geometrickým dělením štítu konstituovaná) figura vzhůru lomeného 
břevna představuje tzv.mluvící znamení. Co to znamená, hovoříme-
-li v heraldice o mluvícím znamení? Jedná se o znakovou figuru, resp. 
znakové figury odkazující na jméno nositele znaku. Mluvící znamení 
v obecním znaku může mít např. stejný slovní základ se jménem obce, 
nebo může jít o figuru, která vystihuje název obce nebo vyjadřuje jeho 
skutečný původ. Mluvící znamení poukazuje na jméno obce buď přímo, 
nebo takříkajíc šifrovaně, a to skrze heraldickou metaforu. Jméno obce 
Lom dle toponomastické literatury (Antonín Profous, Místní jména v Če-
chách, 1949) má hned několik významů, když může jít o praskot, boj, po-
rážku, průlom ve skále, zakřiveninu, ohyb atp. Kronika obce se přiklání 
k výkladu, podle něhož kdysi, při založení dvorce „lomem a praskotem 
vyvrácen byl zde prales“. Zeměpisná poloha obce Lom pak ukazuje na 
možné vyjádření zasazení obce mezi „zalomenými“ vrchy kopcovité kra-
jiny. Obecné (tj. z reality převzaté a heraldicky jednoduše stylizované) 
figura koruny připomíná první zmínku o obci Lom v listině krále Jana Lu-
cemburského z roku 1341, která potvrzuje starší privilegia daná kostelu 
v Miroticích, podle kterých patří kostelu kromě jiného také dvorec jmé-
nem Lom s poli, lesy a loukami. Koruna zde symbolizuje krále. Obecná 
figura palečného kola symbolizuje část obce Míreč s někdejším mlýnem 
a s hospodářským dvorem. Palečné kolo odkazuje současně na polohu 
Mírče při řece Lomnici. Heroldská figura vlnité paty štítu pak symbolizu-
je Huťský rybník v osadě Neradov. 

Oslava 50 let lomského fotbalu TJ Lom -  AC Sparta Praha

Dekret o předání znaku a vlajky obci Lom

V současné době obec Lom spravuje území o rozloze 570 ha, na kterém 
se nachází celkem 72 č.p. a 118 trvale hlášených obyvatel. Mladší 
generace do 18 let představuje podíl v počtu 25 osob a dospělí 93 osob. 
Věkový průměr naší obce je 44 let, což je v horním žebříčku stárnutí 
naší populace v ČR. Nyní v naší obci probíhá výstavba nových rodinných 
domů a věřím tak do budoucna, že to bude znamenat příliv mladých lidí.  
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dvojnásobek. Nicméně již máme konkrétní řešení a věřím, že se tento 
záměr povede dotáhnout do konce. Mezi další plány letošního roku 
patří vybudování fotovoltaické elektrárny s možností dodávat el. energii 
do sítě. Máme již zpracované předběžné náklady této akce a větší část 
by měly pokrýt dotace. V rámci „Programu obnovy venkova“ budeme 
pak žádat o dotace na rekonstrukci sociálního zařízení v kabinách TJ 
Lom. Další z plánů je získání části pozemku v osadě Míreč, abychom 
mohli postavit novou zvoničku, doplnění dopravního značení a úprava 
veřejného prostranství. V neposlední řadě nás čeká oprava komunikace 
III/1215 směrem na Mirotice patřící SÚS Jk vedenou přes obec Lom, 
během které bude opravena část kanalizace.
Jak vidíte „svou“ obec za 10 nebo 20 let?
To je otázka, na kterou nedokážu odpovědět. Samozřejmě že bych si 
přál, aby život obce neustále pokračoval jako doposud a občané se tu 
cítili dobře a bezpečně. Pokud bych byl přeci jenom trochu vizionář, tak 
ji vidím pod vedením nových lidí, kteří k ní budou mít zodpovědný vztah 
a budou pokračovat v její stabilitě a rozvoji. Bude zde více mladých rodin 
a vzroste počet obyvatel.
Prozradíte na sebe něco osobního? 
 Narodil jsem se před 44 lety ve Strakonicích a od té doby mám zapuštěné 
kořeny v obci Lom. Vystudoval jsem SPŠ ve Volyni, obor dřevařství a po 
vojenské základní službě jsem pracoval dvacet let jako truhlář v jedné 
české firmě. Nyní pracuji pátým rokem také jako truhlář, ale v zahraničí. 
Vzhledem k mé neuvolněné funkci starosty musím tak některé věci 
řešit dálkovou formou. Jsem ženatý a mám tři děti. Nejstarší je dcera 
Marie, která studuje na vysoké škole obor všeobecné lékařství, dále pak 
syna Jana, který studuje na Univerzitě obrany obor letecká technika 
a nejmladšího syna Václava, kterého letos čeká v září nástup do první 
třídy základní školy. Rodina je pro mě vším a pokud mám jen trochu 
času snažím se ho s ní trávit. Právě čas je mým největším nepřítelem 
a nedostatkem. Jinak jsem tvrdohlavý, precizní, zásadový a prý hodný. 
Co vám udělá radost? A co vás zaručeně rozčílí?
Největší radost mám z toho, když vidím spokojené občany, když se podaří 
dotáhnout projekty do zdárného konce a když dokážeme ve vsi držet při 
sobě. Nejvíce mě rozčílí řešení věcí za mými zády. Jsem člověk přímý 
a mám rád jednání na rovinu. 
Které místo v Jihočeském kraji (mimo vaši obec) máte rád?
Mám rád v podstatě celý Jihočeský kraj a nemám konkrétní místo. Je 
zde všude hezká krajina, ať se vydám po zdejším okolí, nebo třeba na 
Šumavu. Jsem rád, když se mohu někdy vydat na procházku, i když 
vzhledem k mému času je to spíše výjimečné.
Něco závěr?
Na závěr bych se chtěl ještě podělit o úspěch některých našich členů 
SDH Lom, kteří nás reprezentují doma i ve světě. Jedná se o Michala 
Brousila a jeho bratra Jakuba Brousila, kteří jsou mými synovci a jsem 
na ně patřičně hrdý.  Michal Brousil dosahuje neuvěřitelných úspěchů 
v hasičském sportu TFA. Je nejtvrdší hasič světa. Soutěž „TFA“, jejíž název 
pochází z anglického „Toughest Firefighter Alive“ a volně se překládá 
jako „nejtvrdší hasič přežívá“, je nejtěžší hasičskou soutěží, která svými 
podmínkami simuluje práci hasiče při zásahu. Michal je profesionálním 
hasičem sloužícím v Písku a tam se i k tomuto extrémnímu sportu 
před pár lety dostal. Je trojnásobným mistrem světa i mistrem Evropy 
a v neposlední řadě dvojnásobným mistrem ČR. Jakub Brousil sbírá 
úspěchy v požární disciplíně TFA především na domácí půdě a je i oporou 
svému bratrovi při přípravách na závody. V loňském roce vyhrál pohár 
starosty Krajského sdružení hasičů Jihočeského kraje.

Budova obecního úřadu Lom

Přehled počasí 
v Blatné za listopad 

Průměrná teplota: 4,3 °C, odchylka od 
normálu: +1,0 °C. 
Úhrn srážek: 70,9 mm, tj. 181 % 

normálu.
Měsíc jako celek teplotně slabě 

nadnormální, srážkově silně nadnormální. 
Listopad přinesl celou škálu projevů počasí, o což 

se postarala převládající cyklonalita. Začal se teplým počasím, kdy bylo 
hned dne prvního naměřeno měsíční teplotní maximum 16,1 °C a teplé 
počasí převládalo do dne 20. Třetí listopadová dekáda již byla teplotně 
podprůměrná. Dne 30. bylo naměřeno měsíční teplotní minimum 
–3,6 °C. Srážky byly v průběhu měsíce rozloženy vcelku rovnoměrně, 
ale srážkově nejbohatší byla druhá dekáda, kdy byl dne 13. naměřen 
listopadový nejvyšší denní úhrn srážek 14,5 mm. Listopad tak pomohl 
umazat velký srážkový deficit roku 2023 vzniklý především v období od 
května do července. Na konci listopadu se již začal objevovat i první sníh. 
V noci na 22. poprvé sněžilo a dne 25. ležela první sněhová pokrývka 
zimy 2023/2024. Dnů se sněhovou pokrývkou bylo 5 a nejvíce sněhu 
ležely 3 cm ve dnech 26. a 29. Na listopad bylo až pozoruhodně málo 
mlh, tato se vyskytla pouze ve dvou dnech, což je vůbec nejnižší počet 
pro listopad od počátku pozorování v roce 1990. Během listopadu bylo 
často dosti větrno, což právě úzce souviselo s převládající cyklonalitou 
a častou západní povětrnostní situací, v listopadu převládal nízký tlak 
vzduchu. Trochu paradoxně se v drtivé většině dní aspoň na chvíli 
ukázalo sluníčko. Během listopadu úplně chyběly ponuré, šedivé, 
vpravdě „dušičkové“ mlhavé dny, tak jak tomu jinak v tomto měsíci 
často bývá. 

Přehled počasí v Blatné za prosinec 
Průměrná teplota: 2,4 °C, odchylka od normálu: +2,5 °C.
Úhrn srážek: 83,7 mm, tj. 221 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně mírně nadnormální, srážkově mimořádně 
nadnormální. Prosinec byl do značné míry extrémním měsícem, 
především pak hlavně množstvím srážek. Vše se začalo hned dne 1., kdy 
po celý den velmi vydatně sněžilo. Suma nového sněhu za tento den 
byla málokdy vídaných 21 cm a úhrn srážek byl na zimní období rovněž 
výjimečný 20,6 mm. Extrémní množství srážek bylo během první a třetí 
prosincové dekády, druhá dekáda byla srážkově normální. V prosinci 
byly naměřeny tři dny s úhrnem srážek 10 mm a vyšším, což je pro 
prosinec rekordní počet. Samotným úhrnem srážek prosinec 2023 zaujal 
druhé místo po prosinci 1993, kdy za měsíc spadlo 86,2 mm. Nebývá 
příliš obvyklé, aby byly v prosinci dosaženy stupně povodňové aktivity 
i vzhledem k ještě většinou poloprázdným rybníkům po výlovech, 
přesto nastoupala Lomnice až ke hranici II. SPA (podle údajů limnigrafu 
v Dolním Ostrovci). Výška celkové sněhové pokrývky 26 cm naměřená 
dne 3. je od počátku měření v roce 1990 pro prosinec rekordní 
(doposud bylo nejvíce 2. 12. 2010, a to 24 cm). Sníh v prosinci ležel 
ve 12 dnech. Zimní počasí, které započalo hned zkraje měsíce docela 
drsným způsobem, vrcholilo dne 4., kdy byla naměřena prosincová 
nejnižší teplota –16,9 °C. Od dne 10. se výrazně oteplilo a obleva brzy 
zlikvidovala veškerý sníh i led na rybnících. Teplé počasí pak pokračovalo 
až do konce roku. Měsíční nejvyšší teplota byla 11,2 °C naměřená 
dne 18., kdy byl pozorován na prosinec výjimečný výskyt jasného dne 
(ten bývá v prosinci v průměru tak jednou za šest let). Právě ve dnech 
18. a 19. klesala hlavně v odpoledních hodinách relativní vlhkost vzduchu 
i pod 30 %, což je v zimním období vůbec velmi neobvyklé (naposledy 
byly na Blatensku takto nízké vlhkosti vzduchu v prosinci v roce 1989) 
a takto suchý vzduch souvisel s mohutnou tlakovou výší, která nás v tyto 
dny krátce ovlivňovala, ale již brzy opět nastoupilo velice cyklonální 
počasí, které jen s krátkými přerušeními trvalo již od konce října. Tlak 
vzduchu poklesl během několika dnů do dne 21. téměř o 50 hPa! Právě 
dne 21. se vyskytla další prosincová kuriozita, a to bouřka v zimním 
období doprovázená až bouřlivým větrem (naposledy se v Blatné 
v prosinci vyskytla bouřka v roce 2003). V prosinci bylo vůbec velmi 
větrno. Průměrná měsíční rychlost větru byla v prosinci nejvyšší od roku 
2001. V prosinci se vyskytlo kromě zmíněného jednoho dne s bouřkou 
(doprovázené 14 výboji blesků) 10 dní s mlhou, 5 dní ledových, 15 dní 
mrazových a 20 dní s přízemním mrazem. 
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Zprávy z našich obcí

DRAHENICKÝ 
MÁLKOV

Přehled počasí v Blatné za rok 2023
Průměrná teplota: 9,8 °C, odchylka od normálu: +1,4 °C.
Úhrn srážek: 583,7 mm, tj. 97 % normálu.
Rok jako celek teplotně silně nadnormální, srážkově velmi slabě 
podnormální. Byl to vůbec nejteplejší rok od počátku měření. K takto 
vysokému ročnímu průměru přispěly především měsíce leden, únor, 
září a prosinec. Jediný teplotně podprůměrný byl duben. Na srážky byly 
velmi chudé měsíce leden, květen, červen, červenec a září, vláha tedy 
chyběla bohužel právě ve vegetačním období. V relativním vyjádření 
byly na srážky bohaté měsíce duben a pak hlavně listopad a prosinec, 
kdy se podařilo dorovnat skoro všechen deficit roku 2023 (suma srážek 
za listopad a prosinec přes 150 mm je pro tyto dva měsíce absolutně 
rekordní. V roce 2023 se vyskytlo jen 28 dnů s bouřkou, což je velmi 
podprůměrný počet, dále 61 dnů s mlhou (rovněž výrazně podprůměrný 
počet), 33 dnů se sněhovou pokrývkou (výrazně pod průměr), bylo 
14 dnů ledových (výrazně pod průměr), 91 dnů mrazových (výrazně pod 
průměr), 133 dnů s mrazem přízemním (pod průměr), 64 dnů letních 
(výrazně nad průměr) a 19 dnů tropických (výrazně nad průměr).

Zdeněk Vondra

Výstava fotografií
Hana Bari
Sport pod hůlkou
Galerie fotografie Spektrum
Komunitní centrum aktivního života Blatná
6. 1. – 31. 3. 2024

Setkání s autorkou 6. 1. 2024 v 16:00.
Autorka svou výstavou s názvem „Sport pod hůlkou“ vezme diváky do 
prostředí náročného mažoretkového sportu. 
Na fotografiích můžete vidět spoustu emocí, výkonů a úspěchů děvčat, 
které se tomuto sportu léta věnují.

~
Jsme tu pro  děti, kterým 
štěstí v životě nepřálo,
a pomáháme  jim zažít
o kousek  radostnější 
dětství.


→→

- zdravému vývoji dítěte,
- zlepšení jeho sociálního nebo zdravotního znevýhodnění,
- zlepšení a stabilizaci rodinné situace.

 Podpora
je určena těm, kteří:

- jsou motivovaní zlepšit nepříznivou situaci dítěte,
- doloží, že aktivně usilují o zlepšení fi nanční situace rodiny,
- jsou ochotni se zamyslet nad svou situací a nahlédnout
 na ni i z jiné perspektivy,
- se mohou s námi sejít osobně nebo se spojit online.

- terapie nebo jiné speciální služby podporující   
 psychomotorický vývoj dítěte,
- zdravotní nebo kompenzační pomůcky,
- doučování, obědy ve škole, školní družina, internát,   
 volnočasové aktivity dětí.

 Příklady možné
podpory*:

 Pomáháme uhradit aktivity 
a pomůcky pro děti, které 
prokazatelně a objektivně 
přispívají ke:


*Podpora uvedených aktivit má svá pravidla
a podmínky. Informujte se o nich na nf@ferovedetstvi.cz. 
Doporučujeme žádost podat s dostatečným předstihem. 
Náklady nelze proplácet zpětně.

Není zde uvedeno to, s čím potřebujete pomoc?
Zavolejte nám.

 



nf@ferovedetstvi.cz
tel.: 608 456 451
www.ferovedetstvi.cz

Posvícenská zábava
Po roce pauzy jsme se v říjnu vrátili k tradici 

pořádání posvícenské zábavy. Zahrála nám 
naše oblíbená country kapela Tamty. Jako zpestření 

večera probíhala soutěž o nejhezčí hnětynku. Ta nejhezčí se povedla 
Hance Fousové, která patří v Málkově za vyhlášenou pekařku a kuchařku 
a pravidelně se umisťuje na stupních vítězů ve všech degustačních 
soutěžích. 

Adventní čas v Málkově
V sobotu 25. listopadu se konal další ročník málkovských adventních 
trhů, které byly letos bohaté na rozmanité prodejní artikly – přes 
jídlo až po dekorace či šperky. Děkujeme všem prodejcům z řad 
našich občanů za jejich čas a chuť tvořit. Následovalo slavností 
rozsvěcení vánočního stromu, který svou velikostí může konkurovat 
stromům v krajských městech. Občané měli možnost se zapojit 
do degustační soutěže na téma: bác. Do souboje této oblíbené 
bramborové pochutiny se přihlásilo 11 odvážlivců. První místo patřilo 
(nepřekvapivě) Hance Fousové, druhé místo Jitce Fousové a třetí Janě 
Benešové. Gratulujeme. 
Adventní čas jsme si zpříjemnili další akcí, která se konala v naší krásné 
kapličce. V sobotu 9. prosince nám přijel zazpívat dětský a učitelský 
sbor ze Základní školy T. G. M. Blatná. Pásmo vánočních koled a písní 
zahřálo všechny přítomné u srdce. Dlaně nám pak zahřálo svařené 
víno, které k Vánocům prostě patří. 
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Výroční valná hromada
Mezi vánočními svátky se konala výroční valná hromada SDH Drahenický 
Málkov. Hasiči zrekapitulovali proběhlý rok 2023 a společně naplánovali 
činnosti na ten následující.

Špacír
Jak na nový rok, tak po celý rok. To si jistě řekli malkovští, kteří vyrazili 
na novoroční špacír. Jejich kroky vedly stejně jako loni k baronově 
chatě. Kromě studeného větru počasí docela přálo. Společně se ohřáli 
u ohýnku a opekli si buřty.

Lucie Kyliánová

Florbalové plácání v Myšticích 
Skaličanský tým sportovních nadšenců zatím nevynechal ani jeden roč-
ník myštického turnaje nazvaného „Plácání s florbalovou hokejkou“. 
Naše účasti dokonce bývaly zdvojené, kdy nastupoval tým mladých Koz-
líků a starších Kozlů. Pořadatelé nám letos vyšli vstříc a podzimní termín 
turnaje přizpůsobili našemu programu a tak bylo minimálně měsíc před 
turnajem známo, že se tento odehraje v sobotu 4. 11. 2023. Ani mě-
síc však nestačil, aby si mnozí z nás přizpůsobili program tak, abychom 
mohli Skaličany důstojně reprezentovat, a v týdnu před turnajem jsme 
napočítali celkem 15 omluvenek (tým dle pravidel turnaje může mít ma-
ximálně 5 hráčů, přičemž do zápasu nastupují 3 hráči a střídání je ho-
kejové). Do Myštic tak tentokrát vyrazil pouze jeden kombinovaný tým 
pod hlavičkou SDH Skaličany ve složení Lukáš Fořt, Tomáš Fořt, Michal 
Peroutka, Jakub Darda a Václav Cheníček. Ostatní týmy přistoupily k tur-
naji podobně nezodpovědně a tak po ročnících, kterých se účastnilo tře-
ba i 16 týmů, tentokrát odehrálo turnaj pouhých 6 družstev systémem 
2x každý s každým. Náš tým předváděl historicky asi nejlepší výkony, ale 
smůla se nám lepila na hole, neb jsme 5 zápasů v řadě prohráli o jediný 
gól, přičemž kupříkladu proti vítězům z Březnice jsme ještě 10 vteřin 
před koncem zápasu ved-
li 3:2, v tomto čase soupeř 
vyrovnal a gólem v poslední 
vteřině zvítězil. Téměř navlas 
podobně dopadly dva naše 
další zápasy. Nedůslednost 
v posledních vteřinách zápa-
sů, značná únava a možná 
trocha nedisciplinovanosti 
nakonec znamenala bilanci 
bez jediné výhry, nicméně 
s dobrým pocitem z turnaje, 
slušným herním projevem, 
ceněným i soupeři a s vyhlá-
šením Jakuba Dardy nejlepším gólmanem, což si vysloužil některými 
až neuvěřitelnými obětavými zákroky. V turnaji jsme vstřelili celkem 
25 gólů v 10 zápasech (o většinu se podělil Lukáš a Tomáš Fořtovi, je-
den zaznamenal V. Cheníček a jeden J. Darda) a obdrželi jsme jich 52… 
Za podporu děkujeme našim fanouškům, kteří se na nás přijeli podí-
vat a fandit – Standa Žižka, Jana, Linda a Tomášek Lehečkovi. Děkujeme 
i pořadatelům za výtečně připravený turnaj a skvělé tradiční odměny!

Kuželkářský souboj 
v rámci Lavor Cup 2023
V sobotu 16. 12. 2023 proběhl další ze soubojů v rámci přátelských 
sportovních klání Skaličan a Buzic o Lavor Cup 2023, tentokrát 
v kuželkách. Obě strany neměly k dispozici několik zásadních hráčů, kteří 

SKALIČANY

Skaličanský tým v Myšticích
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by nepochybně výrazně promluvili do konečného skóre, ale možná o to 
více bojovali ostatní přítomní a některé souboje byly opravdu třaskavé 
a napjaté. Celé odpoledne byl souboj poměrně vyrovnaný, ale skaličanští 
tentokrát, po loňské těsné prohře, nakonec zvítězili a připsali si tak 
rozhodující bod sportovní série roku 2023, kterou vyhráli 3:2 (skaličanští 
zvítězili v hokeji, fotbale a kuželkách, buzičtí ve florbalu a nohejbale). 
Vítězství znamenalo první celkový historický triumf Skaličan v souboji 
o Lavor Cup, ale ve skutečnosti zvítězil každý, kdo měl chuť se našich 
společných klání účastnit. Účast skaličanských byla na kuželkách i přes 
drobné organizační trable více než hojná a za to Vám všem patří velké, 
velké poděkování! Veliká omluva náleží i těm, kteří si nakonec vůbec 
nezahráli, ale svojí přítomností nás podpořili a byli připraveni do bojů 
zasáhnout, jednalo se o více než příjemné kamarádské setkání.

Skaličanský odlov cen 
v karetní hře prší 
Turnaj v karetní hře prší v Hospodě u Čiláka v Buzicích absolvovalo na 
konci listopadu celkem 26 hráčů, z toho 10 zástupců Skaličan! V příjemné 
předadventní atmosféře útulné hospůdky proběhly líté boje, ze kterých 
nakonec vykrystalizovalo pořadí, které bylo nakloněno skaličanským. 

Zbylí účastníci na konci kuželkového klání

všech místech se stromům daří, ale 
například cesta ve směru na Paštiky je 
již lemována hezkým a oku lahodícím 
stromořadím.

Vánoční strom 
a adventní 
zastavení
Zdobení a rozsvícení vánočního stro-
mečku proběhlo v sobotu 2. 12. 2023. 
Došlo i na humorné škádlení ve sně-
hu a následovalo adventní posezení, 
podávaly se teplé i chlazené nápoje, 
pečené ryby, gratulovalo se prosinco-

vým oslavencům a děti si zahráli stolní fotbálek a prší... Sousedky nám 
připravili rybí pochoutky a v obecním domě bylo opět dobře! Děkujeme 
všem, kteří se zúčastnili a zejména všem, kteří přiložili ruce k dílu, těm 
co strom přivezli i všem, kteří stromek zdobili. 

V Buzicích se u karetního stolu sešla řada skaličanských hráčů

Do Skaličan totiž putuje zlato, které získala Šárka Solarová a stříbro, 
které domů veze Lukáš Fořt, 3. místo obsadil domácí šenkýř Čilák. V TOP 
10 máme ještě další zástupce – Milan Počta získal 5. místo a Tomáš Fořt 
9. místo. Na tomto turnaji je pro účastníky vždy dostatek cen, přičemž 
tou téměř nejvíce oblíbenou je role toaletního papíru pro poraženého 
a velká sklenice vynikajících utopenců pro vítěze. Ta putovala se 
spoustou dalších odlovených cen z Buzic do Skaličan, vzhledem ke 
startovnímu poli nabitému právě borci ze sousední obce. Hezký turnaj, 
skvělé ceny, děkujeme!

Pracujeme pro přírodu
Během jednoho sobotního listopadového dopoledne proběhlo vylepše-
ní ochrany stromků vysázených v dvoretické cestě před okusem a vy-
tloukání zvěří. Liniová zeleň byla v minulosti vysázena podél několika 
obecních cest a místní hasičstvo ve spolupráci s nimrody se o stromy 
stará tak, aby v budoucnu vytvořily alej vzrostlých stromů. Pravidel-
ně probíhají zálivky a opravy ukotvení a zabezpečení odrostků. Ne na 

Úprava zabezpečení stromků

Zdobení vánočního stromu ve Skaličanech

Oprava propustku
Na přelomu listopadu a prosince 
proběhla v horní části obce oprava, 
resp. výměna silničního propustku 
mezi č.p. 4 a č.p. 15. V rámci této 
akce došlo k realizaci precizního díla 
prostřednictvím dodavatelské firmy 
Reno Šumava, jejíž pracovníci provedli 
parádním způsobem skvělou stavbu 
a v úzké součinnosti s investorem 
stavby, kterým byla Správa a údržba 
silnic Jihočeského kraje, místo uvedli 
do mnohem lepšího a vyhovujícího 
stavu než tomu tak bylo před 
zahájením stavby. Dokončeným dílem 
by se mimo jiné měly zlepšit odtokové 
poměry v této lokalitě. Děkujeme citovaným institucím za perfektně 
odvedenou práci!

Novoroční špacír
Silvestrovské posezení bylo ve skaličanech v duchu sousedské 
pospolitosti a přátelství. Sousedky a sousedé přinesli spoustu pochutin 
k zakousnutí, místní chráněnci svatého Floriána zajistili pitný režim 
a večer byl doplněn projekcí fotografií a videa z akcí roku 2023, kterých 
bylo až přehršel. Přítomní se seznámili i s akcemi plánovanými a o půlnoci 
došlo na setkání u vánočního stromu na návsi tak, jako vždy. Přítomní si 
popřáli vše dobré a sklenkou sektu připili na zdraví. Nový rok pak byl 
ve znamení čtvrtého ročníku novoročního špacíru, který absolvovalo 
na čtyři desítky místních i přespolních turistů a někteří z nich mohli 
vydýchat bujaré a náročné silvestrovské veselí a jiní v poklidu projít 
krajinnou procházkou ze Skaličan do Dvoretic, na Lacinou a dále do 

Kvalitní dílo ve Skaličanech, 
nátoková část propustku
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Buzic. Letošní trasa byla pozměněna oproti avizované podobě, neboť 
trasa tradiční utrpěla v souvislosti s těžbou v lesních porostech a pro 
mnohé, zejména pro kočárky by byla neschůdná a nesjízdná. Celkových 
téměř deset kilometrů bylo okořeněno přestávkou v hospůdce v Buzicích 
a celkem příjemné počasí s lehkým větříkem provázelo výletníky zpět 
až do našeho obecního domu, kde proběhlo vyhodnocení konce roku 
a špacíru samotného.

Psal Václav Cheníček, který též fotografoval a foto zajistili také 
Jakub Darda, Nikola Vrátná, Eva Černá a Václav Kotrba

Na startu špacíru

Kultura v Blatné
Výběr akcí 
březen-květen
10. 3. Nedělní pohádka – Tisíc a jedna noc 
22. 3. Divadlo V.A.D. – představení Úl, včelařské rondo 
18. 4. Mezinárodní den památek 
29. 4. Blatná tančí 
5. 5. Jom Ha Šoa
8. 5. Jazzday
Podrobnější informace o aktuálním dění ve městě Blatná najdete na 
webových stránkách www.plantaz-blatna.cz.

BLATNÁ

Halloween
Dne 31.10. se žáci 4. A a 4. B účastnili projektu 
Halloween. Atmosféru halloweenského dne 
umocnily kostýmy, které si ten den děti přinesly 
z domova. Na programu byla Stezka hrdinů, kde 
plnily různé úkoly a hledaly kouzelné zaklínadlo. 
Téměř všem skupinám se podařilo zaklínadlo rozluštit. Děti se dále 
seznámily s halloweenskými zvyky a tradicemi. Připomněly si svátek 
zesnulých, který se slaví u nás. 

Strašidelnou atmosféru doladila paní Křemenová, která děti tematicky 
nalíčila na obličej. Tímto jí chceme poděkovat, že si našla čas a dětem 
zpříjemnila tento den. 

Novotná Lucie, Kršková Tereza, třídní učitelky 5. tříd

STATION 17
V pátek 3. listopadu se naše třída vypravila do nízkoprahového zařízení 
pro děti a mládež STATION 17. 
Celým zařízením nás provedli Lucka a Miloš, oba sympaťáci. Prošli jsme 
si s nimi všechny místnosti, ukázali nám aplikace, které nám můžou 
zachránit život – Záchranka, Nepanikař, ale i aplikaci, která nám ukáže, 
za jak dlouho přibližně naše tělo odbourá alkohol.
Nejvíc se nám ale líbily brýle, které simulují užití návykových látek 
(alkohol, tvrdé drogy, houbičky…). Tyto brýle si vyzkoušela i naše paní 
učitelka😊.
Trochu nás mrzí, že někteří ze třídy si musí ještě pár měsíců počkat, než 
budou moct STATION navštěvovat. Toto zařízení je určeno pro mládež 
až od 12 let.
Moc se nám tu líbilo! Můžeme zde trávit volný čas ve fitku, relaxační 
místnosti, hudební zkušebně, hrát kulečník, fotbálek či další hry. Když 
máme trápení nebo starosti, mohou nám zde pomoci. 

holky a kluci ze 6. B

Budějovické soutěžení
V pátek 24. listopadu se 8 žáků společně s třemi pišQworkáři vydali do 
Českých Budějovic. Účastníci NÁBOJE JUNIOR se vydali na Gymnázium 
Jírovcova, kde se po delším čekání s panem učitelem Radkem Pintířem 
zapojili do soutěže. Dva týmy, tým A (Kamila Bari, Konstantin Yavorskyi, 
Bára Rážová a Natálie Rybová) a tým B (Jan Janota, Lukáš Klásek, Jakub 
Princ a Jan Vohryzka), se pustily do práce, a i přesto že dostaly na práci 
120 minut, nestačil ani jeden tým vypracovat všechny úkoly, tak byly 
náročné. Krátká pauza na oběd byla zpestřena pracovním listem soutěže 
Výfuk. No a pak už jen zbývalo vyhlásit výsledky, tým A se umístil na 19. 
místě a tým B skončil devátý. 
Oba týmy s pIšQworkáři uzavřeli soutěžní den společným obědem 
a návratem vlakem domů. 
Děkujeme paní učitelce Šafaříkové a panu učiteli Pintířovi za 
dohled a organizaci soutěžního dne.

JAK pišqworkuje Játrový knedlíček
Dne 24. 11. se vypravil tým Játrový knedlíček do Českých Budějovic, 
kde se utkal s dalšími účastníky krajského kola v pišqworkách. Po hladké 
výhře ve skupině se tým Játrový knedlíček kvalifikoval do play-off. První 
kolo zvládl také bez větších problémů, ale semifinále prohráli velmi 
těsně 7:5. V utkání o třetí místo se jasně prosadil tým soupeřů se skóre 
10:2. Blatenský tým se tedy umístil na smolném – ačkoliv také pěkném - 
4. místě. Děkuji všem účastníkům za reprezentaci školy. 

Hana Šafaříková, třídní učitelka 9. B

JAK jsme bobovali
Napadl sníh a my jsme vyrazili bobovat na „Čerťák“.

Na kopci jsme se nejprve 
podívali pod kámen, zda 
tam není schovaný nějaký 
čertík (5. prosince). Zrovna 
dnes totiž vylézají na svět. 
Bobování bylo super, sněhu 
bylo dost a na bobech 
a lopatách to dětem skvěle 
frčelo. Už se všichni těšíme 
na další zimní radovánky.

J. Fialová, E. Kotšmídová, 
I. Lojíková, 

třídní učitelky 1. B, 2. B a asistentka pedagoga

JAK jsme si užili planetárium
Celý podzim se žáci pátých ročníků pilně učili o naší Sluneční soustavě. 
Ve škole získali plno informací o planetách, vesmírných tělesech a jejich 
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sumky a další předměty vojáka té doby. Děti 
si mohly vše vyzkoušet, obléci a osahat.  Při 
projektovém vyučování děti ve skupinkách plnily 
úkoly týkajících se 1. světové války v Blatné, 
vyplňovaly pracovní list o ošacení a vybavení 
vojáka a seznámily se s příběhem blatenského 
občana Jana Böhma, který také narukoval 
v 1. světové válce. 
Během projektu jsme vyzkoušeli nové metody 
práce. Vyučování jsme si opravdu užili.

Pavla Voborníková, Zdeňka Lojdová, 
tř. učitelky 5. A, B

JAK jsme trávili 
adventní čas
Adventní čas utekl jako voda a přišly nejkrásnější svátky v roce. I když 
dny ubíhaly jako o závod, vešlo se do nich mnoho akcí. Zavzpomínejte 
s námi aspoň prostřednictvím krátké procházky:

Adventní zastavení (01. 12. 2023)
Čertovské a hudebně-taneční vystoupení žáků 1. a 3. tříd.
Prodejní tvořivé dílny, výtvarná výstava a improvizovaná kavárnička. 

měsících. Pro ověření a doplnění dalších informací se poté vydali do 
Planetária v Českých Budějovicích. Zhlédli komentovaný film Náš 
vesmírný domov a projekci oblohy v moderním digitálním planetáriu. 
Vyslechli zde nové informace o pozorování oblohy a zkusili si virtuální 
cestu do jiných galaxií. Exkurzi v Českých Budějovicích zakončili 
prohlídkou historického náměstí Přemysla Otakara II. 

Pavla Voborníková, Zdeňka Lojdová, třídní učitelky 5. B, 5. A

Vzhůru do IQ-Landie
Ve čtvrtek 23. listopadu se žáci devátých tříd zúčastnili exkurze do 
liberecké IQLandie. I přestože tam strávili několik hodin, bylo prakticky 
nemožné stihnout vše si prohlédnout, protože celá budova má nejen 
několik pater, ale i dvě expozice v podzemí. 
Žáci také zhlédli sérii pokusů. Nejdříve jim bylo předvedeno, že plyny 
jsou tekutiny a lze je přelévat, později jak se pracuje s kapalným 
dusíkem, že každý prvek či sloučenina zbavují plamen ohně jinak a další 
jiné zajímavé pokusy. 
Poté měli žáci rozchod a mohli se volně po budově pohybovat. 
Nakonec si žáci zkusili zvednout automobil a udělali si společnou fotku.

Hana Šafaříková, třídní učitelka 9. B

Techmania Plzeň – věda hrou
Ve čtvrtek 30. 11. 2023 vyrazily třídy 3. A a 3. B za poznáním a zábavou 
do vědeckého centra Techmánie v Plzni. V moderním centru děti 
odhalovaly, jak fungují věci kolem nich. Vyzkoušely si optické iluze, 
pohrály si se zvukem, experimentovaly s vodou, pobíhaly po nakloněné 
rovině. 
Co děti ale opravdu zaujalo? Výukový program Naprogramuj Ozobota. 
Pod vedením zkušeného lektora si děti naprogramovaly Ozobota – 
robota, který podle jejich pokynů projel barevným bludištěm a plnil 
jednoduché povely. První kroky s programováním robotů všichni zvládli 
a s Ozoboty – malými robůtky se jen neradi loučili. Těšíme se na další 
poznávání a dobrodružství. 

Marcela Karbanová a Iva Tvrdá, třídní učitelky 3. A, B

JAK se v 5. B učili o 1. světové válce 
Již několikrát jsme ve vyučování využili předměty z Kufříků všemi 
smysly zapůjčené z muzea. Tentokrát se učíme o 1. světové válce, tak 
se nám hodily k vyučování dobová uniforma, zbraně, lopatka, čutora, 

Čertovské řádění pro předškoláky
Akce organizovaná žáky 9. tříd pro předškolní 
ročníky blatenských mateřských škol.

Mikuláš, čerti a andělé pro naše 
žáky (05. 12. 2023) 
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Skřítková vánoční besídka pro rodiče (15. 12. 2023) 

Zpívání na schodech s výstavou vánočních dekorací 
(18. 12. 2023)

Adventní natáčení dronem 
(19. 12. 2023)
Akce organizovaná žákovským 
parlamentem, krátké video je ke 
zhlédnutí zveřejněno na webu školy 
a facebookovém účtu.

Vánoční zpívání v domově 
seniorů (22. 12. 2023) 
Žáci 4. A se sami rozhodli a za pomoci 
třídní učitelky Lucie Novotné a pana 

učitele zpěvu Karla Pičmana si zazpívali s blatenskými seniory.

Vánoční besídky (22. 12. 2023)
Poslední školní den si žáci užili třídní vánoční besídky, některé třídy si je 
zpestřili i putováním po vánoční soutěžní stezce s mnoha tematickými 
úkoly.
Druhostupňoví žáci si po krátkých besídka rozešli do improvizovaných 
kinosálů na filmové přehrávky dle vlastního výběru ze školní nabídky.
Poslední páteční školní zvonek nás všechny nakonec propustil na volné 
dny, které přinesou sváteční chvíle. Splnění vánočních přání se blížilo.

Všichni jsme si navzájem popřáli krásné Vánoce a do nového roku 
hodně zdraví, pohody a štěstí. Toto srdečné přání posíláme i všem 
ostatním, kteří si s námi předvánoční čas osobně neužívali.

Advent na ZŠ TGM Blatná
Bruslení ve Strakonicích
Vzhledem k tomu, že ani letošní zima není zatím 
zimním sportům příznivě nakloněna, rozhodli jsme 
se, že využijeme možnost zabruslit si na zimním 
stadionu ve Strakonicích. Pro zájemce o bruslení jsme uspořádali tři 
výjezdy a ani v jednom případě nebylo obtížné naplnit autobus. Po 
příjezdu do Strakonic jsme se v šatně přezuli do bruslí a vyrazili na led. 
V jedné třetině ledové plochy hráli chlapci hokej, na zbytku kluziště 
se někteří učili prvním bruslařským dovednostem a další se v bruslení 
zdokonalovali. Všem se tato sportovní aktivita velmi líbila a rádi by ji po 
zimních prázdninách zopakovali.

Mgr. Pavel Vokroj, třídní učitel 4. A

Mikulášská nadílka
Pátého prosince zažila i naše škola mikulášskou nadílku. Netradiční 
na ní bylo, že masky čertů, andělů i Mikuláše si tentokrát oblékli kluci 
a holky z devátých tříd. V učebnách už je napjatě očekávali žáci prvního 
stupně. Ti pak před zraky andělských i pekelných bytostí plnili úkoly, aby 
si zasloužili připravenou nadílku. Laskavý Mikuláš děti většinou chválil 
a povzbuzoval a i malí hříšníci ochotně slibovali, že se polepší.
Na závěr si ve třídách malí i velcí společně zazpívali vánoční koledy. A my 
dospělí jsme, podobně jako každý rok, byli svědky stejných emocí. Viděli 
jsme očekávání, strach, radost a někdy i pobavení v očích dětí, které 
navštíví trojice Mikuláš, anděl a čert.

Mgr. Stanislava Vokrojová, třídní učitelka 9. A
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Sbírka pro Azyl Sírius
Ve čtvrtek 14. prosince jsme se už poněkolikáté připojili 
k materiální sbírce pro Azyl Sírius. Děkujeme všem žákům, 
rodičům i zaměstnancům TGM, že byli letos k pejskům 
a kočičkám tak štědří. V hale školy se naše sběrné místo 
začalo plnit už krátce po sedmé hodině. Do osmi jsme 
už byli obklopeni konzervami, granulemi, salámky, ale 
také dekami, senem a hračkami. Zejména učitelé přispívali letos nejen 
materiálně, ale i finančně. Vybralo se 3500 Kč. Děkujeme, jste skvělí! 

ŽP TGM Blatná

Edukační program Městské knihovny Blatná 
na téma Tradice a zvyky o Vánocích
Kouzlo adventního času a zajímavosti o různých tradicích, které se 
váží k tomuto času, načerpali žáci druhých ročníků během edukač-
ního programu s názvem „Tradice a zvyky o Vánocích“, který pro 
ně připravila Pavla Brodová v prostorách Městské knihovny Blatná. 
Po úvodním přivítání se 
žáci posadili do kruhu 
a společně s paní kni-
hovnicí mluvili o svatém 
Mikuláši, o tom, co jsou 
to barborky, proč svatá 
Lucie noci upije, ale dne 
nepřidá, a také o tom, 
proč na Štědrý den ně-
které dívky hází pantoflí, 
co nám může prozradit 
lití olova a v čem spočívá 
myšlenka skořápkových lodiček, adventního věnce nebo krájení jablíčka. 
Následně paní knihovnice přečetla žákům vánoční příběh z knihy „Dě-
ťátko se narodilo“ autora Jindry Čapka. Kniha vypráví o narození Ježíška 
a o putování malého chlapce k Betlému. Představila jim také další dětské 
knihy, které se tématem Vánoc a adventu zabývají a v nichž se mohou 
o tomto více dozvědět. Povídání bylo zakončeno společně zazpívanou 
koledou Půjdem spolu do Betléma.
Následovala tvořivá dílna. Během ní měli žáci možnost vyrobit si 
papírovou ozdobu na stromeček. Z připravených kartonových šablon 
a nastřihaných drobných kousků z barevného papíru tak vzniklo mnoho 
pestrých ozdob, které posléze ozdobily vánoční stromeček ve třídě. 

Mgr. Růžena Vitáková, Mgr. Iveta Burianová, Mgr. Eva Vonášková

Vánoční vyrábění ZŠ TGM a MŠ, 15.–20. 12. 2023
V rámci spolupráce naší školy a blatenských MŠ jsme si s předškoláky 
příjemně zkrátili advent-
ní čas. Naše pozvání do 
školy přijali předškoláci 
z MŠ Šilhova, Vrchlické-
ho a Husovy sady.  Setka-
li jsme se při společném 
vyrábění. Tentokrát jsme 
si zhotovili vánočního 
kapříka. Práce nám šla 
pěkně od ruky. Nalepit 
pusinku ve tvaru srdíčka 
a velké rybí oko zvládli 
všichni bez pomoci „asi-
stentů“, žákyň osmých 
tříd. Náročnější práce 

nás čekala při lepení překládaných šupin, ale zvládli jsme to. Pak už jen 
domalovat ploutvičky, vložit výrobek do obálky a podepsat. Vánoční at-
mosféru nám navodilo vystoupení žáků 2. A. 

Mgr. Hana Třísková, třídní učitelka 3. B
Vánoční tvoření 4. B
Adventní a vánoční období je skvělou příležitostí vyzkoušet si s dětmi 
zajímavé druhy tvoření – pečení, krájení, zdobení nebo třeba výrobu 
vánočních dekorací a dárků. Proto 
i my ve 4. B jsme se rozhodli strávit 
v duchu blížících se Vánoc páteční 
odpoledne tak, že si děti samy 
připraví pohoštění, upečou a naz-
dobí perníčky, společně si posedí 
a popovídají u čaje a k tomu i něco 
pěkného vyrobí.
Sešli jsme se v hojném počtu ve 
školní kuchyňce, kde máme k dis-
pozici veškeré potřebné kuchyňské 
náčiní a nádobí včetně hned 
několika sporáků a kuchyňských 
dřezů. Suroviny na výrobu 
pohoštění obstarala předem paní 
učitelka, stejně jako některé věci 
potřebné pro výrobu zasněžených 
svícnů, které si měli chlapci a dívky 
v rámci tvořivého odpoledne vyrobit. Děti si z domova přinesly pouze 
sklenice na zavařování.
Rozděleni do skupin zaujali všichni svá místa v kuchyňce a souběžně se 
pustili do výroby chlebíčků, jednohubek, ovocných špízů, vyvalování 
připraveného těsta a vykrajování perníčků. Děti pracovaly s chutí, 
proto se jim práce dařila radost pohledět. Ukázalo se, že většinou 
pomáhají rodičům doma, takže pod dozorem docela obratně zacházely 
s kuchyňským nožem, válečkem a vykrajovátky. Někteří z hochů 
opravdu překvapili zručností, trpělivostí a ochotou vypomoci méně 
úspěšnému kamarádovi. Děti pracovaly samostatně, jenom s pečením 
v troubě a přípravou čaje jim pomáhala paní asistentka. U jednotlivých 
činností se všichni postupně prostřídali, aby nikdo nezůstal o nic ošizen. 
Své kulinářské výtvory děti nanosily na připravené stoly. V místností 
provoněné perníkem jsme si pak u šálku ovocného čaje mohli společně 
pochutnávat na vlastnoručně připraveném pohoštění.
Následovalo zdobení perníčků barevnými tubičkami a výroba 
zasněžených svícnů ze zavařovacích sklenic. Dětská fantazie nezná 
hranic, takže i nazdobené perníčky vypadaly originálně, překrásně 
a především vesele. Při výrobě zasněžených svícnů se zase děti 
přesvědčily o tom, že sváteční atmosféru nemusí domů přinést jen 
drahé výrobky, ale že krásnou dekoraci si za pomoci běžných surovin 
dokáží vyrobit samy. K výrobě působivých zasněžených svícnů v tomto 
případě stačila zavařovací sklenice, sůl, třpytky, lepidlo, štětec a větvička 
jmelí na ozdobu.
Závěrem je nutno pochválit všechny děti, že se na konci bez řečí chopily 
houbiček, utěrek a hadříků, pomohly s mytím nádobí a úklidem obou 
místností. Domů si jako odměnu za svoji práci odnášely nazdobené 
perníčky a zasněžené svícny. Všichni jsme odcházeli v dobré náladě 
a slíbili si, že si podobné odpoledne rádi někdy zopakujeme.

Marie Kaiserová, asistent pedagoga

Vánoční tvoření pro žáky 2. B a jejich rodiče
Žáci 2. B měli možnost jít vánoční atmosféře ještě trochu více naproti. 
A to nejen s třídní učitelkou I. Burianovou a vychovatelkou I. Prokošovou, 
ale také společně se svými rodiči. Byl pro ně totiž připraven program 
v prostorách školní jídelny. Po úvodním přivítání a krátkém povídání 
o tomto kouzelném čase, proběhlo rozsvícení adventního věnce. 
Následovalo vystoupení žáků, kteří svým rodičům společně zazpívali dvě 
vánoční písně. Poté se přistoupilo ke spirále štěstí. Ta byla vytvořena 
z přírodních materiálů. Každý z žáků si zde popřemýšlel o tom, co by 
si přál, a s touto myšlenkou rituálně přiložil do spirály svou zapálenou 
svíčku. Všichni se pak nadšeně pustili do vyrábění vánočních dekorací.
Jedno ze stanovišť nabízelo možnost vytvořit si na dřevěný kruh za 
pomoci barev vlastní vánoční motiv. Na dalším stanovišti vznikaly 
dekorace v podobě andílků z barvených dřevěných špachtlí. Zájemci 
si mohli také vytvořit svůj vlastní svícen z nejrůznějších přírodnin. 
V neposlední řadě pak bylo na programu zdobení perníčků, které si děti 
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v předchozích dnech samy v družině napekly. Na závěr programu si ještě 
všichni zanotovali poslední vánoční píseň. Atmosféru před odchodem 
dokreslily zářivé prskavky.

Mgr. Růžena Vitáková, Mgr. Iveta Burianová

Vánoční nadílka v ŠD
Sejít se pospolu, zasmát se, poklábosit, zavzpomínat, nebo se prostě 
„jen“ pozdravit a usmát se na sebe… rodina, příbuzní, kamarádi, 
sousedé, známí, neznámí… zazpívat si a počkat si na ten okamžik, kdy 
začne čas adventní. Rozsvítí se blatenský vánoční stromek a všichni si 
popřejí klidné a krásné adventní dny. Ta chvíle trvá jen pár minut, ale 
nám zpěvákům v „Masaryčce“ přináší velkou radost, naplnění a pocit 
sounáležitosti. To bude nejspíš důvod, proč se letos zase zvýšil počet 
dospělých i dětských zpěváků a zpěvaček, kteří tvoří smíšený pěvecký 
sbor složený z učitelek, učitelů a žáků naší školy.
Přípravou na naše adventní zpívání se zabývá pěvecký sbor většinou už 
od října do prosince. Leckomu se může zdát hrozné, nudné a bůhvíjaké 
trávit tak dlouhý čas s písničkami o zimě, Vánocích, o andělech a dárcích. 
Ale my milujeme Vánoce i písničky, a tak u nás v „Masaryčce“ je opak 
pravdou. (Obzvlášť tehdy, kdy vedoucí sboru při zkoušce splete slova, 
nebo ukáže nástup v nesprávnou chvíli. Jejda, to se jí pak sčítají pokuty 
a další zkouška sboru se pak nese v duchu mlsání pečených domácích 
řezů. Pokuty se platit musí. 😊
Letos se nám opět podařilo secvičit čtvrthodinové adventní písničkové 
pásmo, se kterým jsme rozdávali radost, něhu a potěšení hned na 
několika místech: 
30. listopadu jsme zahájili tradiční vánoční výstavu v nádherně 
vyzdobené hale naší školy. 
3. prosince v půl páté jsme zpívali při rozsvěcení vánočního stromku na 
nádvoří blatenského zámku. Ohromný sbor s námi vytvořilo celé nádvoří 
a všichni jsme si zazpívali koledy.
3. prosince v půl šesté jsme zazpívali před rozsvícením vánočního 
stromku na blatenském náměstí.
9. prosince jsme zajeli za milými sousedy do Drahenického Málkova 
a písničkami jsme je potěšili při jejich tradiční sousedské sešlosti 
v málkovské kapličce. I tam vznikl velký smíšený sbor a „Narodil se 
Kristus Pán“ se neslo daleko do kraje.  
Prostě jsme putovali, stejně jako kdysi putovávali naši předci-hudci, 
hudebníci, aby potěšili hudbou, písničkami všude tam, kam přišli. A tak 
naše písničkové putování nejenže přineslo radost nám i ostatním, ale 
díky němu se nám podařilo vytvořit dojemnou, pevnou nit, pojítko mezi 
námi, lidičkami z jednadvacátého století, a našimi předky. 
POKOJ LIDEM DOBRÉ VŮLE                                                                                     

Mgr. Věra Uriánková

Advent v 1. A
Adventní čas jsme ve sluníčkové třídě 1. A zahájili každé pondělí 
zapálením svíčky na adventním věnci a povídáním o vánočním příběhu 
narození Ježíška v Betlémě. Poté jsme navázali dalšími tradicemi. Čertí 
školou, ve které děti plnily čertovské a andělské úkoly, a návštěvou 
Mikuláše a jeho družiny. Advent je také čas setkávání s blízkými 
a příprav našich obydlí. Uspořádali jsme proto 11. 12. vánoční posezení 
a vyrábění s rodiči ve školní jídelně. Děti a jejich rodiče měli možnost 
zasednout k pěti stanovištím: výrobě dřevěného betlému, svícnu z jablka 
a dalších přírodních materiálů, malování obrázku na dřevo a výrobě 
papírových ozdob. Nechyběl ani zpěv koled, povídání o Vánocích 
a malé pohoštění. Všichni odcházeli do svých domovů s úsměvem na 
tváři a krásným společným výrobkem. V pátek 15. 12. jsme se vypravili 
na vánoční besedu do knihovny, kde si děti povídaly s paní knihovnicí 
o vánočních zvycích a vytvořily ozdobu na stromeček. Nezapomněli 
jsme ani na naše babičky a dědečky v Domově pro seniory Blatná, 
kterým jsme donesli svícínky a dobu oběda jim zpříjemnili zpěvem 
koledy Pásli ovce Valaši. Naši prvňáčci se nejvíce těšili na svoji první 
školní vánoční besídku. Sami se tak na chvíli stali Ježíškem a nadělili si 
s kamarády drobné dárečky. Navštívili nás také naši patroni, se kterými 
jsme si zahráli hru Kufr, zazpívali několik koled a navzájem se obdarovali 
vzpomínkovou fotografií z pasování.
S paní vychovatelkou Danou Pilnou bychom chtěly poděkovat všem 
rodičům za spolupráci, pomoc při pořádání školních akcí a pohodové 
zvládnutí prvního půlroku školní docházky jejich ratolestí a do nového 
roku 2024 popřát dětem a rodičům hodně zdraví, štěstí, radosti 
a klidných dnů. 

Mgr. Pavla Fousová, třídní učitelka 1. A

Vánoční obrázková soutěž

Sofie Vrbová VI. AEma Prokošová, 5. A

Marie Markusková VI. AAdam Berka VII. A

ZŠ Holečkova
Okénko č. 2 do ZŠ Holečkova, Blatná 

Poslední říjnové dny proběhly v halloweenské atmosféře. Žáci byli 
seznámeni s tradicemi, které se k tomuto svátku vztahují. Vyráběli 
létající duchy, netopýry, strašidelné hrady a došlo i na tradiční dlabání 
dýní. V samém závěru pak na ně čekalo překvapení plné tajemna. 
Ve světle blikajících svíček museli projít strašidelnou stezkou, kde se 
v nejtemnějších zákoutích skrývali pavouci, černé kočky, čarodějnice 
a nechyběl ani kostlivec. Celou atmosféru umocňovaly hrůzostrašné 
zvuky linoucí se potemnělou chodbou. V okamžiku, kdy se objevila 
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důstojně kráčející svítící postava ducha, vzali nohy na ramena i ti 
nejotrlejší nebojsové a s jekotem utíkali do svých tříd, kde je zachránila 
paní učitelka. Myslím, že si naši žáci letošní Halloween patřičně užili. 
A. Pekárková, vychovatelka ŠD 
Letošní teplé podzimní počasí nám umožnilo trávit se školní družinou 
co nejvíce času venku. A tak jsme s dětmi vnímali barevnou krásu 
přírody, sbírali listí různých barev a tvarů a z nich pak vytvářeli koláže, 
létající dráčky, nebo panáčky „Podzimáčky“. Poznávali jsme podzimní 
plody, trhali a ochutnávali šípky a trnky. Vzrostlé kaštany, které jsou 
v areálu školy, nám i letos poskytly obrovskou úrodu hnědých plodů, 
které lákaly nejen ke kreativnímu tvoření, ale i k mnohým hrám. 
Vyráběli jsme z nich postavičky, soutěžili o to, které družstvo nejrychleji 
poskládá kaštánky do různých tvarů, házeli na cíl, hráli čáru, snažili 
se dosáhnout co největšího počtu bodů v nakreslené pyramidě. 
A protože byla úroda opravdu veliká, přebytky jsme posbírali a darovali 
myslivcům, aby měli v zimě něco pro hladová zvířátka. Děti si tak užily 
spoustu zábavy, zároveň se naučily mnohým dovednostem, zapojily 
fantazii a kreativitu, soustředěnost, motoriku a v neposlední ředě 
posílily vztah k přírodě. 
A. Pekárková, vychovatelka ŠD 
V listopadu jsme se žáky 2. stupně využili nabídku nízkoprahového 
klubu NZDM Station 17 v Blatné a objednali jsme se na jeho návštěvu. 
Navázali jsme na osobní zkušenosti některých jedinců a na setkání se 
zaměstnanci klubu jsme se patřičně připravili. 9. listopadu jsme pak 
vyrazili na cestu. Na místě jsme byli všichni srdečně přivítáni a poznali 
jsme, kdo je tady už skoro jako doma. Nejdříve jsme se pomocí 
připravené prezentace seznámili s daným zařízením a pravidly jeho 
návštěv. Nenásilnou formou si žáci osvojovali pravidla správného chování 
a ohleduplnosti k druhým. Pak přišlo praktické seznámení s nabízenými 
aktivitami. Navštívili jsme hernu, posilovnu, hudební koutek a další 
místa vhodná pro správné využití volného času. Největšímu zájmu se 
těšily brýle simulující stav člověka po požití škodlivých látek. Už při 
cestě zpátky a také po příchodu do školy se rozvíjela plodná diskuse 
a další jedinci se chystali na možnou individuální návštěvu. Dostali totiž 
skvělý návod pro správné využívání volného času. 
Ve stejný den se ostatní žáci školy vydali s pedagogickým doprovodem 
do místní sokolovny na filmové představení o Hurvínkovi. Také oni si 
program mimo školní budovu patřičně užili. 
Základní škola v Holečkově ulici v Blatné vzdělává žáky s různým 
stupněm zdravotního handicapu, kteří vyžadují přísně individuální 
přístup. Velký důraz je kladen především na osvojení pracovních 
dovedností a správný vztah k pracovním činnostem. Naši žáci mají 
po ukončení základního vzdělání možnost pokračovat na odborném 
učilišti se stejným zaměřením a získat výuční list. A to se jim vesměs 
úspěšně daří. Prezentace naší školy prostřednictvím žákovských 
výrobků má již dlouholetou tradici. Původně se každý rok konaly 
výstavy přímo v budově školy. Chtěli jsme však představit konečné 
produkty jejich činnosti širší veřejnosti. Začali jsme proto nabízet jejich 
výrobky na oficiálních městských adventních trzích. Výborný nápad 
se rychle a úspěšně ujal. Získali jsme své stálé místo a dokonce i své 
stálé příznivce. Dokonce jsme po dva roky výrobky úspěšně nabízeli na 
adventních trzích v Českých Budějovicích. 
V současné době se při nižším počtu dětí ve škole rozděluje práce mezi 
kantory a žáky. Opět jsme se výsledky této společné práce rozhodli 
nabídnout na letošních adventních trzích a prezentovat tak naši školu. 
Jenže taková příprava na adventní trhy je dlouhodobá záležitost. Jen 
ten, kdo se podobné činnosti sám věnuje, dobře ví, kolik času a úsilí 
práce vyžaduje. Kromě oficiálních hodin pracovního vyučování tak 
byly vyhlášeny 2 projektové dny s názvem Vánoční tvoření. V každé 
třídě i ve školní družině se celý den 14. 11. a následně 16. 11. věnovali 
žáci a samozřejmě i jejich vyučující záslužné činnosti přibližující školu 
určenému cíli. Zručnost a píle slavily svůj úspěch. 
Nejmladší žáci například vyšívali hvězdičky na připravený karton 
a výrobek vkládali do průhledného sáčku. Pracovali také s papírem 
při obkreslování šablony anděla. Vystříhávali, skládali, lepili a nakonec 
přidělávali závěs hotového výrobku. Nejstarší chlapci zase neopustili 
školní dílnu, ze které se po celé 2 dny ozývaly hlasité zvuky připomínající 
řezání a pilování dřeva. Jejich polotovary pak byly dále zpracovávány 

a zdobeny do konečné podoby. Protože každá skupina pracovala na 
jiném místě, byli všichni po skončení činnosti shromážděni v jedné 
třídě a došlo na prezentaci vytvořených produktů. Prezentace společné 
práce samotnými dětmi byla velmi zdařilá a každý výtvor byl odměněn 
zaslouženým potleskem. 
3. prosince se všechna společná práce zúročila. V konibaru na nádvoří 
blatenského zámku se vedle dětských dílniček objevil i náš stánek 
s nabízeným adventním zbožím. A bylo z čeho vybírat. Hlavním 
námětem byly letos výrobky z přírodního materiálu. Sešlo se jich velké 
množství. Každý, kdo měl zájem, si vybral podle svého gusta. 
Výtěžek z prodeje vždy využíváme ve prospěch žáků. Pořádáme pro 
ně různé výlety a kulturní akce, které nejsou pro všechny v běžném 
životě samozřejmé a někdy ani dostupné. Také letos jela celá škola 15. 
12. za odměnu do plzeňské Olympie nasát předvánoční atmosféru 
a zhlédnout dojemné filmové představení animované pohádky 
s názvem Přání. Příjemně naladěni se pak všichni společně usadili 
k připravenému občerstvení, které pro nás připravil „přítel“ McDonald. 
Krátká procházka prostory Olympia a společné foto u vánočního 
stromu celou pohodovou akci zakončily. Čekal nás už jen společný 
odjezd přistaveným autobusem pana Vohryzky zpět k naší škole. 
Dětmi dlouho očekávaný den 5. 12. se dostavil. Každý rok většina žáků 
s napětím a větší či menší troškou nejistoty vyhlíží den návštěvy svatého 
Mikuláše. Po velké přestávce se všichni společně shromáždili ve školní 
tělocvičně. Tam pro ně byly připraveny soutěže a tvořivé chvilky. Stejně 
každý po očku sledoval dveře, jestli se v nich už svatý Mikuláš náhodou 
neobjeví. Určitě však spíše očekávali začátek čertovského řádění. 
A dočkali se! 
Hříšníci museli slibovat polepšení, hodné děti s malou dušičkou v hlase 
recitovali básničky a zpívali společně připravené písničky, při kterých 
čerti dokonce tančili. Návštěva se zdržela, ale nakonec byli všichni 
podarováni balíčkem dobrot. Společné foto, sliby, zamávání a příští rok 
na shledanou. Nikoho z hříšníků si čerti neodnesli, a tak museli vzít 
do ruky košťata a spoušť po čertovském řádění uklidit. Pro uklidnění 
napětí po čertovské návštěvě vyrazily děti v rámci školní družiny vstříc 

V OLYMPII PLZEŇ

MIKULÁŠSKÁ
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sněhovým radovánkám. Zvlášť v dnešní době, kdy v našich končinách 
začíná být sněhová nadílka vzácností, jde o oblíbenou činnost. Je třeba 
si v rámci možností připomínat dovednosti stavění sněhuláka, koulování 
a bobování. I letos se tedy podařilo využít chvilkové přítomnosti sněhu. 
Zde se ztrácejí jakékoli zábrany a projeví se skutečná radost. 
Před námi už zůstaly jen oblíbené vánoční prázdniny. Pro získání správné 
nálady se ve středu 20. 12. ve všech třídách uskutečnily besídky pod 
ozdobeným stromečkem, s dobrotami a některými vánočními zvyky. 
Mezi sebou si děti nadělily i drobné dárky a společně si udělaly radost. 
Po obědě byli do školy pozváni i rodiče a další příbuzní na společnou 
besídku v krásně vyzdobené tělocvičně. Připravený program mohl 
začít. Na scéně se objevili Matěj a Zorka se saněmi. Posteskli si, že 
budou Vánoce zase na blátě, a že by si přáli sníh. V tom okamžiku 
všude kolem začaly poletovat sněhové vločky do rytmu krásné vánoční 
písně. A hned potom začal veselý taneční rej. Živá hudba zahrála za 
doprovodu kontrabasu další krásné písničky, které si děti s radostí 
zazpívaly. K předvánoční náladě se postupně přidali i starší žáci 
a všichni společně zpívali známé koledy. Mezi jednotlivými koledami 
zazněly i vzorně připravené básničky se zimními motivy. Na závěr 
zazněla sborově píseň Rolničky. 
Děti předaly svým mnohdy dojatým rodičům krásná přání, která 
vyrobily v hodinách pracovního vyučování. Rodiče dostali možnost 
na chodbě před tělocvičnou zhlédnout další krásné výtvory, které se 
neprodaly na adventních trzích. A ještě si některé z nich zakoupili. Bylo 
jim nabídnuto i příjemné občerstvení. 
Nakonec se dostalo na vzájemná přání krásných vánočních svátků 
a do nového roku. V této sváteční náladě se všichni rozešli do svých 
domovů s hřejivými pocity. 

Petr Šavrda, zástupce ředitelky

Soubor Blatenští 
dudáci ZUŠ Blatná 
od roku 2010 
po současnost
V návaznosti předchozího čísla blatenského periodika budeme 
pokračovat s historií souboru od roku 2010, kdy se v souboru objevili 
noví žáci, s nimi i nové zkušenosti, zážitky a úspěchy.
Začneme rokem 2011, kdy soubor vystoupil u příležitosti spolupráce 
Městského úřadu v Blatné se slovenským městem Važec na blatenském 
zámku. Tato příležitost byla pro soubor velkou ctí – pozvaní hosté si 
dudáckou muziku z Blatné oblíbili a při první příležitosti byli dudáci 
do Važce pozváni. Samozřejmě mezi lety 2010–2015 proběhlo mnoho 
každoročních koncertů, na kterých soubor vystoupil – patří mezi ně 
např. prosincové Vánoční trhy v Praze, školní koncerty nebo koncerty 
u příležitostí města a okolních vesnic, dále pak festival Strakonický 
dudáček a ob rok Mezinárodní dudácký festival také ve Strakonicích.
Jak jsem se již zmínila na začátku této kapitoly, s novými roky přišla 

i nová generace žáků. Tato nová generace vystřídala téměř veškeré 
předchozí členy. Na dudy v souboru zůstala hrát Zuzana Plechatá, kterou 
doplnily Johana Vinšová a Nikola Slavíčková. Na housle od roku 2010 
v souboru hráli Kryštof Forgáč, Taťána Fousová, Edita Hoštičková, Tereza 
Kotounová, Natasja Samochvalová a Vanesa Vávrová. Na klarinet Martin 
Dráb, Martin Němec, Miroslav Kotmel a Lucie Pavlová. V roce 2012 
nastoupila do ZUŠ Blatná jako učitelka zpěvu bývalá žákyně Michaela 
Dlouhá, která soubor roku 2012 obohatila o hru na kontrabas. Sekci 
zpěvaček pak zastoupily Barbora Hudáková, Kateřina Řehořová, Karolína 
Šišková a Diana Voborníková.   
O našem školním souboru bylo napsáno mnoho článků v novinách, 
například místní sdružení Svazek obcí Blatenska zdokumentoval Švédské 
odpoledne na zámku v Blatné. Tato akce byla pro dudácký soubor novou 
příležitostí se prezentovat – dudácký soubor kvůli této akci nastudoval 
několik švédských lidových písní, které sklidily obrovský úspěch.
Velmi významným rokem pro celou ZUŠ v Blatné byl rok 2014, kdy škola 
oslavila 65. výročí od jejího založení. Při této příležitosti byl uspořádán 
koncert, který nebyl pouze oslavou výročí, ale současně i rozloučením 
s bývalým ředitelem školy Mgr. Josefem Škantou, který se rozhodl odejít 
do zasloužilého důchodu.
Od roku 2015 byli členové souboru opět obměněni. Tato generace žáků 
byla téměř generací současnou v historii dudáckého souboru, jelikož 
někteří členové zde hrají či zpívají dodnes. Bohužel ale s novou dobou 
přichází i nové hudební styly, tudíž i jiný zájem o nástrojovou výuku. 
Domnívám se, že mladší generace od lidové hudby dost upouští a tuto 
mou domněnku potvrzuje i složení souboru následujících let – ve 
školním roce 2015/2016 se na Základní umělecké škole v Blatné bohužel 
nenašel žádný schopný a vyspělý žák, který by hrál v souboru na dudy. 
Této role se tedy osobně ujímá sám ředitel školy a dlouholetý vedoucí 
souboru Martin Škanta.
Mezi lety 2015-2019 se v souboru prostřídali tito členové: na housle – 
Eliška Cinková, Vanesa Vávrová, Richard Kučera, později Anna Šavrdová 
a Dominik Trávníček. O klarinety se v souboru postarali Adéla Bejčková 
a Tomáš Ježek. Kontrabas po učitelce Michaele Dlouhé převzal Martin 
Uriánek a o zpěv se postaraly žákyně Karolína Šišková, Eliška Dvořáková, 
Ema Mlsová, Anna Krýdová, Tereza Tesařová a Karolína Šustrová. 
Ve školním roce 2017/2018 je doplnil ještě Kryštof Jelen a Adéla 
Schaffarzová.
Nedostatek dudáků se v následujících letech naštěstí trochu zlepšil a do 
souboru tak přibyli noví dudáci Matyáš Procházka a Linda Chourová. 
I v těchto letech se soubor zúčastnil veškerých vystoupení v Blatné 
a okolí a pokračoval tak, jak se lidově říká „v zajetých kolejích“ generací 
předchozích, i když v omezeném počtu. 
V roce 2018 dudácký soubor v Mikulově získal 2. místo v ústředním 
kole soutěže ve hře na lidové nástroje. Toto ocenění bylo jedním 
z nejúspěšnějších v historii celého souboru. V květnu roku 2019 Základní 
umělecká škola v Blatné oslavila 70 let své existence. Na oslavách 
dudácký soubor zahrál své nacvičené pásmo. V roce 2022 v Ústřední 
kole soutěže ZUŠ ve hře na lidové nástroje v Mikulově získal 1. místo 
Daniel Lehečka (dudy) a Blatenští dudáci 2. místo.
V současné době soubor funguje pod vedením Martina Škanty s těmito 
členy – Tereza Věchtíková, Rozálie Věchtíková, Daniel Kočí, Daniel 
Lehečka, Eliška Bartůňková, Maria Bartůňková, Antonín Věchtík a Julie 
Smiřáková. Soubor se nyní připravuje na svá budoucí vystoupení, 
připravuje nový repertoár a všichni členové se těší na další nové zážitky 
z vystoupení.

Mgr. Barbora Hájková, DiS. 

75 let Základní umělecké školy 
v Blatné
V tomto roce oslaví ZUŠ v Blatné 75. výročí od jejího založení. Při této 
příležitosti bych rád vzpomněl na dobu mého několikaletého působení 
ve funkci ředitele školy. Tehdy byl název školy lidová škola umění 
(liduška). Od roku 2000 se jmenuje základní umělecká škola. 
Ne každý může říci, že zaměstnání je pro něho zároveň koníčkem, a tak 
tomu bylo i u mne. Nevěřil jsem, že se mi podaří dostat školu na úroveň 
větších ZUŠ v kraji. Velmi rád vzpomínám na vše, co přinášelo potěšení 
nejen mně z vykonané práce, ale všem, kteří svojí činností přispívali 
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k zlepšení prostředí. Nebylo zapomenuto ani na výuku a dosahované 
výsledky. Velká změna ve stylu výuky nastala v roce 1980, začala se 
vytvářet tzv. nová koncepce, nové metody výuky. Měli jsme stále na 
mysli vést žáky k lásce k hudbě, výtvarnému umění, předat jim co možná 
nejvíce zkušeností. 
Po 28letém působení na škole si rád připomenu některé 
nezapomenutelné okamžiky, co se na škole podařilo. Je to především 
úspěšnost a radost žáků z umístění v celostátních a regionálních 
soutěžích, úspěšné přijímání žáků na školy s uměleckým zaměřením. 
27. 5. 1993 nastal na škole dlouho očekávaný slavnostní okamžik, výuka 
začala v nově opravené budově. Podařilo se to po 10letém snažení 
dokončit přístavbu a rekonstrukci školy. Rekonstrukce probíhala v akci 
„Z“, za velké podpory rodičů, dobrovolníků, podnikatelů a sponzorů. 
Akce byla financována Městským úřadem v Blatné. V budově vzniklo 
15 učeben, koncertní sál, ateliéry pro výtvarný obor, keramická dílna 
a taneční sál. Bylo zakoupeno zařízení do učeben.
Uskutečnilo se deset ročníků Blatenských hudebních slavnost, které 
jsme pořádali s rodičovskou radou a městským úřadem, bylo to oživení 
kulturního života v Blatné. V roce 1983 byl založen dechový orchestr LŠU, 
dudácká muzika v roce 1987. Už tehdy byly časté výjezdy do zahraničí 
– Rakouska, Německa, Slovenska, Švýcarska. Soubory se účastnily 
přehlídek ve Švihově, Rožmitále pod Třemšínem, Českých Budějovicích, 
Zbirohu, které byly doplněny vystoupením žáků tanečního oboru – 
mažoretek. Zajišťovali jsme kulturní programy k významným výročím 
v Blatné a okolí. V poslední době se pravidelně účastníme Adventních 
a Velikonočních koncertů v Praze na Staroměstském náměstí. Ve 
spolupráci s Konzervatoří v Plzni jsme v koncertním sále ZUŠ pořádaly 
koncerty bývalých žáků ZUŠ.
Výuka byla rozšířena o pobočky v Sedlici, Záboří, Lnářích, Radomyšli 
a Chanovicích. Výtvarný obor si vedl velmi dobře při obesílání našich 
i mezinárodních soutěží. Velmi úspěšní byli žáci v umístění na výstavách 
Lidice, Děti, mír a umění, Komenský a my, Alšova země, Evropa a my, aj. 
Za zmínku stojí putovní výstava Lidice, která byla několikrát instalována 
v koncertním sále školy. 
Vždy po pěti letech byl vydáván zpravodaj (almanach) pro rodiče 
a veřejnost o nejaktuálnějších novinkách ve škole a v uměleckém 
školství. Počet žáků v porovnání s rokem 1980 (230 žáků) se zvýšil na 
nynějších 400, které vyučuje 23 pedagogů. Vybavenost školy je na dobré 
úrovni. 

Závěrem mého stručného shrnutí o činnosti bych chtěl říci, že naše škola 
byla zřizovatelem hodnocena velmi kladně a patřila mezi nejlepší v kraji. 
Psát o ZUŠ v celém rozsahu po mnohaletém působení nebylo pro 
mne vůbec jednoduché, přesto jsem se snažil zachytit ty nejdůležitější 
a nejzajímavější momenty, které by čtenáře zaujaly. Více informací bude 
zveřejněno ve zpravodaji, který bude vydán k 75. výročí založení školy.
Poděkování patří učitelce Mgr. Barboře Hájkové, DiS., která velmi 
podrobně popisovala historii a činnost dudácké muziky.
Do dalších let přeji učitelskému sboru hodně nadaných a svědomitých 
žáků, kteří budou vychováváni k lásce k umění.

Mgr. Josef Škanta

Bělčice

Konec roku 2023 
a start do roku 2024 
v Bělčicích 
Konec roku je vždy spojen s adventem 

a rozsvícením vánočního stromu. Ne 
jinak tomu bylo u nás. Dne 2. prosince jsme 

i u nás v Bělčicích na náměstí měli tradiční 
rozsvícení vánočního stromu, v rámci, kterého 

proběhl krátký program. Hned po mém pozdravení a přivítání vystoupily 
na úvod děti z mateřské školy a školní družiny s pásmem vánočních 
básniček a písniček. Děkuji tímto nejen dětem za jejich vystoupení, ale 
i jejich učitelkám za přípravu, protože se vystoupení dětem vydařilo na 

výbornou. Následovalo vystoupení souboru Astoria Brass z Příbrami, 
kteří nám zpříjemnili fanfárami a koledami tento vydařený večer. Bylo to 
příjemné a moc pěkné a všem členům souboru rovněž děkujeme. Také 
bych rád poděkoval děvčatům z kuchyně MŠ za přípravu čaje a svařáčku, 
který každého jistě příjemně zahřál a potěšil. Hned následující den 
3. prosince probíhala u vánočního stromu Mikulášská nadílka. Naši 
nejmenší měli možnost setkat se s čerty, Mikulášem a andělem. Každé 
z přítomných dětí si odneslo kromě zážitku samozřejmě nadílku od 
Mikuláše. Děkuji tímto všem, kteří se na organizaci této akce podíleli, 
včetně zaměstnanců města Bělčice za pomoc s přípravami obou akcí. 
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Kromě těchto tradičních záležitostí se 3. prosince uskutečnil vánoční 
koncert Vladimíra Waldy Nerušila, dvojníka Waldemara Matušky, 
v kinosále Sokolovny. Tento koncert společně s městem Bělčice 
organizovala TJ Sokol Bělčice. I když účast na tomto koncertě nebyla 
nikterak hojná, byla i tato akce úspěšná a lze jí hodnotit za vydařenou. 
Písně Waldemara Matušky v podání jeho dvojníka byly prezentovány 
velmi věrohodně a přítomné jistě potěšily. 
Věřím, že si všichni v době vánočních svátků odpočinuli a úspěšně 
vkročili do roku 2024. Jediné, co dle mého názoru bylo špatně, bylo 
počasí. Poměrně chladné dny se sněhem z konce listopadu a začátku 
prosince vystřídaly dny o mnoho teplejší a společně s deštěm zmizely 
poslední zbytky sněhu. Tu pravou vánoční atmosféru to opravdu nemělo 
a jsem přesvědčen, že to ještě více než mě mrzelo děti, které se tak 
nemohly klouzat na kopci či bruslit na rybníce. Ale bohužel s tím nelze 
nim moc dělat. I tak se těšil každý z nás na poslední den adventu – Štědrý 
den. Ten, jakožto předvečer slavnosti Narození Páně (25. prosince), si 
snad každý náležitě užil, zejména pak právě děti. Věřím, že každý našel 
pod stromečkem to, po čem toužil. Ono to v podstatě vlastně není zas 
tak moc důležité, co najdeme pod stromečkem. Mnohem důležitější je, 
být společně se svými nejbližšími u jednoho stolu, pohovořit a užít si 
pohodu třeba u některé z pěkných českých pohádek.
Rok 2023 je tedy definitivně za námi a nyní je třeba hledět do roku 2024. 
Než se zase vše rozběhne na plné obrátky, je právě nyní čas si některé 
věci, akce či činnosti naplánovat. Plánujme tedy všichni z rozvahou, ať 
se toho co nejvíc povede. Hodně zdaru a pevné zdraví do roku 2024.

Pavel Vejšický, starosta Bělčice 

Změna sběru velkoobjemového 
a nebezpečného odpadu
Od 1.1. 2024 se mění systém sběru velkoobjemového a nebezpečného 
odpadu v Bělčicích a spádových obcích Podruhlí, Hostišovice, Závišín 
(Hutě), Újezdec, Tisov a Záhrobí.
Nově se již nebude zajišťovat sběr výše uvedeného odpadu do 
kontejnerů dvakrát ročně na jaře a na podzim, jak tomu bylo doposud.
Na základě usnesení zastupitelstva č.93/2023 ze dne 14. 12. 2023 je 
schválena obecně závazná vyhláška č.3/2023 o systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování odpadů a nakládání 
se stavebním odpadem na území města Bělčice, která upřesňuje nový 
způsob likvidace výše uvedených odpadů. Nově budou mít možnost 
všichni občané s trvalým pobytem v Bělčicích a spádových obcí, dále 
pak majitelé rekreačních objektů, ukládat velkoobjemový a nebezpečný 
odpad na sběrný dvůr Technických služeb města Blatné, s.r.o. Jedná se 
o sběrné dvory v Čechově ulici č. p. 90 a Riegrově ulici. 
Další info na ww.belcice.cz 

Zprávičky z bělčické školičky
Vánoční dílny
Dne 9. 12. 2023 pořádala naše škola 
již tradičně vánoční dílny. Řada rodičů, 
prarodičů a známých si tak s námi přišla 
užít krásnou vánoční atmosféru.
Začátek programu patřil žákům 1. stupně. 
Jejich pásmo vánočních básniček, říkadel a písniček potěšilo všechny 
přítomné hosty. Po tomto hezkém vystoupení mohli všichni navštívit 
tvořivé dílny. Za pomoci p. učitelek a starších žáků se tak pustili do 
výroby dekorací z přírodnin na vánoční stůl. Svoji šikovnost si ověřili při 
výrobě vánočního přání, veselých vánočních řetězů a ozdob z ořechů 
nebo zápichu ve tvaru vánočního stromečku. Také si mohli vyzkoušet 
drátování nebo si ozdobit perníček. Kdo nechtěl vyrábět, navštívil 
Vánoce na různých místech světa za pomoci VR brýlí. Komu při práci 
vyhládlo, zamířil do vánoční kavárny žáků 9. třídy. Zde byl velký výběr 
dobrot od chlebíčků a jednohubek až po zákusky a dorty, které připravily 
šikovné maminky našich deváťáků. Tímto jim všem velmi děkujeme. 
Hosté v kavárně mohli též posedět u výborné kávy či čaje a popovídat si. 
Vánoční dílny se opravdu vydařily. Nálada byla příjemná, prostředí 
útulné, všechny ruce zručné, a tak návštěvníci opouštěli naši školu plni 

hezkých zážitků i vánoční atmosféry a nesli si domů ve vlastnoručně 
ozdobené taštičce mnoho výrobků, které sami vytvořili.

Protidrogová prevence
Dne 12. 12. 2023 zavítali na naši školu Mgr. Jaromíra Nováková, mluvčí 
Policie ČR Strakonice, a policista Josef Kubička, který se specializuje na 
výcvik psů na vyhledávání drog.
Tato beseda se tý-
kala bezpečnosti na 
silnicích a nebez-
pečí užívání drog. 
Žáci pojmenovávali 
nebezpečné látky. 
Paní Nováková jim 
vysvětlila nežádou-
cí vliv alkoholických 
nápojů, žvýkacího ta-
báku, cigaret a drog. 
Starší žáci navíc ještě 
zhlédli ukázku videa, 
jak drogy negativně 
působí na člověka, 
na jeho fyzickou 
a psychickou stránku.  
Při jejich pravidel-
ném užívání pak jedi-
nec přestává mít nad sebou kontrolu a stává se nebezpečným pro celou 
společnost. Všechny děti se zaujetím poslouchaly, odpovídaly na otázky 
a netrpělivě čekaly na slíbenou odměnu v podobě cvičené feny a jejího 
štěněte, které si mohly pohladit. Také viděly práci psovoda. Ten dětem 
ukázal některé drogy, ke kterým si mohly i přičichnout.
Beseda byla velmi zajímavá a poučná. Děkujeme a těšíme se na další 
setkání.

„Strakonická laťka“
V pátek 15. 12. 2023 pořá-
dala ZŠ Povážská ve Stra-
konicích sportovní soutěž 
„Strakonická laťka“. Této 
akce se zúčastnilo 6 žáků 
z 2. stupně bělčické ško-
ly. Nejúspěšnějším spor-
tovcem naší skupiny se 
stal Jakub Kočka z 6. tří-
dy, který svým výkonem 
135 cm v kategorii mlad-
ších žáků obsadil pěkné 
3. místo. V kategorii starších 
žáků skončila Eliška Krejčí 
z 9. třídy na 5. příčce a Víťa 
Bartoš z 9. třídy se umístil 
sedmý.
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Poděkování
Ráda bych touto cestou poděkovala za skvělou spolupráci v roce 2023 
všem mým kolegům, za finanční podporu městu Bělčice, firmě Čepro 
a.s., Zemědělskému družstvu Bělčice, Sokolu Bělčice, Mysliveckému 
spolku Bělčice a také všem rodičům, kteří přispěli materiálním nebo 
finančním darem. V roce 2024 přeji všem jen to nejlepší.

J. Španihelová

Vánoční čas 
v Bratronicích
Velké poděkování bychom rádi touto 
cestou vyjádřili všem našim sousedům 
a kamarádům za pomoc při stavění 

a zdobení vánočního stromu a krásného 
osvícení obecního úřadu. Velmi si vážíme 

Vaší účasti a navození té nejkrásnější vánoční 
atmosféry. Dovolte nám ještě zvlášť poděkovat 

rodině Tomanových a Petru Karasovi, kteří se jako každý rok na Štědrý 
den postarali o hraní a zpívání vánočních koled pro své sousedy. 
Nakonec bychom Vám všem chtěli popřát, aby Vám nový rok 2024 
přinesl mnoho radostí, byl naplněn zdravím, štěstím a nadějí. 

Obec Bratronice, foto: Simona Bělová

Bezdědovické 
adventní trhy
První adventní neděle byla u nás v Bez-
dědovicích už po několikáté ve znamení 
adventních trhů. V 15 hod. se sál místní 

hospody proměnil v tržiště, na kterém 
ani letos nechyběly vánoční dekorace, ru-

kodělné svíčky, dřevěné stromečky, přírodní 
kosmetika nebo úžasné domácí vánočky, štoly, pe-

čené čaje a třeba i krásné drátkované ozdoby. Na místě byla kromě pes-
tré nabídky zboží, připravená dílnička pro děti, kde si děti měly možnost 
ozdobit perníčky. V 16:45 hod ukončili trhy ti nejmladší, kteří dychtivě 
čekali na vypouštění balónků a rozsvícení stromečku. Letos ke krásně 
ozdobenému stromku přibyl dřevěný vyřezávaný betlém.
Vypouštění balónků s přáním pro Ježíška bylo už tradičně vrcholem 
celého odpoledne. Všichni zúčastnění, a to nejen děti, měli možnost 
si napsat na papírek svá přání, srolovat a připevnit ho k nafouknutému 
balónku, a pak už ho jen s nadějí, že se splní, vypustit k nebi. Před 
setměním vystoupalo v Bezdědovicích k nebi 120 balónků a my můžeme 
jen doufat, že všechna přání, která se vydala na svou cestu, se na Štědrý 
den opravdu splní. 
Pro nejmladší návštěvníky byly připravené balíčky, kterých se letos 
vydalo celkem 48. Zbylých 22 balíčků putovalo na dětské oddělení 
Strakonické nemocnice, kde určitě udělaly radost klukům a holkám, 
které nemají to štěstí a musí trávit předvánoční čas v nemocnici.
Děkujeme všem návštěvníkům, kteří si přišli nakoupit, děkujeme také 
všem prodejcům za to, že dorazili s výrobky, které spolu s vůní svařáku, 
který bych pro všechny návštěvníky zdarma, navodily krásnou vánoční 
atmosféru. V neposlední řadě bych také chtěla poděkovat všem, kteří 
se na přípravě akce podíleli. Celé odpoledne probíhalo přesně tak, jak 
mělo. V předvánočním čase jsme se na chvíli zastavili a připomněli si, jak 
důležité je být spolu. A to je, myslím, to nejdůležitější. 

Iveta Podlešáková

Bezdědovice

Zájezd do Vídně
Císařská Vídeň je krásná v jakémkoliv ročním období, ale zaručeně se 
do ní zamilujete před Vánoci.
 A tak i my jsme neodolali a vypravili se na jednodenní výlet na tradiční 
adventní trhy. V 8 hod. byl odjezd autobusem od místního hostince. 
Občané trvale žijící v Bezdědovicích měli cestu hrazenou od obce, za což 
dodatečně děkujeme. 
I přestože cesta nebyla moc příjemná, z důvodu nepřiznivého počasí, 
utekla docela rychle. Okolo 13 hod. jsme dorazili do Vídně.

Ze záchytného par-
koviště pro autobusy 
nás čekala cesta me-
trem do centra. Od 
katedrály svatého Ště-
pána (Stephansplatz), 
jsme se vydali ulič-
kami až na hlavní ad-
ventní trhy k Vídeňské 
radnici (Rathaus), kde 
každý mohl ochutnat 
třeba svařák, horký 
punč nebo spoustu 
místních dobrot a na-
koupit ve stáncích vše 
na co si jen vzpome-
nete. Největší vánoč-
ní atmosféra na nás 
dýchla, když se zača-
lo stmívat a všechna 
výzdoba se rozsvítila. 
Rozzářilo ruské kolo, 
kolotoče, stromečky a hlavně obrovský srdíčkový strom, který je asi nej-
větší dominantou trhů. Celé odpoledne uteklo jak mávnutím proutku 
a v 18 hod. jsme vyrazili zpět k domovu. Návrat do Bezdědovic byl před 
23 hodinou.
Doufám, že i přes velké množství lidi si každý podle svého užil tu pravou 
pohádkovou atmosféru rakouské metropole.

Iveta Podlešáková

Bratronice
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Naši jubilanti
V lednu 
Marie Válalová 81 let
Do dalších let přejeme pevné zdraví, 
mnoho životního elánu, spokojenosti 

a pohody.

Vánoce 
ve Březí
Kdo by si dokázal 
představit Vánoce 
bez ozdobeného 
a rozsvíceného stro-
mečku? V očích dětí 
pohled na vánoční 
stromeček probouzí 
netrpělivou zvěda-
vost a každého do-
spělého na okamžik 
vrátí do dětství. Vá-
noční atmosféru nad-
cházejících svátků si 
obyvatelé Březí na-
vodili 3. prosince při 
rozsvícení vánočního 
stromečku v zasněže-
ném obecním parku. 

Slavnostní rozsvícení bylo doprovázeno vánoční hudbou. V mrazivém 
podvečeru nesmělo chybět něco teplého v hrnku na zahřátí. Důkazem 
dobré nálady byl úsměv na každé tváři a družný hovor všech přítom-
ných.
V časných odpoledních hodinách 21. prosince se konalo v prostorách 
obecního multifunkčního domu předvánoční posezení sousedů. Tuto 
akci připravily ženy ze Březí, které se pravidelně co měsíc v multifunkčním 
obecním domě scházejí. Dobrou náladu a předvánoční pohodu během 
odpoledne vystřídaly tragické zprávy o událostech na Karlově univerzitě 
v Praze.

I Březí má svůj betlém… 
a co možná o betlémech nevíte…?
Původně se betlémy stavěly hlavně na veřejných prostranstvích, až po-
stupně se začaly šířit i do domácího prostředí. Katolická církev, která se 
snažila Čechy s jejich hu-
sitskou historií obrátit na 
pravou víru, stavění jes-
liček podporovala. Velké 
rozšíření betlémů do do-
mácího prostředí přines-
lo 18. století. V roce 1782 
totiž vyšlo nařízení císaře 
Josefa II., kterým zakazo-
val vystavování betlémů 
v kostelích, protože tento 
způsob připomenutí na-
rození Páně byl podle ná-
zoru císaře „církve nedů-
stojný a přímo dětinský“. 
Mnoho krásných velkých 
betlémů bylo poté bohu-
žel nenávratně zničeno. 
Zákaz vystavování betlé-
mů na veřejných místech 

Březí

byl po smrti císaře postupně zapomenut a přibližně od roku 1825 se 
jesličky opět postupně vrátily do kostelů a na další veřejná místa. Jedním 
s nejoblíbenějších a nejrozšířenějších se stal papírový betlém jihočeské-
ho rodáka Mikoláše Alše z roku 1902. Tento betlém vycházel v mnoha 
vydáních a oblibu si jistě získal díky pestrobarevnému vyjádření ma-
lebného českého venkova. Dlouholetou tradicí ve Březí je vystavování 
papírového Alšova betlému v kapličce zasvěcené  Panně Marii a sv. 
Antonínu. Původně k radosti hostů tento betlém vystavoval o Vánocích 
ve své světnici František Choura z č.p. 23.

Rád bych využil tuto příležitost a popřál jménem zastupitelstva obce 
Březí občanům a chalupářům vše nejlepší, pevné zdraví a mnoho 
úspěchů v roce 2024.

Josef Pinta

Adventní neděle 
v Buzicích
Jako každý rok nám na návsi v Buzicích 
vyrostl vánoční strom, který si každý 
rok zdobíme. Letos naše zdobení 

doprovázela silná sněhová nadílka 
a mráz, ale ani to nás nezastavilo připravit 

se na 1. adventní neděli, kterou si každý rok 
užíváme společně.

Velké poděkování patří Jitce Vohryzkové a Markétě Srpové, které se 
celý listopad zaměřily na to, aby naše malé knihovníčky naučily koledy 
a básničky. Jejich práce byla nadmíru úspěšná a dětičky byly moc 

šikovné. 
3. 12. 2023 u stro-
mečku zazněly v po-
dání dětí koledy Váno-
ce, Vánoce přicházejí, 
Rolničky, Štědrý ve-
čer nastal. Dále děti 
přednesly 3 vánoční 
básničky a završení 
celého večera zazněla 
z dětských úst krásná 
vánoční píseň od Če-
chomoru Tisíc andě-
lů. Myslím si, že ani 
jedno oko nezůstalo 
suché a 1. adventní 
neděle v tomto roce 
se nám vyvedla na 
výbornou. Celou at-
mosféru podtrhla i le-
tošní sněhová nadílka 

a celému Rozsvícení dodala krásnou zimní a předvánoční atmosféru.
Příchozím byl nabídnut svařák, grog, pro děti čaj a naše buzické 
hospodyňky donesly své pekařské umění.
Chci moc poděkovat všem, kteří se kulturních akcí v Buzicích účastníte, 
protože samotná příprava je dosti časově náročná. Všichni, kteří se na 
akcích podílí to dělají ve svém volném čase a největším poděkováním je 
pro organizátory vaše účast.

Čertovská v Buzicích
Jako každý rok se v Buzcích konala Čertovská. Letošní Čertovská byla 
obohacena o skutečné peklo a už při vstupu na každého účastníka 
vybafli pekelníci. Obecním dům od vchodových dveří byl vyzdoben jako 
pravé peklo. Na zemi byla sláma, na té se povalovalo celkem 5 čertů, 
na každém rohu svítili červené svítilny. Celá akce byla utajena, takže 
i dospělí chvilkami hledali „dušičku“
Čertovská letos začala v 17:00 hod a zúčastnilo se jí celkem 22 dětí spolu 
se svými rodiči. Naše čertovská družina s andělem a Mikulášem rozdala 
dětem balíčky výměnou za básničku nebo písničku a slib k polepšení.

Buzice
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Na každého z účastníků se v naší pekelné knize něco našlo. Padly i nějaké 
slzičky, ale náš andílek uměl všechny děti následně uklidnit.
Chci moc poděkovat organizátorům a hlavně naší čertovské družině, 
kteří 5. 12. obešli celou vesnici a navštívili děti u nich doma.

Gabriela Málková, starostka

Společný zájezd na adventní trhy 
v Českých Budějovicích
10. 12. 2023 obec Buzice uspořádala společný zájezd na adventní trhy 
v Českých Budějovicích. Odjezd z Buzic byl v 9:00 hodin od restaurace 
U Kohoutka.
Účast byla veliká. Obec Buzice uhradila našim „seniorům“ oběd a nápoj 
ve výši 400 Kč na osobu v Restauraci U Zvonu. Jako „welcome drink“ 
dostaly dámy v autobuse plechovku prosseca a pánové plechovku piva.
Myslím si, že si všichni celý den užili. Čerpám hlavně z pozitivních 
reakcí od účastníků. Děti si mohly na místním kluzišti přímo na náměstí 
zabruslit a toho také téměř všichni využili. Děti i rodiče využili ruského 
kola na náměstí, ze kterého se nám naskytl krásný pohled na celé 
adventní městečko. Nemohu opomenout celou atmosféru adventního 
městečka, stánky s vánočním zbožím a hudební doprovod po celý 
den. Každý z nás nasál předvánoční atmosféru a v 15:00 hodin jsme si 
dali sraz u vánočního stromu, kde jsme si udělali společnou fotografii 
a vyrazili k domovu.
Opět děkuji všem zúčastněným za krásnou atmosféru.

Gabriela Málková, starostka

byla perfektní. Počasí nám přálo. Novoročního pochodu se účastnilo 
celkem 28 chodců, včetně dětí. 
Celé organizace se zhostil Michal Petrášek, který trasu naplánoval, 
osobně projel, aby nás v průběhu cesty nic nepřekvapilo. V půli cesty 
přistavil občerstvovací vůz, jako překvapení pro všechny. Měli jsme 
opravdový piknik v přírodě. Pro všechny byl připraven teplý svařák, 
teplý čaj a káva, pivo, limo, chlebíčky a jednohubky. Vše bylo podtrženo 
hudební projekcí.
Začátek Novoročního pochodu byl ve 13:00 hod před hasičárnou 
v Buzicích. Pochod byl letos zakončen společným posezením v obecním 
domě.
Děkuji všem zúčastněným a zároveň přeji všem krásný rok 2024. 
Chtěla bych poděkovat všem, kteří se podílí na kulturním dění v obci. 
Zároveň všem, kteří se kulturních akcí v Buzicích účastní, protože to je 
pro nás největší pochvala.

Gabriela Málková, starostka 

Hasiči v Buzicích nezahálí
V průběhu měsíce listopadu 2023 proběhly v obci dvě hasičské brigády. 
První brigáda byla zaměřena na úklid obecního domu v Buzicích a jeho 
okolí. Druhá brigáda se týkala vyřezávání náletů a úklidu dřeva v lese.
Chci moc poděkovat ha-
sičům a hasičkám, kteří 
se brigád účastní. Všech-
ny brigády jsou cílené na 
zvelebování naší obce, 
a hlavně ke stmelování 
kolektivu v obci. Samo-
zřejmě chápu, že termíny 
brigád se ne vždy shodují 
s vašimi časovými plány. 
Proto máme v obci jedin-
ce, kteří plánované víkendové brigády nestíhají. I jim patří poděkování, 
že využili situace a zapojili se do odklízení sněhové nadílky v obci.
Obec jako poděkování všem zúčastněným a hlavně za jejich práci, kterou 
dělají ve svém volném čase, hradí občerstvení po celou dobu jejich 
pracovního nasazení. 
Hasiči se také pravidelně podílí na organizaci kulturních akcí v obci.
Jsem ráda, že u nás v obci SDH funguje s takovým nasazením a přímo 
spolupracuje s obecním úřadem.

Gabriela Málková, starostka obce

Novoroční pochod 2024 v Buzicích
Letos u nás v Buzicích proběhl již druhý ročník Novoročního pochodu 
v Buzicích. Účast byla o něco menší než v roce minulém, na druhou 
stranu se k nám zase připojili nový spoluobčané. Nálada po celou dobu 

Předvánoční doba
Týden před začátkem adventu 
proběhlo v sále místního 
pohostinství tvoření pro děti 
i dospělé. Zúčastnění si zde mohli 
nazdobit perníčky, odlitky ze sádry, 

adventní věnce, slepit a ochutnat 
linecké cukroví, vytvořit vánoční 

dekorace v podobě dřevěných andělů 
či vloček a svícínků z přírodnin nebo umotat 

svíčku ze včelího vosku. Děti zde také zdobily velké čiré koule, ty 
pak pověsily na stromek, který celou adventní a vánoční dobu svítí 
u vchodu na OÚ. 

Doubravice
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Mikulášská nadílka na návsi je místní tradicí. Letos byla pojata 
trochu jinak. Mikuláš s anděly se přivezli na voze, který doprovázelo 
několik čertů, před pohostinství. Mikuláš pak obdaroval děti 
balíčky se sladkostmi, děti mu na oplátku namalovaly obrázek 
s tematikou Mikuláše, anděla či čerta. A jelikož toto setkání vyšlo 
na pátek a nikdo nemusel vstávat druhý den do školy a do školky, 
čekalo na sále ještě jedno překvapení, promítání pohádky.

Kateřina Srbová

Vepřové hody
Konec roku 2023 byl zpestřen pozvánkou místních dobrovolných 
hasičů na již tradiční vepřové hody, které se pořádaly v obecním 
pohostinství. V brzkých ranních hodinách dne 9. 12. 2023 bylo 
přivezeno prasátko s úctyhodnou váhou 220 kilogramů.  Jednalo 
se o celodenní akci, kde je možné se podívat na tradice, které 
k vesnicím neodmyslitelně patří. Zúčastnění, kteří nemají 
zkušenosti s plněním jelítek nebo vázáním tlačenek, si mohli tuto 
dovednost vyzkoušet. Pro malé pomocníky se našlo také uplatnění 
a podle jejich úsměvů bylo patrné, že si i ti nejmenší tento den 
náležitě užili. Během dne bylo možné postupně ochutnávat 
výrobky, jakými jsou například ovar, zabijačkový guláš, jelítka, 
jitrnice, škvarky a mnoho dalšího. Každý se mohl zapojit nebo jen 
přihlížet a zpříjemnit si sobotní den touto nevšední akcí. Účast byla 
hojná, což přispělo k velmi dobré a přátelské atmosféře, zamířili 
sem i někteří návštěvníci z okolních vesnic. Poděkování patří nejen 
našim dobrovolným hasičům, kteří chtějí i v dnešní uspěchané 
a nelehké době udržet tuto tradici, ale i všem zúčastněným. Věřím, 
že se všem, kteří přišli, líbilo a budou se tak těšit na další vepřové 
hody.

Josef Vrána

Silvestrovský pochod
I v letošním roce vyrazila parta místních a přespolních nadšenců 
na silvestrovský pochod, tentokrát z Doubravice přes Nahošín 
a Hlupín do Zadních Zborovic. Organizátor celé akce Jarda P. má 
vždy vše do puntíku promyšlené, viz informační SMS k pochodu. 
Dne 30. 12. 23.14.00.
Na příkaz některých členů skupiny provedena kontrola trasy 
silvestrovského pochodu na úseku Nahošín – Hlupín. Podle členů 
komise je trasa schůdná za použití ochranných pomůcek. Holínky 
nejlépe rybářské, minimálně do kolen, kdyby došlo při procházení 

jedné louže na trase ke šplouchnutí. Pokud se účastník rozhodne 
louži obejít, nejsou nutné. Dále minimálně dva metry lana ke 
zdolání meze cca 30 cm vysoké. Jeden z členů komise doporučuje psí 
dečky kvůli rose, která byla na trase také zaznamenána. V případě, 
že účastník půjde ve cvičkách, což je vzhledem k náročnosti trasy 
normální, stačí natřít rybím tukem, v případě, že se někteří členové 
ještě bojí, převezme je traktorem. Zítra v 11.00 v Nahošíně.
Pochod se dle dostupných informací vydařil, nálada byla skvělá, 
soutěže promyšlené a jídla dost.

Podzimní brigáda
V sobotu 11. listopadu na svatého 
Martina byla naplánovaná podzimní 
brigáda od 9:00 hod. Účast brigádníků 
z řad občanů byla hojná a mohli se 
zrealizovat všechny naplánované 

akce. Jako každoročně šlo především 
o úklid obce a shrabání napadaného listí. 

Mimo úklidové práce bylo také naplánované 
přesazení čtyř javorů od kaple k hřišti u hasičské 

zbrojnice. Ke kapli byly vysazeny místo javorů dvě lípy, tak aby do 
budoucna neohrožovaly komunikaci ani kapli. Dále byl rozebrán 
plot u kaple a na jaře bude nahrazen novým. Pro účastníky brigády 
byl v hospodě připraven chutný oběd. Jsme velice rádi, že se občané 
stále více zapojují do zvelebování obce. Tímto bychom chtěli všem 
zúčastněným moc poděkovat. 

Tomáš Blovský

Výlov obecního rybníčku
V pátek 17. listopadu se v Hajanech lovil rybníček na návsi. I když byl 
státní svátek a docela chladno, místní muži i mladíci se s nadšením 
vrhli do bahna s keserem v ruce a během necelé hodiny rybník slovili. 
Sbor dobrovolných hasičů přichystal pro „rybáře“ občerstvení a místní 
obyvatelé si mohli na místě koupit živého kapra. Z několika ulovených 
ryb pak v sobotu večer připravili v hospodě rybí hody. Pochutnat jsme 
si mohli na výborné rybí polévce a uzených, pečených či smažených 
rybách.
Petrův Zdar!

Hana Gregorová

Hajany
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Hornosín

Adventní jarmark v Hajanech
Již druhým rokem jsme v Hajanech uspořádali rozsvěcování vánočního 
stromečku spojené s řemeslným jarmarkem, tentokrát v sobotu 
2. 12., den před adventní nedělí. Zahájení proběhlo ve 14:00 hod živým 
betlémem a řemeslným jarmarkem. V 15:00 hod přivítali zástupci obce 
přítomné návštěvníky a ihned poté nám zazpívaly soubor vánočních 
koled žáci ze ZUŠ Blatná pod vedením paní Hájkové. Chtěli bychom 
tímto poděkovat zástupcům ZUŠ v Blatné za přijetí pozvání do Hajan. 
Dále pokračovala volná zábava a návštěvníci si mohli od trhovců 
zakoupit vánoční dekorace nebo se zahřát výborným svařákem. Pro děti 
byla v hospodě připravena tvořivá dílnička. V 16:30 hod nám zazpívaly 
a zarecitovaly hajanské děti pod vedením pana Petra Štěpána a Hany 
Gregorové. Po vystoupení dětí následoval proslov starosty obce pana 
Miroslava Bláhy, kde zhodnotil rok 2023 a představil plány do dalších 
let a všem popřál mnoho zdraví v roce 2024. Chtěli bychom tímto všem, 
kdo se podílel na přípravách celé akce, poděkovat.

Tomáš Blovský

Mikuláš v Hajanech
K prosinci patří neodmyslitelně Mikuláš s anděly a čerty. Někde 
navštěvují děti doma, u nás v Hajanech se v ten pravý čas promění 

místní knihovna a muzeum na 
nebe a peklo. Tentokrát se tak 
stalo v pátek 8. prosince večer. 
Malí hříšníci se museli nejdříve 
vyzpovídat v pekle, kde na ně 
čekalo několik čertů, kterým 
musely zlobivé děti slíbit, že se 
polepší a po přednesu básničky 
mohly konečně pokračovat do 
nebe. Tam na ně již čekal Mikuláš 
s andílky a rozdal dětem sladké 
dárečky. Pro rodiče s dětmi 
čekajícími venku, než na ně přijde 
řada, přichystali dobrovolní hasiči 
teplé občerstvení, protože počasí 
bylo tentokrát opravdu mrazivé. 
Poděkování patří všem, kteří se 

podíleli na přípravě akce. A jedna dobrá zpráva na závěr, žádné dítě si 
čerti neodnesli. 

Hana Gregorová

Výroční členská schůze sboru 
dobrovolných hasičů Hajany
Konec roku je dobou hodnocení uplynulého období a plánů do 
budoucna. Hajanští hasiči se sešli v sobotu 9. prosince, aby probrali 
úspěchy minulého roku a že jich nebylo málo. Největší radost nám dělají 
mladí hasiči. Družstvo starších na Otavském plamínku obsadilo první 
místo, a i na dalších soutěžích podaly děti pěkné výkony. Ve spolupráci 

SDH Blatná trénovali naši dorostenci a Eliška Krejčí se probojovala až do 
krajského kola soutěže.  Soutěže dospělých začali slibně už na „okrsku“ 
kde mladí muži obsadili druhé místo. Vyvrcholením sezony byla naše 
noční hasičská soutěž, kde jsme ve velké konkurenci obsadili první a třetí 
místo v kategorii mužů, ženy byly druhé a veteráni třetí. Taky jednotka 
požární ochrany letos odvedla kus práce. V červenci jsme zasahovali 
u čtyř požárů. Další bod schůze bylo plánování akcí na další rok. 
Potom už byl na řadě výborný gulášek a klobásky (díky Petře, Tomáši, 
Romane). Zábava následně pokračovala v přátelském duchu do pozdních 
nočních hodin.

Jan Gregor, starosta SDH

Betlémské světlo v Hajanech
Betlémské světlo, 
zapálené z věčného 
plamínku, hořícího 
v místě narození 
Ježíše Krista v Betlé-
mě má být pro nás 
poselstvím míru, 
lásky, naděje a přá-
telství. To, že to tak 
skutečně je, jsme 
mohli zakusit i u nás 
v Hajanech. Světlo 
k nám do kapličky 
zavítalo na Štědrý 
den a díky němu 
jsme se v kapličce 
sešli v hojném po-
čtu. Protože nikdo 
nespěchal, mohli 
jsme spolu chvíli 
pobýt, popovídat si, 
popřát si krásné Vánoce a připomenout si, jak je hezké být spolu. 

Renata Turková

a Sbor dobrovolných hasičů

pořádají

ÍÍÍ

ŮŮŮ
Průvod masek vyrazí

ze Zbirohu od Bartušků

Neváhej a přijď!

Lampionový průvod
V listopadu jsme opět uskutečnili 
a uspořádali lampionový průvod naší 
obcí, který jsme museli z organizačních 
důvodů přesunout o týden později, 

než bylo původně plánováno. Jakožto 
i v předešlých letech jsme si pochutnali 

na vynikajícím guláši u pana Zdeňka Pobudy 
pod venkovním přístřeškem, kde jsme se mohli 

u plápolajícího ohně ohřát.
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Předvánoční tvořivá dílna
Ještě před 1.adventní nedělí 18.listopadu se nám podařilo zorganizovat 
tvořivou dílnu s dětmi v naší hospůdce. Účast byla veliká i přesto, že 
se všichni nedostavili, ale i tak se zdejší prostor zdál být poněkud 
malý vzhledem ke všem potřebám, a místu k tvoření. Děti společně 
s dospělými si zde mohli vyrobit adventní věnce z chvojí, nebo vykrojit 
ozdoby z tuhnoucí bílé hmoty. Někteří se pustili do výroby hvězd 
z papírových sáčků či dřevěných klacíků. Ti, jenž rádi malují, kreslili 
barvami na sklo obrázky, které měly být následně použity ke zdobení 
skleněných lamp na svíčky u příležitosti zpívání koled v místní kapličce. 
Při poklidném sobotním odpoledni stráveném v kruhu přátel a známých, 
nechyběla ani káva, či jiné pití. Malé občerstvení bylo též k mání pro 
všechny. Děti si s chutí daly džus a nebo limonádu, která jim přišla vhod. 
Akce se vydařila, a již se můžeme těšit na další rok, kdy si budeme moci 
vyzkoušet vyrobit i svíčky.

Silvestr
Silvestrovské posezení jsme uspořádali na sále kulturního domu, a to 
proto abychom mohli být společně se svými dětmi a oslavit s nimi konec 
starého roku a příchod roku nového. Ačkoli se to nezdá, tak se na sále 
sešlo zhruba třicet lidí, což není, až tak malý počet, jelikož v hospůdce 
bychom měli málo prostoru, a to vzhledem k tomu, že děti a mládež 
měli pro velký zájem zapojen X Box, který byl po celý večer plně využit. 
Dospělí si mohli v klidu povídat, a v pozdějších hodinách došlo i na tanec.

Autor fotografií je pan Václav Machovec

Shrnutí loňského roku
Pomocí získaných dotací se v roce 2023 podařilo vybudovat rozsáhlé 
dětské hřiště s herními prvky.  Máme osvětlenou nástěnnou markýzu, 
která slouží v prostoru před kulturním domem. Povrch před hasičárnou 
a kulturním domem je pokryt a upraven zámkovou dlažbou. Bylo 
zakoupeno plátno s projektorem a reproduktorem, které budou sloužit 
při společenských a kulturních akcích obce.
Dva pivní sety lavic a stolů k sezení včetně lavic a stolu před kulturní 
dům, odpadkový koš, jenž bude umístěn též před kulturním domem. 
Nemohu také opomenout plynový gril, který máme díky paní Haně 
Červenkové.
Při posledním jednání obecního zastupitelstva, které se uskutečnilo 
29. 12., bylo shrnuto hospodaření obce, které se pohybuje v kladných 
číslech. Souhrn hospodaření v lesních porostech byl panem Zíkou 
a Liborem Kumherou, hodnocen pozitivně, a to i ve směru vypořádání 
se a zvládnutí boje s kůrovcem.
V novém roce 2024 přejeme všem hodně zdraví, pohody, aby tento rok 
byl pro všechny šťastný a poklidný.

Naši oslavenci
V únoru oslaví narozeniny:
Vonášková Věra      69 let
V březnu oslaví narozeniny:
Vrbská Ludmila       73 let                                                                                                                                                                                                                                                  
Vrbský Josef            76 let
Všem oslavencům přejeme pevné zdraví, mnoho spokojenosti a pohody 
do dalších let.

Jana Čtveráková Bendová

Vánoční zpívání v kapli
V pátek 22. prosince jsme se v podvečerních hodinách sešli v kapli 
sv. Floriána na návsi, abychom si společně všichni zazpívali vánoční 
písně a připomněli si tak poklidný a předvánoční čas, jenž nastával. 
Krátká vystoupení pro zpestření a to jak formou zahraných písní a nebo 
přednesených básní byla velmi příjemná a s nadšením jsme naslouchali 
tónům hudebních nástrojů, či hlasu přednášející paní Marie Křivkové. 
Kaple byla jakožto každoročně zaplněna a někteří spoluobčané museli 
stát u vchodových dveří. Tentokrát nám počasí nepřálo, byl silný vítr 
a déšť. Občerstvení, kromě pití se podávalo uvnitř kaple. Přesto to 
byl krásný zážitek, radostně a poklidně strávený čas v kruhu přátel 
a známých. Osobně a vzájemně jsme si mohli popřát krásné svátky 
a společně si popovídat. Děkujeme všem, kteří vystupovali a pomáhali 
s přípravou a pohoštěním.

Sváteční bruslení
Na 2. svátek vánoční 26.prosince jsme se vypravili se svými rodinami 
a známými na společné bruslení do zimní haly ve Strakonicích. Již po 
druhé se na stadion sjelo kolem čtyřiceti účastníků, kteří využili této 
možnosti zasportovat si se svými ratolestmi a trávit společný čas na 
ledové ploše. I přes pár nečekaných pádů se naštěstí nikomu nic nestalo, 
všichni jsme se v pořádku a bez zranění vrátili do svých domovů.

Chlum

Kulturní dům
O tom, že v letošním roce naše obec 
oslavila 50. výročí otevření našeho 
Kulturního domu jsme již psali. Dům 
byl otevřen 3. 11. 1973 a při jeho 
otevření hrála oblíbená kapela Babouci. 

Od doby vzniku prošel dům několika 
opravami. V roce 2018 byly provedeny 

velké úpravy sálu KD a přilehlých místností. 
V roce 2022 byla dokončena oprava místnosti v pravé 
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části přízemí, kde vznikla společenská místnost pro místní dětskou 
skupinu. V letošním roce dochází k velké rekonstrukci. Dokončena již je 
úprava schodiště do sálu v patře domu a v současnosti se ještě pracuje 
na úpravě hospody a přilehlých místnostech.

Mikulášská 
nadílka
Dne 2. 12. byl sál našeho 
Kulturního domu plný dětí. Malých 
i větších. Všechny děti se těšily 
na Mikuláše a dárky, které jim 
přinese, ale také na společenskou 
zábavu, kterou jim toto setkání 
přináší. Mikuláš přišel, dárky 
dětem skutečně přinesl. Mikuláše 
doprovázel anděl. Ještě před 
příchodem Mikuláše ale již v sále 
řádila skupinka čertů a přišel 
i Lucifer.

Advent 3. 12. 2023
Tak jako každý rok i letos jsme přivítali první adventní neděli vystoupe-
ním chlumských dětí, ochutnali jsme dobroty, které nám napekly místní 

ženy, popili svařák nebo čaj 
a pohovořili se sousedy. 
Advent, „příchod Spasi-
tele“, byl čtyři týdny před 
vánočními svátky obdobím 
půstu a zbožného rozjímá-
ní. A to již od 11. století. 
Dnes se touto tradicí řídí 
málokdo. V době půstu 
bylo povoleno z masa jíst 
pouze rybu, a proto i dnes 

řada rodin na Štědrý den peče nebo smaží kapry.

Oslava na sále KD 8. 12. 2023
Výročí padesátých narozenin oslavil na sále našeho Kulturního domu 
pan Luboš Šourek. 
Gratulantů přišlo mnoho. Rodina, chlumští sousedé, spolupracovníci, 
myslivci, hasiči… Občerstvení bylo mnoho, pití také, zábavu zpestřila 
příjemná kapela a panu Lubošovi přejeme do dalších let mnoho úspěchů 
v jeho činnostech.

Hasičská výroční schůze 
dne 16. 12. 2023
V letošním roce se hasičská výročka vzhledem k dosud nedokončeným 
opravám hospody konala na sále KD. Starosta SDH Chlum Milan Hanzlík 
seznámil přítomné členy s činností hasičů v roce 2023, s akcemi, 
na kterých se hasiči podíleli, i s činností mladých hasičů. Základna 
chlumských hasičů čítá 106 členů. Z toho 54 mužů, 20 žen a 32 dětí do 
18 let. Zásahovou jednotku tvoří 9 členů SDH.

Miluše Kordulová

Střípky z Kadova, 
Pole, 
Lnářského Málkova, 
Vrbna a Mračova

„K šťastnému životu stačí jen velmi málo, 
vše je ve vašem způsobu myšlení.“  

Marcus Aurelius
Vážení a mílí, buďme hodně zdrávi, žijme s láskou, v lásce a pro lásku 
a chovejme se k sobě vždycky hezky a hlavně tak, jak bychom chtěli, aby 
se ti druzí chovali k nám, a to po celý rok 2024.
Pokud potřebujeme pomoc, nebojme se o ni slušně požádat… A pokud 
potřebujeme někomu něco vytknout, vytýkejme slušně, bez vulgarit 
a emocí. Nikdo nemáme návod na život, ale krůček po krůčku ho prostě 
zvládneme. A bude dobře.

Poplatky pro rok 2024 
za odvoz KO a ze psů   

Známky na popelnice za rok 2023 budou platné do 31. 3. 2024. 
Do tohoto termínu je třeba zaplatit místní poplatek za odvoz komunálního 
odpadu na rok 2023 a přitom si vyzvednout platnou známku. Vydání víc 
jak 2 známek na popelnici na domácnost bude muset poplatník řádně 
zdůvodnit, protože je nutné řádně třídit odpady.
Opět se, dle zákona o odpadech, snížila hranice množství směsného 
komunálního odpadu a to na 170/kg/obyvatele/rok (pro rok 2024 je to 
tedy 63,24 t za celou obec) a při překročení tohoto množství se zvyšuje 
základ poplatku za uložení odpadu na skládku z 500,- Kč na 1 250 Kč/t. 
I přes zvyšování nákladů na likvidaci odpadů zůstává výše poplatků i pro 
rok 2024 stejná jako v loňském roce:
Osoby s trvalým pobytem  600 Kč/osoba/rok
Děti s trvalým pobytem        250 Kč/dítě do 15 let/rok
Vlastník rekreační nemovitosti     600 Kč/nemovitost/rok
Poplatek za psa zůstává také stejný  100 Kč/rok
Poplatky je možné platit hotově na obecním úřadě v době úředních 
hodin (možné též dle domluvy), případně bezhotovostně na účet obce 
č. 8422291/0100. Pro případ bezhotovostní úhrady se telefonicky 
domluvte na Vašem variabilním symbolu, aby nebyly problémy 
s identifikací Vaší platby.  Kontakty pro komunikaci: tel. čísla 383 491 019; 
724 181 049; mailová adresa - ou@kadov.net nebo ucetni@kadov.net 
Úřední hodiny obecního úřadu v Kadově:

            Pondělí 7.00 - 12.00 12.30 - 14.00
            Středa 7.00 - 12.00 12.30 -14.00
            Čtvrtek   16.00 - 18.00
            Pátek 7.00 - 12.00
V naléhavých případech je možné domluvit se telefonicky i na jiném čase. 
Včas nezaplacené poplatky může obecní úřad zvýšit až na trojnásobek 
základní výše poplatku.
Obecní úřad nemá povinnost zasílat složenky na úhradu poplatků!

Uzavírání smluv na pronájem 
hrobového místa na hřbitově v Kadově
Upozorňujeme občany, že počínaje dnem 3. 1. 2024 je možné uzavírat 
písemné smlouvy na pronájem hrobových míst pro pohřebiště v Kadově.
Informace podá a uzavření smluv zajistí kancelář Obecního úřadu Kadov 
č.p. 65, tel: 383 491019 nebo 724 181 049, e-mail: ou@kadov.net
Smlouvy lze uzavřít, nejlépe po telefonické domluvě, osobně na Obecním 
úřadě v Kadově, nebo po telefonické dohodě lze smlouvy i zaslat.
K uzavření smlouvy je nutné znát číslo hrobového místa, do smlouvy 
se uvádí i telefonický kontakt, případně e-mail a dále jméno, příjmení 
a adresa svého zástupce, který musí být ve smlouvě delegován jako 
zmocněný zástupce. 
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Kocelovice

O čem víme, co se chystá a že se děje? 

Sobota 9. 3.  Dětský maškarní ples v Kadově
29. 3. – 1. 4. Velikonoční tradice v našich obcích
Neděle 31. 3. – Velikonoční pinčes v bývalé škole v Kadově

Vladimíra Tomanová, starostka obce
Všechno, co se u nás děje, můžete sledovat na našich www stránkách 
www.kadov.net

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
Lesního klubu „Lesnílci Kadov“
spojený s VÁNOČNÍM TVOŘENÍM 
proběhl v sobotu 9. prosince 
2023 v tělocvičně bývalé školy 
v Kadově. Paní Klára Rubášová, se 
svým týmem a pozvanými hosty, 
připravila spoustu příjemných 
předvánočních aktivit pro malé 
i velké, spojených s výrobou 
různých vánočních dekorací 
a každý si mohl vlastnoruční 
výrobu, i s malým dárečkem, 
odnést domů. Nechybělo ani 
bohaté občerstvení s vánočním 
nádechem. Myslím, že si všichni 
společně užili krásný předvánoční 
čas, děkujeme.    

Vladimíra Tomanová, starostka obce
Foto: Vladimíra Tomanová

Novoroční pochod 
po čertových kamenech v Kadově

Tříkrálová sbírka v Kadově 2024
V rámci tradiční Tříkrálové 
sbírky darovali naši občané 
18 081 Kč.
Po obcích koledníci vykoledovali 
tyto částky:

Kadov 4 900 Kč;
Lnářský Málkov 3 351 Kč;
Vrbno, Mračov 5 500 Kč;
Pole 4 330 Kč.

Děkujeme všem, za laskavé 
přispění a paní Lence Fořtové 
s dětmi – Verunce Smetanové, 
Aničce Fořtové, Pavlínce Šmídová, 
Adriance Dufková a THAI BINH 
MINH, za smysluplnou koledu ve 
svém volném čase.

Velký čertův náramek v obležení pochodujících, Foto Ing. Jiří Vlček

Pekelná vesnice Pole
I přes vyhlášenou sněhovou kalamitu k nám, do obce Pole, opět v sobotu 
2.12. přilétli čerti 
i s Anděly a Mikulášem a usídli se v naší obci. Pro děti si připravili hravá 
stanoviště, kde dětem pomáhali plnit čertovské úkoly. Po splnění úkolů 
se děti v Peklíčku zvážily na pekelné váze a sám Lucifer podle výsledku 
usoudil, zda zůstanou u něj sloužit, či budou pokračovat do nebe 
k Mikulášovi a k Andělům pro nadílku. Novinkou bylo stavění hranice se 
dřevem „alias Máchal‘‘. Nechyběla ani čertí babička, pečení čertobuřtů 
a tanečky na čertí písničky. Děkujeme všem účastníkům i pomocníkům.

Markéta Čadová 
Foto Markéta Čadová a Miloš Holý

Tříkrálové kolednice v Kadově

Podzimní dušičkové 
setkání
Uplynul právě rok od pořádání naší 
první společné akce. V každém období 

jsme si našly nějaké téma, které nás 
inspirovalo a vnuklo myšlenku vytvořit 

další příležitost potkat se se sousedy 
a kamarády. Další zájemci z různých koutů 

se k nám postupně přidávali. Nechaly jsme se vést českými tradicemi 
a zvyky. Více jsme se tak všichni mohli propojit s přírodou a našimi 
předky, jejichž vazba na roční cyklus byla bezpochyby mnohem silnější, 
než je dnes.
Podzimní dušičkové setkání je událostí, kterou jsme rády letos opět 
uspořádaly. Podzim nezklamal a obdaroval nás spoustou pokladů, které 
nabídly všem účastníkům širokou paletu možností. Narazit bylo možné 
jen na hranice fantazie. Během celého odpoledne živelně vznikali 
nejrůznější skřítci a zvířátka, a to nejen z toho, co nabídla příroda, ale 
i jednoduše z papíru. Velice obtížně by člověk hledal ty nejkrásnější 
kousky. 
Nemohly samozřejmě chybět dýně, ty zkrátka k podzimu neodmyslitelně 
patří. V některých zahrádkách se příroda letos vyřádila a sklizeň nabídla 
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nevídané giganty. Na chlapce čekala pořádná výzva. Ti se ničeho 
nezalekli a povolali do zbraně výkonnější techniku. Aku vrtačky byly 
sázkou na jistotu. Jedna vyzdobenější krasavice než druhá. Kdo si na 
tuto zábavu netroufl, mohl si vytvořit dýni papírovou, neméně krásnou, 
jen o poznání menší.  
Zážitky a dojmy, se kterými se účastníci vraceli domů, se mohou lišit 
především podle smyslů, které byly „zasaženy“ nejvíce. Někoho mohla 
potěšit třeba práce s přírodninami, což má prokazatelně pozitivní 
účinky na lidskou psychiku. Jiní by možná zážitky popisovali přes své 
chuťové buňky. Jen těžko se bude zapomínat na dobroty od Zdeňky 
a Nikoly Danielových. Stejně tak našim chuťovým pohárkům lahodily 
palačinky, u jejichž pečení se na místě vystřídala řádka šikovných žen. 
No a nakonec zraky mnohých jsou možná ještě teď v němém úžasu 
z malby strašidelného zámku od Eriky Radilové, který celou atmosféru 
podtrhnul. Duchové, které tam děti postupně nalepovaly, obraz dovedly 
k dokonalosti.
Děkujeme všem, kteří naši akci podpořili, včetně těch, kteří nám 
následně pomohli s úklidem. Akce se uskutečnila za finanční podpory 
obce Kocelovice.

Lucie Hanušová, za kocelovické maminky

Svatomartinská světýlka
Již nějakou dobu pozoruji, že oslavy svátku svatého Martina v našich 
končinách nabírají na velikosti a oblibě. Kdo by neznal rčení našich předků, 
že sv. Martin přijíždí na bílém koni, které vycházelo z jejich pozorování 
přírody. V tento den bývala dlouhodobě vysoká pravděpodobnost, že 
bude poprvé sněžit. Už zdaleka si ale nespojujeme 11. listopad jen se 
svatomartinskými hody, vínem a pranostikami věnujícími se příchodu 
zimy. Jedná se také o čas oslavy konce sklizně. A především ožívá 
legenda o muži, kterého zdobily křesťanské hodnoty jako štědrost, láska 
k bližnímu a vděčnost. Lampionové průvody, které doslova v tento čas 
rozzáří naši zemi, jsou symbolem světla, které rozsvětlí temnotu, chlad 
a zimu, která se nezadržitelně blíží. Průvod lampionů (dříve loučí) také 
připomíná existenci našeho vnitřního světla, jehož je právě sv. Martin 
ztělesněním.
Příběh tohoto světce i tradice s ním spojené nás oslovily, a tak jsme si 
i u nás v Kocelovicích řekli: „koně máme, Martina se zbrojí také, tak proč 
se k těmto oslavám nepřipojit“. Na neděli 12. listopadu jsme naplánovali 
průvod světýlek. Martin na koni si svoji družinu světlonošů shromáždil 
na místním fotbalovém hřišti. Než se dostatečně setmělo, tak se mohly 
děti krátce projet na koni, vyslechnout příběh sv. Martina, obdivovat 
výzbroj toho našeho a zakusit ještě teplé svatomartinské pečivo. Pak už 
jsme se chopili loučí, lampiónů a lucerniček a společně jsme prošli částí 
vesnice. U kostela, kde naše cesta končila, jsme se ještě chvíli zastavili 
u čaje a perníčků. Nakonec jsme s hřejivým pocitem, že u nás ožila další 
tradice, zamířili do svých domovů.
Děkujeme všem, kteří se k nám připojili.

Lucie Hanušová

Lucky na obchůzce
V předvečer svátku sv. Lucie se ulicemi Kocelovic pohybovala skupinka 
tajemných bytostí. Byly zahalené v bílé plachetce, obličej zdobil dlouhý 
nos a v ruce držely peroutky a světýlka. V tento adventní čas to jistě 
nemohl být nikdo jiný než Lucky. Vydaly se zkontrolovat pořádnost 

hospodyněk a pokárat ty, které ještě neměly dokončený předvánoční 
úklid. Některá stavení si Lucky vybraly pro důkladnější obhlídku. 
I přes neohlášenou a jistě nečekanou návštěvu, byly přátelsky přijaty. 
Spokojené se zjištěným stavem s radostí obdarovaly navštívené 
pletýnkami stočenými do tvaru připomínajícího dvě oči, jeden ze 
symbolů sv. Lucie, která zemřela mučednickou smrtí. A protože Lucie 
znamená světlo, věříme, že se podařilo kousek toho světla a radosti 
donést i k nám do Kocelovic.

Lucie Hanušová

Povídání o Vánocích
Často slýcháme, že Vánoce jsou nejkrásnějšími svátky v roce. Ano, 
bezpochyby mají velký potenciál naplnit nás pocitem štěstí a radosti, ale 
tak samozřejmé to asi nebude. Skutečné kouzlo vánočního času přijde 
jen tehdy, pokud se nám podaří vystoupit z kolejí každodennosti. Není 
vůbec náhodou, že Vánocům předchází Advent (adventus=příchod), 
období naplněné očekáváním a nadějí. 
Určitě nikdo z nás si nepřeje, aby se Vánoce staly jen vyprázdněným 
pojmem, synonymem dárků, hojnosti jídla a pití. Už jen z podstaty toho, 
že náš národ stojí na křesťanských základech, je důležité si tyto kořeny 
připomínat a uvědomovat si, že celý hodnotový systém naší společnosti 
byl na nich vybudován. 
S vědomím výše uvedeného jsme se i u nás v Kocelovicích pokusili 
přispět k připomenutí si podstaty Vánoc. Setkání, které se uskutečnilo 
19. prosince v krásných prostorách kostela sv. Bartoloměje, neslo 
příznačný název „Povídání o Vánocích“. Pan František Jirsa z blatenské 
farnosti nás svým vyprávěním provedl časem adventním, přes svátky 
vánoční, až ke Třem králům, s nimiž přichází i konec Vánoc. Několikrát 
z jeho úst zaznělo slovo „láska“, které o Vánocích vypovídá asi nejvíce. 
Známý vánoční příběh o narození Ježíška děti společně zobrazily 
sestavením betléma z ručně vyráběných textilních postaviček, jejichž 
autorkou je panÍ Dana Hanušová z Kocelovic. Před zpěvem koled se 
rozzářila spousta malých světýlek, které byly zažehnuty betlémským 
světlem. Hrou na varhany a dudy doprovodili místní hudebníci zpěv 
koled, kterým jsme naše adventní setkání zakončili.
Věřím, že se nám společně podařilo připomenout si skutečnou podstatu 
a kouzlo Vánoc.

Lucie Hanušová, za kocelovické maminky

Ohlédnutí za průběhem počasí 
ve čtvrtém čtvrtletí 2023
Celkově bylo toto období velmi dynamické, proměnlivé a často s výrazně 
cyklonálními projevy počasí. I když se ještě v září zdálo nemožné, aby 
byl velký a vleklý srážkový deficit roku 2023 dorovnán, přesto se tak 
stalo. Statisticky tento výjimečný průběh podzimu a počátku zimy dobře 
dokládá rekordně nízký průměr minim tlaku vzduchu za říjen, listopad 
a prosinec od roku 1976. Pro toto období se jinak tolik typických 
tmavých, mlhavých, sychravých, „dušičkových“ dnů vyskytlo minimum.
Říjen měl teplotní odchylku od normálu + 2,9 °C a bylo v něm naměřeno 
absolutní teplotní maximum pro tento měsíc 26,5 °C dne 3. Celkem 
byly zaznamenány rekordní dva letní dny. Během října spadlo 112 % 
normálu srážek a slunce nasvítilo 132 % normálu. V říjnu byla naměřena 
nízká průměrná měsíční relativní vlhkost vzduchu, naposledy se toto 
stalo v roce 1991. 
V listopadu byla teplotní odchylka od normálu +1,4 °C, ale hlavně se 
listopad vyznačoval mimořádným množstvím srážek, které činilo téměř 
200 % obvyklého množství pro tento měsíc! Svým úhrnem srážek se stal 
druhým nejsrážkovějším (po listopadu roku 2015). Trochu paradoxně 
vzdor častým a vydatným srážkám nasvítilo slunce ve svém trvání 136 % 
hodin obvyklé doby. Na konci měsíce se již začala více připomínat blížící 
se zima prvním sněhem, ten napadl dne 25. Rekordně nízký byl počet 
dnů s mlhou, ta se vyskytla pouze ve čtyřech dnech a doposud to bylo 
pět dnů v několika letech.
Prosinec měl teplotní odchylku od normálu +2,1 °C a podobně jako 
listopad exceloval v množství srážek, které činilo 233 % dlouhodobého 
normálu! Podobně jako listopad se stal druhým historicky nejsrážkovějším 
prosincem po prosinci 1993. Rekordní je rovněž počet dnů s denním 
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Lažánky

úhrnem srážek 10 mm a vyšším třemi dny. Trvání slunečního svitu 
bylo přesně v souladu s dlouhodobým normálem. Prosinec byl velmi 
větrný měsíc, naposledy byl podobně větrný prosinec v roce 2001. Dne 
1. vydatně a trvale sněžilo. Za tento den napadlo 15 cm nového sněhu, 
což je druhý historicky nejvyšší úhrn pro prosinec v Kocelovicích 
(po 17 cm dne 29. v roce 2001). Celková sněhová pokrývka 24 cm dne 
3. byla třetí nejvyšší po 27 cm dne 2. v roce 2010 a 25 cm dne 1. roku 
1985. Dne 18. byl pozorován na prosinec jinak ojedinělý výskyt jasného 
dne. Dne 19. klesla relativní vlhkost vzduchu na 36 %, což souviselo 
s mohutnou anticyklonou a takto podobně suchý vzduch byl naposledy 
až v prosinci roku 1989.

Martin Lukáš

Dění v Lažánkách 
na konci roku 2023
Už je tradicí, že o posvícení chodí La-
žánecké ženy v krojích po hnětynkách. 
A stejně tak tomu bylo i v loňském roce. 

4. listopadu se ženy sešly opět v pěkné 
sestavě a tentokrát s domácím harmoni-

kářem přišli do každé chalupy zahrát, zazpívat 
a dát si po kalíšku. Akci jsme nemohli zakončit jinak 

než v hospůdce U Studánky, kde se hrálo a byla zábava ještě dlouho do 
noci.
Na začátku prosince jsme se sešli při rozsvěcování vánočního stromečku 
na návsi. Odtud jsme se pak přesunuli na schůzi klubu Turisté Lažánky 
do Studánky, kde jsme probrali výlety, které jsme si užili a společné 
plány na rok nadcházející.
5. prosince na Lažánky nezapomněl Mikuláš s andělem a pekelnou 
partou. Přišli navštívit všechny děti ve vsi, rozdat dárečky a poslechnout 
si jejich básničky. 

Mikulášská nadílka 
na Zámku Lnáře
Již od roku 2003 pořádá Tělovýchovná 
jednota Sokol Lnáře mikulášskou 
nadílku. Místem jejího konání pak je 

po řadu let nádvoří lnářského zámku. 
Nejinak tomu bylo i v roce 2023. Pátý 

prosinec, předvečer vlastního svátku 
sv. Mikuláše, vyšel tentokrát na úterý. Děti, které 

v doprovodu svých rodičů zaplnily zámecké nádvoří, podělil jako vždy 
anděl za důstojné přítomnosti Mikulášovy drobnými dárečky a občas je 
trochu prohnali rozpustilí čerti. 
Sluší se na tomto místě 
poděkovat členům 
TJ Sokol Lnáře za 
přípravu akce i za další 
činnost, kterou tento 
spolek významně 
přispívá ke kulturně-
společenskému dění 
v naší obci, dále též 
rodičům a dětem, 
že dorazili a svou 
přítomností tak opět 
dotvrdili pevné místo 
dané tradice ve 
Lnářích. V neposlední 
řadě patří poděkování 
firmě Dvůr Lnáře, spol. s r. o., za propůjčení zámeckých prostor 
k uspořádání čertovsko-mikulášského podvečera.

Text: Vladimír Červenka; fotografie: Ing. Josef Honz

Vánoční čas v Mateřské škole Lnáře
Vánoce jsou hlavně pro děti nejkrásnějšími svátky v roce. V naší školce 
začínaly předvánoční přípravy již před první adventní nedělí. Děti za 
pomoci paní učitelky vytvořily mikulášskou a vánoční výzdobu, z hlíny 
vyrobily dárečky pro své nejbližší v podobě vánočních ozdob, přáníčka 
a jiné výrobky, které zdobily naši školku.
V úterý 28. 11. 2023 jsme zahájili s našimi předškoláky plavecký výcvik 
v Plavecké škole v Horažďovicích. Proběhne v deseti lekcích, poslední 
bude 13. 2. 2024. 
Ve středu 29. 11. 2023 zhlédly děti v mateřské škole divadelní představení 
„Zdravé stravování“. Zúčastnili se ho i žáci 1. a 2. ročníku základní školy.
Přesně za týden, 6. 12. 2023, mezi nás opět zavítal Mikuláš s andělem 
a čertem. Vše probíhalo, jak se patří, hodné děti byly pochváleny, 
ty trochu zlobivé malinko pokárány, ale pro všechny měl Mikuláš 
přichystané dárečky. V naší školce se mu líbilo, pokaždé rád chodí za 
hodnými dětmi. 

Novoroční pochod turistů z Lažánek
Aktivní turisté z Lažánek vykročili do nového roku pochodem po okolí. 
Trasu jsme tentokrát naplánovali ke kamarádům do Vrbna, kteří nás 
pohostili, jak se patří, svařákem, buřtem, ale i něčím ostřejším, za což 
jim moc děkujeme. Túry se nebáli ani nejmenší turisté, a tak se nás sešlo 
téměř 40. Počasí nám přálo a akce se moc povedla.

Lnáře
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Dne 8. 12. 2023 jsme nachystali pro děti vánoční nadílku u stromečku. 
A dětské oči jen zářily, když pod stromečkem nalezly dárky. Ježíšek jim 
splnil jejich přání, největší radost měly děti ze stavebnic Lega Dupla. 
Nadílka byla pořízena ze sponzorských finančních darů. Proto patří 
velké poděkování paní Haně Honzové ze Zahorčic a firmám Rybářství 
Lnáře, Dvůr Lnáře a Agro Blatná. Děkujeme též obci Lnáře, která se jako 
zřizovatel podílela na bezproblémovém chodu mateřské školy a zároveň 
na instalaci nového plynového kotle.
V pondělí 11. 12. 2023 nadešel den, na který se děti moc těšily, 
besídka pro rodiče, babičky i dědečky. Před jejím zahájením proběhla 
v prostorách šatny prodejní výstava vánočních výrobků, na kterých 
se podílely v té době působící učitelky v MŠ – Mgr. Jana Růžičková, 
Alena Mašková a školní asistentka Hana Houšková. Pak již následovalo 
vystoupení dětí.  Za pomoci paní učitelky vzniklo pásmo plné básní, 
koled, písní, tanečků a dramatizace scénky „Vánoční příběh“. Děti byly 
úžasné, vše se vydařilo. Následovalo posezení rodičů u stromečku 
s pohoštěním. Děkujeme všem maminkám, které přinesly pohoštění, 
a tím dotvořily tu pravou vánoční atmosféru. Celá třída voněla a cukroví 
moc chutnalo. Odpoledne se vydařilo a všichni si odnášeli domů krásné 
zážitky. 
Začal nám nový rok 2024, proto také my, zaměstnanci a děti z Mateřské 
školy Lnáře, vám přejeme úspěšný rok, hodně zdraví, štěstí, naděje 
a lásky.

Za MŠ Lnáře Alena Mašková  

Základní škola Lnáře 
aneb Co se u nás událo
V polovině listopadu jsme se všemi školáky uskutečnili exkurzi do 
Planetária v Českých Budějovicích. Již v minulosti děti v Planetáriu byly, 
ale nabízený program je tak pestrý, že je stále z čeho vybírat. Seznámili 
jsme se se základní orientací na noční obloze, zhlédli jsme objekty 
denního i nočního nebe, jako je Slunce, Měsíc, hvězdy a nejznámější 
souhvězdí. 
Další důležitou akcí u nás ve škole byla 22. listopadu „První pomoc 
zážitkem“ pořádaná společností SORUDO. Děti si vyzkoušely, jak 
v různých krizových situacích reagovat, jak pomoci druhým, ale 
přitom nezapomenout ani na vlastní bezpečnost. Odpoledne program 

Mikulášská nadílka ve škole (foto Jana Chudadová)

pokračoval pro pedagogické zaměstnance a pro rodiče. Znáte např. 
aplikaci ZÁCHRANKA? My všichni už ano. Je to velmi užitečná aplikace, 
která by neměla chybět na žádném chytrém telefonu.
V adventním čase nás ve škole navštívil Mikuláš, anděl a dva čerti. Přišli 
sice o den později 6. prosince, věděli totiž, že den předtím jsme byli 
na plaveckém výcviku. Z čertů šel trochu strach, ale Mikuláš věděl, 
kdy zakročit a trochu je usměrnit. Naštěstí nám nikoho neodnesli, ale 
na rozloučenou řekli, že si vše přijdou za rok zkontrolovat. Děti měly 
připravené krásné básničky a písničky. A ten nepořádek, co po čertech 
zbyl, jsme pak už v klidu společně uklidili.                                                                      

Petra Šímová, asistentka pedagoga

Vánoční čas
A je to tady! Poslední týden před Vánocemi, na který se každý rok velmi 
těšíme. Předvánoční čas v naší škole je vždy spojen s mnoha hezkými 
a příjemnými akcemi. S radostí jsme uspořádali vánoční koncert, při 
němž děti předvedly různé dramatické, hudební, taneční i recitační 
dovednosti. Potěšily tak své rodiče, prarodiče a kamarády, kteří se na 
ně přišli podívat. Nechyběla samozřejmě ani tradiční vánoční výstava 
výrobků ve vestibulu školy a také příjemné posezení s občerstvením ve 
školní jídelně. 
Ani letos na naši školní družinu nezapomněl Ježíšek a dětem nadělil 
mnoho hezkých a zajímavých dárků, které děti ihned společně 
vyzkoušely.
Poslední školní den patřil již tradičním besídkám v jednotlivých třídách, 
kdy se s dětmi sejdeme u ozdobeného vánočního stromečku a slavnostně 
prostřeného stolu. Společně jsme ochutnali vánoční cukroví, zazpívali 
jsme si oblíbené vánoční koledy a netrpělivě jsme očekávali zacinkání 
zvonečku. Poté jsme se sešli u vánočního stromečku a vzájemně jsme 
se obdarovali drobnými dárky pro radost. Nakonec jsme se společně 
rozloučili a popřáli si krásné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok 
2024.                                                                                                        

Mgr. Eva Tučková, učitelka

Vánoční koncert  (foto Ing. Josef Honz)

Dramatizace příběhu O Ježíškovi (foto Ing. Josef Honz)
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30. 12. proběhl na Šumavě závod na historických lyžích. Krásné druhé 
místo obhájil náš zastupitel pan Hynek Hokr. 
Gratulujeme a přejeme mnoho dalších úspěchů.
1.1. Vyrazili občané na 
tradiční Novoroční pochod. 
Tentokrát vedla trasa 
do Hněvkova, zadem do 
Němčic. Dále přes silnici na 
polní cestu do lesů a polí, 
k fotovoltaické elektrárně 
v Sedlici.
V Sedlici došli na náměstí, 
kde se zahřáli česnečkou 
a punčem. Podívali se 
na ohňostroj, popřáli si 
s kamarády ze Sedlice. 
Domů je zavezl plánovaný rozvoz. 

Oslavenci
V lednu oslaví 95. narozeniny 
nejstarší obyvatelka Mačkova 
paní Kusalová, 75 let oslaví pan 
Jiří Doležal.
Oběma přejeme k výročí hodně 
sil, zdraví, štěstí a spokojenosti.

Co se bude dít 
v obci Mačkov
Brigáda na vyřezání větví u rybníka Mačkovský Velký – zadní hráz. Datum 
bude upřesněn dle počasí
17. 2. beseda o houbách-díl druhý
24. 2. dětský maškarní ples
4. 3.   výlet Aquapark Čestlice
9. 3.   MDŽ
28.–30. 3.  velikonoční rachtání

Mačkov

Tříkrálová sbírka ve Lnářích
Na pátek 5. ledna se naše děti obzvlášť těšily. Hlavně ty, které se přihlásili 
k pomoci při Tříkrálové sbírce. I tentokrát se vytvořily tři skupinky. 
Nejprve králové zazpívali ve škole, a poté se vydali do různých částí Lnář. 
Lidé byli příjemní a milí, koledníčkům přispěli do pokladničky podle 
svého uvážení a leckde dostali ještě nějakou dobrotu na přilepšenou. 
Poděkování patří především dětem, které byly ochotné jít do nepohody 
a všem, kteří koledníčky vlídně přijali. Vaše darované prostředky 
poslouží lidem, kteří si sami pomoci nemohou.

Ing. Renáta Turková, asistentka pedagoga

  Spolek dobrovolných hasičů Lnáře      
 Vás srdečně zve na 

  

Co se událo v obci 
Mačkov
11. 11. proběhl výlov výlov rybníka 
Mačkovský Velký. 

Chtěli bychom poděkovat nájemci panu 
Balcarovi za výbornou spolupráci a za 

dodržování všech podmínek plynoucích ze 
smlouvy. Děkujeme i za dovezení ukázkových 

vánočních kaprů.
25. 11. proběhlo v obci již tradiční vázání věnců. Účast byla velká 
a atmosféra při svařáku, poslechu koled, stromečku a samovýrobě 
věnců příjemně vánoční. 
26. 11. v 17 h se obyvatelé sešli při rozsvícení vánočního stromu.  Koledy 
zahrál na trubku pan Hrubeš ze Strakonic. 
3. 12. oslavila paní Chárová 90 let života. Ještě jednou gratulujeme 
a přejeme stálé zdraví, štěstí a spokojenost.
9. 12. proběhla v obci Mikulášská nadílka. Tentokrát se pekelná havěť 
usadila v místní hasičské zbrojnic, kde krotil čerty hodný Mikuláš 
a rozdával příchozím balíčky.
14. 12. se v ranních hodinách rozezněl telefon od místních občanů: 

„na rybníku Bahýnko uvízl uprostřed ledu 
malý srneček“. Rozběhla se záchranná akce 
za přítomnosti hasičů Blatná. Tímto bychom 
jim chtěli poděkovat za neobvyklý a odborný 
zásah. Zároveň děkujeme i panu Bendovi 
z Mačkova za pomoc. Zachráněný, velmi 
prochladlý a zmatený srneček byl odvezen 
do záchranné stanice Makov. Nyní již pobíhá 
ve volné přírodě.

20. 12. ježíšek prostřednictvím zastupitelů obce Mačkov navštívil Domov 
Petra v Blatné i v Mačkově. Opět to byla pro obě strany velmi příjemná 
návštěva. Rozdávání dárků proběhlo za upřímného nadšení obyvatel DP. 
Společně jsme si popřáli, zazpívali a potěšili se.

23. 12. si občané odnesli kapry na štědrovečerní večeři
26. 12. občané Mačkova vyrazili s svými rodinami na tradiční vánoční 
bruslení do Strakonic. Bruslení se účastnilo na 80 lidí. Všichni si 
pochvalovali možnost tohoto sportu.
28. 12. proběhl v obci vánoční ping-pong turnaj. Zúčastnilo se 17 hráčů. 
Na prvním místě se umístil pan Jiří Kolář, stříbro obsadil pan Jiří Doležal, 
na třetím místě v souboji skončil Martin Tůma, bramborovou medaili 
získal Pavel Sedláček. 

Paní Chárová, 90 let
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Předmíř

Sobota 4. 11.  Halloween 
a Plácaná s florbalovou 
hokejkou
Jak už se stalo tradicí, listopad patří 
turnaji ve florbalu. Tentokráte byla 

účast mužstev slabší, zúčastnilo se 6 
týmů, a tak se hrálo systémem každý 

s každým 2x, aby si zúčastnění pořádně 
zahráli. Vítězem se stalo mužstvo Březnice. Domácí 

se účastnili ve dvou týmech, které se umístily na krásném třetím místě 
a neméně pěkném pátém místě. Pro zúčastněné bylo opět připraveno 
mnoho hodnotných cen, takže nikdo neodešel s prázdnou. Bonusem 
podzimního turnaje byla i opět otevřená hospoda a možnost dát si něco 
dobrého. Pořadatel všem děkuje za účast a pomoc při organizaci a už se 
těší na další – jarní turnaj.

Myštice

Současně s florbalovým turnajem se od 17:00 konal lampionový průvod. 
Letos byla výchozím a konečným stanovištěm hospoda. Pro děti byla 
připravena tajuplná stezka obcí s dvojím překvapením v podobě zjevení 
Mrtvé nevěsty a děsuplného Vřískota. V hospodě pak na děti čekalo 
halloweenské pohoštění, opékání buřtů a taneční zábava. Děti si to 
náramně užily, za což moc děkujeme místním ženám (Nikole a Lence), 
které připravily stezku a dárečky pro děti. 

kde společně čekaly na příchod Mikuláše a jeho družiny. Čas si krátily 
hrami, společným dováděním a tancem. V 17 h z hůry sestoupil Mikuláš 
s andělem a čerti se vykradli z pekla přes místní hostinský sklep. Pak 
už následovalo předvolávání hříšníků, nacvičené básničky a odměna 
pro všechny statečné děti. Děkujeme Mikulášské družině a všem, kteří 
přiložili ruku k dílu. Nadílku pro děti opět zajistila obec Myštice.

Každoroční vánoční setkání 
u kapličky
Ani letos nechybělo tradiční vánoční setkání 24.12. u kapličky, kde se 
ochutnávalo domácí cukroví a popíjely se vánoční likéry a svařák. Ač na 
štědrý den odpoledne nepanovaly zrovna vánočně příznivé podmínky 
(fučelo jako blázen), sešlo se u kapličky, respektive v závětří kapličky 
na návsi nemálo obyvatel a přátel obce, aby si ještě před usednutím 
ke štědrovečerní tabuli popřáli krásné Vánoce a pohodu do svátečních 
a závěrečných dnů roku 2023. O poznání lepší počasí bylo při také 
tradičním silvestrovském setkání u kapličky, které sice nemělo tak 
hojnou účast, ale přes to všechny zúčastněné příjemně naladilo na 
večerní rozlučku se starým rokem a půlnoční přivítání roku 2024.
A tímto přejeme všem čtenářům a jejich blízkým do roku 2024 hodně 
štěstí, spokojenosti, úspěchů a hlavně hodně zdraví.

Hanka Mikešová

Rozsvícení vánočního stromečku
V pátek 1.12. proběhlo setkání u ozdobeného vánočního stromku 
a jeho společné rozsvícení. Letos to díky vydatné sněhové nadílce 
mělo opravdu pohádkovou vánoční atmosféru, kterou dotvářel voňavý 
svařák, ochutnávka prvního vánočního cukroví a domácích vánočních 
likérů a zapálené prskavky. 

Mikuláš s družinou opět na sále KD
V sobotu 2.12. proběhla po několikaleté přestávce, kdy hospoda 
neměla nájemce nebo akci nebylo možné uspořádat hromadně, 
společná mikulášská nadílka. Děti se svými rodiči se sešli na sále KD, 

Vítání občánků
Druhou listopadovou sobotu se na 
sále v Předmíři konalo vítání našich 
nových občánků. Přivítáni byli: 
Patrik Palivec, Tereza Boltnarová, 
Růžena Fojtíková, Daniel Fiala, Filip 

Kischer a Sebastian Zeman. Za účasti 
jejich rodičů i prarodičů si vyslechli 

pásmo básniček, které zarecitovaly místní 
děti pod vedením Olgy Cihlové a Hanky Roubalové. 

Poté rodiče z rukou starosty, místostarosty a místostarostky obce 
převzali peněžní dar, knihu a maminky květinu. Velký dík patři 
Anetce Kočovské za výrobu háčkovaných želviček pro naše nové 
občánky. Také děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravách, 
zapůjčili dekorace a pomáhali s výzdobou sálu.              

Pečení perníčků
V pátek 24. 11. 2023 se v místní hospůdce sešli rodiče spolu 
s dětmi na pečení a zdobení vánočních perníčků. Jako minulý rok, 
tak i letos pod dozorem Janiny Vrátné a Ivety Soukupové. Pro děti 
připravily těsto i formičky a pod jejich pomocnou rukou vznikaly 
krásné výtvory. Perníčky byly milým dárkem pro místní obyvatele 
u rozsvěcování našeho vánočního stromečku o týden později.

Výroba vánočních ozdob
Úplně novou společnou akcí letošních příprav na Vánoce byla 
výroba vánočních ozdob. Děti pod vedením Janiny Vrátné, Ivety 
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Soukupové a Ivety Veselé popustily uzdu své fantazii a vznikly tak 
povedené kousky. Po výrobě ozdob si ještě děti napsaly Ježíškovi 
o dárečky a spolu s ozdobami připevnily na stromeček.

Pletení adventních věnců 
a rozsvícení vánočního stromečku
První prosincové sobotní odpoledne již tradičně patří pletení 
adventních věnců, a ne jinak tomu bylo i letos. Jsme velmi rádi, 
že se této tradice již druhým rokem účastnili i muži. Zatímco se 
v hospůdce mísila vůně jedlových větviček a svařeného vína, místní 
mladí hasiči připravili stan a stoly na večerní program, který začal 
před setměním. Návštěvníci večera byli pohoštěni horkým čajem 
a svařeným vínem a k zakousnutí byly připravené slané i sladké 
pochoutky od žen z místní knihovny. Děti stromeček symbolicky 
rozsvítily svými lucerničkami a pak, za hudebního doprovodu 
Hanky Roubalové a Martina Boukala, zazpívaly pásmo koled. Všem, 
co se jakýmkoliv způsobem podíleli na přípravách této akce, moc 
děkujeme.

byla jedenáctiměsíční Terezka Boltnarová (samozřejmě ještě 
v nosítku). Po vzájemném přání šťastného a úspěšného nového 
roku a posilněni dobrým svařáčkem se všichni vydali na další část 
pochodu směrem do Metel. Počet účastníků se rozrostl ještě o ty 
z Metel, takže nakonec se počet zastavil na čísle 42. Všichni v dobré 
náladě dosáhli stanovené kóty, kde je čekalo občerstvení v podobě 
opečených špekáčků. Možnost vzájemně si popřát, pohovořit 
si s přáteli a protáhnout si tělo po vánočním a silvestrovském 
hodování, dělá z této akce akci něčím krásně zvláštní. Věříme, že 
zůstane v kalendáři i příští rok. Děkujeme členům zastupitelstva 
i kulturního výboru za její skvělou přípravu.

Co nás čeká….
Jelikož zimy už nejsou ani zdaleka to, co bývaly, rozhodli jsme se po 
několika letech zajistit pro naše děti a dospělé veřejné bruslení. To 
se uskuteční v sobotu 10. 2. 2024 mezi 12:00 – 13:10 na zimním 
stadionu v Sušici.
Druhá pozvánka je na již tradiční společenskou akci, kterým je 
Hasičský bál v Předmíři. Ten letošní se bude konat na sále v Předmíři 
v sobotu 9. 3. 2024 od 19:00 hodin.

V těchto dnech oslavili nebo oslaví 
výročí tito naši spoluobčané:
Janotová Anna (78)
Halamová Marie (75)
Cihlová Jaroslava (75)
Choura Josef (74)
Všem uvedeným jménem obce blahopřejeme 
a do dalších let přejeme hlavně stálé zdraví 
a mnoho životních úspěchů.

Mikulášská nadílka
V sobotu 9. 12. se jako každý rok ve sklepech místní hospůdky 
otevřely brány pekelné a přivítaly malé i velké návštěvníky. Po 
povinném zvážení na vahách hříchů a zapsání do pekelné knihy se 
děti přesunuly na obecní sál a tady je čekalo přivítání v podobě 
čertovského nápoje. Dětí se ujaly čertice Jana, Iveta a Hedvika 
a provázely je celým večerem plným her, zábavy a tance. Za 
vydatného hřmění a hluku na sál dorazili pekelníci společně 
s andělem a Mikulášem. Po slibu napravení a odříkání básničky 
dětem předali balíček dobrot. Po jejich odchodu se ještě chvíli 
tančilo a skotačilo, takže můžeme prohlásit, že žádný z malých ani 
velkých návštěvníků neutrpěl žádnou újmu. J Děkujeme všem za 
pomoc s přípravami a obecnímu úřadu za finanční podporu.

Petra Muchová – kulturní výbor

Novoroční pochod
První den nového roku se již tradičně nesl ve znamení pochodu 
na Metelskou horu. V jednu hodinu po poledni vyrazilo prvních 
13 účastníků od kapličky v Zámlyní směrem do Předmíře, kde je 
čekala další skupina účastníků, dospělých i dětí, z nichž nejmladší 

Radomyšl

Rozpočet městyse 
na rok 2024 
Na jednání zastupitelstva 14. 12. 
2023 byl schválen rozpočet na 
rok 2024. Rozpočet je schodkový, 

proinvestiční. Schodek je krytý 
finančními prostředky z minulých let, 

které k 31. 12. 2023 činily 37.000.000 Kč.
Úvěry městys nemá.
Příjmy                        42.284.759,13 Kč
Výdaje                  49.217.080,00 Kč
Financování            6.932.320,87 Kč 
V rámci výdajů byl mimo jiné schválen vodovod na koupaliště, 
který vyžaduje hygiena, odvodnění části Maltézského náměstí 
před zdravotním střediskem, fotovoltaika na ZŠ a ČOV, vybudování 
sociálního zázemí a napojení na studnu pro klubovnu v Lázu, 
rekonstrukce sportoviště u ZŠ, rekonstrukce přechodu pro chodce 
v ulici Blatenská před COOPem z důvodu zvýšení bezpečnosti, 
nebo restaurování pomníku padlým. Částka 2.000.000, - byla 
vyčleněna pro místní části, 820.000, -Kč pro MŠ, 5.320.000, - pro 
ZŠ, 2.000.000, - na nové projekty a 1.231.000, - na dary pro místní 
spolky a organizace. 

Ing. Luboš Peterka, starosta

Stočné se v roce 2024 nemění, 
vodné mírně vzroste
Zastupitelstvo schválilo na základě návrhu společnosti ČEVAK 
kalkulace vodného a stočného na rok 2024. Předložená kalkulace 
vychází z předepsaného vzoru, protože vodné a stočné spadá do   
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kategorie věcně usměrňovaných cen. tzn. cenovým věstníkem jsou 
stanovena pravidla pro sestavení kalkulace. Stočné se v Radomyšli 
ani místních částech nemění, pohyblivá složka   vodného mírně 
naroste, pevná složka zůstává stejná. Pachtovné, které obdrží 
městys, bude činit za vodovod a kanalizaci celkem 557.200, - Kč bez 
DPH. Občané však musí počítat s tím, že v rámci vládního balíčku 
v roce 2024 dojde k navýšení DPH u vodného a stočného o 2 %. 
Cena vodného na rok 2024 bude 56,56 Kč za m3 bez DPH při 
dvousložkové formě, když pevná složka je pro kategorii A 400,- Kč, 
kategorii B 2.301, - Kč, kategorii C 14.370, - Kč. Cena stočného 
pro Radomyšl bude 21,20 Kč za m3 bez DPH při jednosložkové 
formě a cena stočného pro místní části 7,23 Kč za m3 bez DPH při 
jednosložkové formě.

Ing. Luboš Peterka, starosta

Na XVIII. ročníku Reprezentačního 
plesu městyse 9. března zahraje 
slavný CHARLIE BAND 

Charlie Band vznikl na začátku devadesátých let při práci 
v nahrávacích studiích, postupně začal hrát také živě, nejprve pouze 
v jazzklubech, posléze se objevuje na celé řadě festivalů doma 
i v zahraničí. Pilířem kapely je po celou dobu existence kytarista 
Charlie Blažek. Ozdobou historie kapely bylo doprovázení koncertu 
k 70. narozeninám Karla Gotta v O2 Aréně vysílaný Českou televizí.
Současná podoba Charlie Bandu vznikla po nabídce ke spolupráci 
s první dámou české popmusic Helenou Vondráčkovou v roce 
2008. Byla logickým vyústěním dlouholeté studiové spolupráce 
na úspěšných CD – Vodopád, Hádej a Zastav se. Tu Charlie Band 
doprovází při koncertních vystoupeních pořadu Helena – Recitál 
a v rozšířené podobě o smyčcový orchestr nebo dechovou sekci při 
velkých vystoupeních jako např. koncerty v Lucerně, O2 Aréně atd.
Sestava kapely:
Charlie Blažek – kytara, zpěv; Vítek Pospíšil – klávesy; Camilo Caller 
– bicí; Vladimír Kliment – baskytara
Reprezentační ples se uskuteční v sobotu 9. března od 20.00 
v sokolovně v Radomyšli. Lístky je možné zakoupit v předprodeji 
v knihovně na ÚM Radomyšl.

Rodiče a děti z Leskovic a nejbližšího okolí se vždy rádi při této 
aktivitě sejdou a protáhnou si těla. Vzhledem k počasí v předchozích 
letech v zimních měsících se nemůžeme spoléhat pouze na zamrzlé 
rybníky a volně přístupná brouzdaliště. Toto je super způsob, jak 
se v bruslení mohou děti (i dospělí) potrénovat a zasportovat si.

Mgr. Tereza Žílová Kadlecová

Poslední měsíce roku 2023 
u Bábinek
Bábinky z Radomyšle se rozhodně nechystaly usnout zimním 
spánkem. Naopak, podařilo se jim získat prostřednictvím Nadace 
VIA finanční příspěvek od společnosti Kaufland Česká republika 
v.o.s. z programu „Milion pro Strakonice a okolí“ na svůj projekt 
„Aktivity Bábinek z Radomyšle“. Díky němu mohou uspořádat 
více společných akcí, a to nejen pro sebe, ale i pro veřejnost. 
Neztrácely čas a první akci pro veřejnost uspořádaly hned na 
začátku listopadu. Jednalo se o přednášku Ludmily a Jiřího 
Práškových z Písku s názvem „Doktorka z domu Trubačů“. Tato 
přednáška navazovala na prázdninový výlet bábinek s vnoučaty, 
jehož součástí byla návštěva rodného domu MUDr. Vlasty Kálalové 
Di-Lotti v Bernarticích. Druhá akce projektu následovala přesně za 
měsíc. Tentokrát šlo o předvánoční posezení v místní Sokolovně, 
na které si bábinky pozvaly děti z pěveckého sboru Základní 
školy Radomyšl. Vystoupení malých zpěváčků se všem moc líbilo. 
Bábinky pro ně měly připravené malé dárky, a nejen pro ně, ale pro 
všechny přítomné napekly vánočky a další pečivo.
Překulil se týden a byla připravena třetí akce projektu bábinek. 
Tentokrát se sešly v Leskovicích a pozvaly mezi sebe děti a vnoučata. 
Na tomto setkání tří generací společně vyráběly vánoční svícny. 
Ale nemyslely přitom jenom na sebe. Nejprve vyrobily svícny 
určené jako dárky pro obyvatele Domu klidného stáří sv. Anny 
v Sousedovicích a potom teprve pro sebe. Všechny jistě zahřálo, že 
mohly touto připomínkou vánočních svátků obyvatele Sousedovic 
potěšit.
Ale pozor, bábinky se dovedou společně bavit i bez projektu. 
Například v listopadu si vyjely do nedaleké Kbelnice, aby se 
mohly podívat na vystoupení pěveckého sboru „Bábiny di Putim“ 
a v polovině prosince se jich řada setkala v Sokolovně při sledování 
pořadu „Vánoční úsměvy Zdeňka Trošky“.
Závěrem zbývá už jen popřát všem do nového roku vše nejlepší, 
pevné zdraví, štěstí a pohodu. A ještě snad malá zmínka k projektu 
bábinek: v březnu se můžete spolu s nimi těšit na oslavu MDŽ, 
zpestřenou besedou s módní návrhářkou Petrou Kurschovou.

Bábinky z Radomyšle

Listopadové bruslení
Sportem ku zdraví! Tímto heslem se snažíme řídit a vést své děti 
ke sportu a aktivitě. K tomuto nám posloužilo pronajmutí ledové 
plochy na strakonickém zimním stadionu.

Na snímku Charlie band s Helenou Vondráčkovou

Co pořád děláme?
Od listopadu jsme se nezastavily. Nejdříve vánoční trhy 
s devatenácti prodejci velmi pestrého zboží. Od dobrot přes 
vánoční dekorace, sklo, drátkování, sladkosti, košíky, jmelí aj.. 
V rámci trhů se uskutečnilo divadlo pro děti ToTeM ze Strakonic 
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s příběhem o Ježíškovi, kdy si děti vyrobily loutky z papíru a hrály 
s nimi. Zajímavé a netradiční představení u dětí sklidilo úspěch.
Hned za týden do rodin zavítaly nebeské bytosti s doprovodem 
čertů. Kupodivu čerti moc práce neměli, za to anděl nestačil 
podávat Mikuláši dárky.
O víkendu rozjel DJ v sokolovně diskotéku pro čerty, anděly 
i jiné bytosti. Bohužel pro covidové řádění byla dost malá účast. 
Ti, co přišli, si užili s plnou parádou tanečky se Štěpánkou, soutěže, 
dobroty a jiné radosti.
Třetí adventní neděli děti z Radomyšle zvonily a svítily v průvodu, 
aby upozornily Ježíška, kde je Radomyšl a nezabloudil. Po cestě 
se zastavily u andělů, které vyrobili obyvatelé Radomyšle a celou 
výstavu zajistili a naaranžovali baráčníci. Moc pěkný nápad 
s atmosférou. Na konci cesty děti zavítaly do kostela na kůr, kde 
rodičům a známým zazpívaly s varhaníkem Ríšou spoustu koled. 
Za odměnu smlsly perníčky a buchtu, zapily to čajem a plné dojmů 
zamířily domu do postýlek.
Abychom si i my trochu užily, sešly jsme se 30. prosince v restauraci 
Na Křenovce a oslavily silvestra.  Spousta povídání, vtipů, smíchu, 
dobrot a pohody se protáhla na téměř tři hodiny. A co bude po 
novém roce ? Těšte na akce pro děti i dospělé, divadla i soutěže, 
výlety aj.

Blanka Matoušková, za ČSŽ z Radomyšle

Vánoční sport
Vždy stejné dny, hned po Vánocích, již tradičně patří volejbalistům 
a nohejbalistům. Volejbalová dvanáctihodinovka se hraje 
hned po svátcích, vždy 27. 12. Letos se jednalo o 17. ročník. 
Vánoční obžerství přišlo vysportovat bezmála 40 volejbalistů. 
Ženy, muži, holky, kluci, amatéři i profíci. Hráči se rozdělí 
na modrý a červený tým, princip je jednoduchý, hraje se 
od 8 do 20 hodin, neustále. Letos jsme odehráli 40 setů. 
28. 12. obsadí tělocvičnu nohejbalový turnaj dvojic. Dvojice se 
vylosují ráno, před začátkem turnaje. Letos hrálo 8 dvojic ve dvou 
skupinách.
Obě tradiční sportovní akce se nesou ve velmi přátelském duchu, 
kdy strávíme čas s kamarády u oblíbeného sportu.

TJ Radomyšl

Pestrý adventní čas v MŠ Radomyšl

Šampionát Wocabee
Naše škola se zapojila do pátého ročníku inovativní soutěže pro 
školy Jazykový WocaBee šampionát. Soutěží se v jednoduché online 
aplikaci na učení slovíček s názvem WocaBee (čte se „vokebí“). Žáci 
se v aplikaci učí novou slovní zásobu včetně výslovnosti moderním 
a velmi efektivním způsobem. V soutěži se hodnotí píle žáků v učení 
cizích jazyků a kritériem je počet bodů získaných procvičováním 
slovíček. Čím více žáci procvičují, tím více bodů (za správné 
odpovědi) získají a více se také naučí. Každá třída soutěží jako 
tým, takže v jazycích se zlepšují opravdu všichni. Aplikace navíc 
pracuje s každým individuálně za pomoci umělé inteligence a žáci 
si ji mohou spustit na mobilu, tabletu či počítači.
Žáci aktuálně soutěží v okresním kole šampionátu, ve kterém 
mohou získat zajímavé ceny a soutěží o příspěvek na modernizaci 
školy v celkové výši 150 000 Kč. Všechny informace o soutěži včetně 
průběžných výsledků najdete na: www.wocabee.app/soutez
Tou nejdůležitější výhrou však bude zlepšení jazykových 
vědomostí našich žáků a jejich motivace k učení jazyků, které jsou 
v dnešní době mimořádně důležité. Jsme velmi rádi, že i na naší 
škole se můžeme učit cizí jazyky inovativním způsobem, který 
přináší žákům skutečné výsledky! Držíme jim v soutěži palce!

Mgr. Kateřina Vlažná Koptová

Druhé třídy v Apicentru
Apis mellifera je latinský název včely medonosné, a to již dobře vědí 
žáci druhých tříd, kteří ve středu 25. 10. vyrazili do Protivína, kde je 
možnost navštívit poutavou exkurzi v místním Apicentru.  Zde jsme 
zjistili zajímavosti ze života tohoto krásného blanokřídlého hmyzu 
a celém jeho společenství. Také se na chvilku stali malými včelkami, 
vyzkoušeli si přenášení nektaru a spolupráci v úle. Že ruční stáčení 
medu není nic jednoduchého? Přesto to naši žáci zvládli. V druhé 
polovině dopoledne jsme zašli do místní Kaplanky, podívat se na 
expozici kosterních pozůstatků afrických zvířat, černou kuchyni 
a výstavu miniatur vystavěných z tisíců špejlí. Všichni malí i velcí 
cestovatelé byli z nových vědomostí a zážitků nadšení.

Mgr. Tereza Perná
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Halloween
V úterý 31. 10. jsme si ve škole připomněli nejvýznamnější keltský 
svátek. Devátá třída si pro všechny žáky školy připravila seznámení 
s halloweenskými tradicemi. Přišli v maskách, přinesli vyobrazení 
všech tradičních symbolů a svým vyprávěním nás přenesli do 
dávné historie starého Irska, kde původní svátek, tehdy nazývaný 
Samhain, vznikl. Dozvěděli jsme se, proč se vlastně slaví, kde 
všude a co se za ta dlouhá léta změnilo. Nakonec nás obohatili 
i strašidelnou historkou, které k tomuto období neodmyslitelně 
patří. A to vše moc hezky zvládli i v angličtině.

Klára Halgašová, DiS.

Čestický brambor
Každé září mají žáci možnost zasadit své myšlenky a kreativitu 
do originálních témat literární a výtvarné soutěže Čestický 
brambor. I letos z lavic naší školy vzešla bohatá sklizeň. S velmi 
křehkým tématem „Když zavřu oči“ si vysnila krásná umístění 
tři děvčata z druhého stupně. Na 3. místě v oblasti prózy se ve 
IV. kategorii prosadila Aneta Matoušková z 8. třídy, ve stejné 
kategorii v rámci poezie 2. místo obsadila Radka Janová z 9. třídy 
a nejvyššího ocenění dosáhla ve III. kategorii se svým prozaickým 
textem Karolína Vachulková ze 7. třídy. Všem slečnám patří 
obrovská gratulace a pozvání na slavnostní předávání cen do 
Lidového domu v Česticích dne 16. listopadu. Přejeme, ať nadále 
zůstanou nakloněny literární tvorbě a těšíme se na jejich další díla. 
Ráda bych ještě ocenila práce Vanesy Jůdové a Jakuba Růžičky 
z 9. třídy a Nikoly Machové ze 7. třídy – jejich tvorba byla také 
velmi kvalitní a zajímavá, v řadách porotců soutěže však své místo 
nenašla.

Mgr. Lada Brandová

Okresní kolo basketbalového turnaje
Holky i kluci z osmé a deváté třídy vyjeli ve čtvrtek 9. 11. na okresní 
kolo basketbalu do Strakonic. Holky měly ve svém družstvu jednu 
zkušenou basketbalistku Báru Mrázovou, která se ale den před 
turnajem zranila a turnaj si užila pouze z lavičky jako nehrající 
kapitánka. Ze tříčlenné skupiny jsme bojovali o 5. - 6. místo 
s gymnáziem Vodňany a poslední zápas holky vyhrály. Kluci vyrazili 
bez jediného zkušeného basketbalisty, přesto se ostatním školám 
jejich výkon rovnal, ale k vítězství jim vždy kousek střeleckého štěstí 
chyběl. Školu na turnaji reprezentovali: Bára Mrázová, Veronika 
Mandlová, Lucie Poklopová, Eliška Křížová, Tereza Křížová, Amálie 
Machová, Kateřina Kozáková, Radka Janová, Šimon Holub, Šimon 
Demetr, Jan Pošta, Matyáš Hlaváček, Daniel Stieber, Jakub Kotrba, 
Jakub Benedikt, Matyáš Kloud, Miroslav Puška, Jan Vachulka. Všem 
žákům moc děkuji za pěkné výkony.

Mgr. Monika Babková

Logická olympiáda
V říjnu proběhla celostátní soutěž Logická olympiáda. Řada dětí 
z naší školy si vyzkoušela náročnost této soutěže. Nejlépe si vedla 
Veronika Mandlová z deváté třídy, která se ve své kategorii v prvním 
kole krajské soutěže umístila na 28. - 29. místě a nechala tak za 
sebou 1580 soutěžících. Do druhého krajského kola postupovalo 
40 nejlepších řešitelů, kdy většina z nich byli studenti gymnázií. 
Ani v takto náročné konkurenci se Veronika neztratila a umístila 
se na krásném 10. místě. Dále bychom chtěli pogratulovat Lindě 
Vlažné, která v logické olympiádě ve své kategorii obsadila 
3. - 8. místo. Gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci školy. 
Dále bychom chtěli pogratulovat Lindě Vlažné, která v jednokolové 
soutěži ve své kategorii obsadila 3. - 8. místo.

Mgr. Milena Maroušková

První školní ples pro žáky
Žáci devátého ročníku se rozhodli poslední školní rok na naší 
škole vzít zodpovědně a hlavně si ho pořádně užít. Mezi jejich 
z nejlepších akcí určitě patří organizace plesu pro zbytek dětí ze 
školy. Původně malá nenáročná akce se stala, věřím pro všechny, 
nezapomenutelným zážitkem.  Vše začalo sháněním tomboly, 
která nesmí na žádném plese chybět. I díky ostatním rodičům se 
nám podařilo vytvořit bohatou tombolu, kdy si každý odnášel dvě 
ceny a ještě se losovalo o dvanáct hlavních.
Moderování se ujala dvojice Radu a Beny. Příprava byla velká, ale 
i improvizace na jevišti byla výborná. Dokázali umluvit, pobavit 
a ošéfovat 240 svých spolužáků ze školy.
O hudbu se nám postaral DJ Tesil – Míla Frnoch, který nezapomněl 
i na klasiku a na polku byl plný sál tanečních párů. Během plesu 
měly holky z devítky připraveno několik tanečků, které si s nimi 
zatančily téměř všechny děti. Jako předtančení jsme zvolili 
stepaře z Rozálií, kteří nám navodili pěknou plesovou atmosféru. 
Nechybělo ani «půlnoční překvapení» v podání učitelského sboru, 
který nacvičil tanec Rufus a Zuzanu.
Děkujeme také servisu ze strany restaurace, kterým pomohli 
i deváťáci, aby si všichni mohli dát limču bez čekání. I náš kuchař 
a zvukař Ríša v jedné osobě byl třeba den před, aby nám pomohl 
nazvučit Sokolovnu, děkujeme.
Bylo úžasné vidět všechny holčičky v róbách a kluky v košilích. 
Věříme, že se všem první ples líbil a nebude poslední. Myslím, 
že i děti byly potěšené vidět své paní učitelky a pány učitele 
v plesových šatech.
Deváťákům klobouk dolů za zvládnutí organizace celého plesu – 
tombola, výzdoba, příprava sálu, program, moderování, obsluha, 
vytváření zábavy během plesu, úklid… byli skvělí.

Mgr. Monika Babková

Okresní kolo turnaje ve florbalu 
starších dívek
Holky z deváté a osmé třídy vyrazily bojovat na turnaj ve florbalu 
mezi školami. Turnaje se účastnilo 12 škol a naše holky obsadi-
ly krásné 6. místo. Ze skupiny postoupily z druhého místa. Holky 
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bojovaly krásně 
v obraně, bohužel 
se nám nedařilo 
střelecky a padalo 
málo gólů, které 
by nám pomohly 
k lepšímu výsled-
ku. Přesto za skvě-
lou reprezentaci 
školy děkuji týmu 
ve složení – Eliš-
ka Křížová, Tereza 
Křížová, Veronika 
Mandlová, Natá-
lie Nagyová, Lucie 
Poklopová, Rad-
ka Janová, Amalie 
Machová, Eliš-
ka Hendrychová 
a Bára Mrázová.

Mgr. Monika Babková

Do Národního divadla 
a ještě na operu Čert a Káča?
Chtěla bych žáky z deváté třídy vypustit ze školy vzdělané nejen 
vědomostně, ale i kulturně. A určitě každý Čech by měl navštívit 
Národní divadlo, proto jsme vyrazili za chloubou našich předků 
i my. I když představení bylo na pochopení náročné, tak operu Čert 
a Káča si užili všichni. Opět elegantně oblečení deváťáci předvedli 
své slušné chování, které si Národní divadlo žádá. Věřím, že 
návštěva opery Čert a káča v Národním divadle jim bude zážitkem 
třeba na celý život.

Mgr. Monika Babková

Adventní exkurze do Vídně
Ve středu 29. listopadu 2023 se žáci šesté, sedmé a osmé třídy 

zúčastnili zájezdu 
do hlavního města 
Rakouska, Vídně. 
Ráno jsme vyrazili 
už po čtvrté hodi-
ně. I přes brzké ran-
ní vstávání a husté 
sněžení jsme na 
místo odjezdu včas 
dorazili. Po pěti-
hodinové cestě 
jsme konečně byli 
na místě. Pan řidič 
s námi projel přímo 
centrem hlavního 
města, abychom 
v pohodlí mohli 
spatřit celou Vídeň. 
Pan průvodce vše 
detailně komen-
toval, a my se tak 
dozvěděli spoustu 

zajímavých informací. Někteří obdivovali krásy hlavního města, jiní 
se soustředili především na blikající semafory. Pan průvodce nás 
odvedl na naši první zastávku – zámek Schönbrunn. Zámek jsme 
si celý prošli, prohlédli si vánoční trhy a u stánků jsme prohodili 
pár německých frází. Vše jsme zdokumentovali a po chvilce vyrazili 
na naši další zastávku. Navštívili jsme dům světoznámého architek-
ta Friedensreicha Hundertwassera. V jeho muzeu nás překvapily 
šikmé stropy a nerovná podlaha. Na co jsme se ale nejvíce těšili? 
No přece na návštěvu zábavního parku Prater, jehož dominantou 

je známé obří kolo. Při hodinovém rozchodu jsme vystřídali několik 
atrakcí. Vídeň jsme museli prozkoumat ale i zblízka. Na závěr jsme 
tedy udělali rychlou okružní procházku městem, kterou jsme za-
končili návštěvou adventních trhů na náměstí Rathausplatz. Koupili 
jsme si něco k jídlu, někteří nezapomněli ani na rodiče. V pozdních 
večerních hodinách jsme už seděli v autobuse a kolem jedenácté 
hodiny jsme konečně dorazili domů.

Bc. Anita Nepodalová

Ve škole se objevilo peklo
Tradičně žáci 9. ročníku připravují pro své mladší spolužáky 
5. prosince čerty ve škole. I letos se toho deváťáci zhostili se vší 
parádou. V dílnách si vytvořili peklo, kam za nimi třídy chodily. 
V pekle nechyběl čmoud a smrad, červeně zářící oheň, spoustu 
čertů, andělů a jeden Mikuláš. Mikuláš usoudil, že všechny děti 
byly zlobivé a pokud se chtějí z pekla dostat, musí si s pekelníky 
zatančit. Všechny děti byly z pekla vysvobozené a mohly se vrátit 
zpátky do lavic a k učení, některé by prý raději zůstaly v pekle.

Mgr. Monika Babková

Vánoce před školou
V posledním adventním týdnu se schodiště před ZŠ Radomyšl 
změnilo na pódium, na kterém se v průběhu týdne vystřídaly 
všechny třídy se svým vystoupením. Zpívalo se, tančilo, hrálo se 
divadlo a vyprávěla se říkadla. Přestože to pro některé děti bylo 
poprvé, kdy vystupovaly před publikem, které bylo každý den 
opravdu početné, všichni to zvládli a zpříjemnili svým spolužákům, 
rodičům a třeba i jen kolemjdoucím předvánoční čas.

Mgr. Jan Babka
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Sedlice

Den válečných 
veteránů v Sedlici 
2023
V sobotu 11. listopadu 2023 jsme si 

připomněli Den válečných veteránů. 
Protože je tento den slaven v den 

podepsání příměří, které v roce 1918 
ukončilo 1. světovou válku, připomněli jsme 

si letos i 105 let od konce tohoto první velkého celosvětového 
konfliktu. V dopoledních hodinách členové Jednoty ČsOL Strakonice, 
br. David Maňhal s br. Miroslavem Šavrdou a paní místostarostkou 
města Sedlice Kateřinou Brabcovou objeli pomníky obětem 
1. světové války v osadách města Sedlice, v Holušicích, Mužeticích 
a Němčicích a navštívili hrob obětem 1. světové války na hřbitově 
v Sedlici. U každého z nich zapálili svíci, pronesli modlitbu a položili 
vzpomínkový křížek s vlčím mákem. Od 13 hod. pak v zasedací 
místnosti městského úřadu Sedlice probíhala tvůrčí dílna s výrobou 
vlčích máků pod vedením členek Klubu žen Sedlice a spolku 
Modrásek. Zároveň bylo možné si prohlédnout výstavu, kterou 
připravil br. David Maňhal. Byla věnována válečným veteránům 
1. i 2. světové války i veteránům z novodobých zahraničních misí. Od 
14 hod. pak před pomníkem obětem světových válek začal pietní akt 
k poctě válečným veteránům, kterého se zúčastnili starosta města 
Sedlice pan Vladimír Klíma, paní místostarostka Kateřina Brabcová, 
za Ochrannou službu Policie ČR pan praporčík Pavel Jareš, sedlický 
rodák, za Jednotu ČsOL Strakonice br. Miroslav Šavrda. Br. David 
Maňhal celý pietní akt moderoval a ve svém průvodním slovu 
zmínil historii Dne válečných veteránů i symbolu vlčího máku a také 
zmínil veterány 1. i 2. světové války i významná výročí, která jsme 
si v téměř uplynulém roce 2023 připomněli. Kromě 105. výročí od 
konce 1. světové války i vzniku Československa to bylo zářijové 
85. výročí mobilizace 1938 i 80. výročí vzniku Československé 
samostatné obrněné brigády ve Velké Británii. S recitací básně Na 
polích flanderských v anglickém a českém jazyce vystoupili žáci 
ZŠ Sedlice pod vedením paní učitelky Marie Huckové. Pietní akt 
doprovodil svým zpěvem pěvecký a chrámový sbor Velkobor. Jako 
připomínka 105. výročí konce 1. světové války zazněla v podání 
tohoto sboru píseň Vítězná Madelon a jako připomínka 80.  výročí 
vzniku Čs. samostatné obrněné brigády, která od července do října 
1945 strážila také demarkační čáru v Sedlici, zazněla píseň Travička 
zelená od Jindřicha Harapáta z roku 1937. V závěru pietního 
aktu vysadili žáci ZŠ Sedlice 30 vlčích máků, za každého padlého 
českého vojáka od roku 1991 jeden a br. David Maňhal přečetl 
jejich jména. Pietní akt jsme zakončili hymnami SR a ČR, které 
zazněly v podání sboru Velkobor a vojenskou Večerkou. Čestnou 
stráž tvořili Petr Brabec a Joseph Stone v historických uniformách 
čs. prvorepublikové armády a Čs. samostatné obrněné brigády 
z Velké Británie. Od 1. do 30. listopadu pak v prodejně Jednoty Coop 
Tuty Sedlice probíhala sbírka Paměti národa, ve které bylo možné 
přispět zakoupením vlčího máku na pomoc válečným veteránům 
a na natáčení rozhovorů s pamětníky. Tímto děkuji všem, kteří 

vystoupili nebo se zúčastnili pietního aktu, nebo se přišli podívat 
a těším se na viděnou při další podobné příležitosti. Zároveň také 
děkuji všem, kteří do sbírky Paměti národa zakoupením vlčího 
máku přispěli. 

Text: David Maňhal; fotografie: Kateřina Brabcová, František Jirsa 

Vítání občánků
Druhou prosincovou neděli – tj. 10. 12. 2023, jsme v obřadní síni 
Městského úřadu Sedlice přivítali do života nově narozené děti. 
Po krátkém recitačním vystoupení žáků sedlické základní školy – 
pod vedení paní vychovatelky Pavly Rakovanové, pronesl pár slov 
také pan starosta Vladimír Klíma. Popřál miminkům krásné dětství, 
ve kterém by neměly chybět i malé lumpárny... to k tomu patří 
J. Závěrem došlo k předání věcných dárků pro miminka a květin 
jejich maminkám. Město Sedlice také přispělo peněžitým darem 
v hodnotě 5000,-- Kč všem pozvaným dětem. Po skončení obřadu 
mohli rodiče vyfotit své ratolesti v historické kolébce. Celkem jsme 
přivítali 6 dětí.

Jana Smolová – matrikářka

Sedlice zpívala koledy
Asi na 30 občanů se sešlo ve středu 13. prosince u Betlému na 
náměstí, aby se přidali k celorepublikové akci Česko zpívá koledy.
Zpěváky doprovázela na elektronické klávesy již tradičně paní 
L. Jirsová. Celá akce trvala skoro hodinu. Zpívali se známé české 
koledy a pak si lidé přáli veselé Vánoce při teplém čaji, který 
připravil Klub žen Sedlice.

Advent v Sedlici
Tradiční Adventní setkání se 
uskutečnilo první adventní 
víkend, a to v sobotu 2. 12. 
odpoledne. Atmosféra byla 
opravdu vánoční, sněhové 
vločky padaly a padaly 
a v jihočeském kraji byla 
vyhlášena sněhová kalamita. 
To ale neodradilo žáky MŠ 
a ZŠ Sedlice, kteří si připravili 
kulturní pásmo pro všechny 
přítomné. Náměstí zaplnili 
trhovci s vánočními produkty a občerstvením.  Klub žen Sedlice 
zajistil vánoční workshop na městském úřadě a v knihovně si děti 
psali Ježískovi o dárky. Letošní novinkou byl staročeský kolotoč, 
který nadchl malé děti i dospělé. Před rozsvícením vánočních 
světel se stihlo ještě loutkové divadlo.

Přivítání roku 2024
Sedličtí zastupitelé se rozhodli pokračovat v tradici a na 1. 1. 
přichystali novoroční sešlost na náměstí včetně ohňostroje.  Místní 
i přespolní postupně zaplnili náměstí a parky. Zdarma se podávali 
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teplé nápoje a pro zpříjemnění atmosféry hrála živá hudba. Kolem 
půl šesté se zhaslo veřejné osvětlení a k vidění byla cca 10minutová 
světelná show.
Město Sedlice by rádo popřálo všem občanům šťastný a klidný rok 
2024. 

Město Sedlice, Fotky K. Prexlová

Rok 2023 v knihovně
Zdá se to neuvěřitelné, ale ve chvíli, kdy budou čtenáři SOBáčku číst 
tento článek, bude se psát již nový rok 2024. Dovolte mi prosím pár 
řádek o tom, jak se nám v Městské knihovně v Sedlici v uplynulém 
roce dařilo. A vezměme to pěkně popořádku.
V průběhu zimních měsíců navštívily naši knihovnu dětičky 
z místní Mateřské školy i z prvního stupně Základní školy v Sedlici. 
Dozvěděly se o fungování knihovny, seznámily se s nabízenými 
dětskými tituly i hrami, které je možno si také zapůjčit. Budeme 
moc rádi, pokud se budou vracet a stanou se pravidelnými čtenáři 
s láskou ke knihám. 
1. března proběhlo v knihovně ocenění nejlepšího čtenáře 
knihovny, kterým se suverénně stala paní Věra Štěpánková ze 
Sedlice. Obdržela květiny a oblíbenou detektivku.
Jen o čtyři dny později, tedy 5. března, se knihovna připojila 
k akci spolku S.O.V.A.  s názvem Neobyčejné cesty obyčejných lidí 
a pomohla uspořádat přednášku sportovce tělem i duší, běžce 
a horolezce, Martina Bubna. Hlavním tématem byla především 
jeho dobrodružná expedice do nejvyššího pohoří světa Himalájí. 
Ze vzájemné spolupráce vzešla i druhá přednáška, se kterou na 
svátek sv. Josefa, 19. března, do sedlického kina zavítal náš rodák, 
cyklista, spisovatel a skvělý vypravěč František Šesták. Dorazil 
v doprovodu svých dlouholetých přátel Františka Hejtmánka a Karla 
Veselého, aby nám povyprávěl o nové poutní cestě s názvem 
Via Nova vedoucí z Rakouska, přes Německo až na Svatou Horu 
u Příbrami.
Březen měsíc čtenářů knihovna završila setkáním s autorem 
pohádkové knihy Dědečku, řekni nám ještě pohádku Mgr. Václavem 
Vlčkem. Akce se uskutečnila v prostorách Základní i Mateřské školy 
v Sedlici dne 22. března. 
Do měsíce dubna vyjela knihovna na kole. První vlastivědný 
cyklovýlet se rozjel již na „apríla“, tedy 1. dubna. Počasí nebylo sice 
příliš přívětivé, ale i tak se výlet vydařil. Jelo se po trase Škvořetice, 
Buzice, Blatná, Mačkov a Čekanice. 
Dne 9. dubna přivítala knihovna návštěvníky z Českého klubu 
turistů z České Lípy, kteří do Sedlice zavítali, aby se dozvěděli 
o historii našeho města, krajkářství, ale také kostela sv. Jakuba 
Většího. 
Další cyklovýjezd se uskutečnil až na samém konci měsíce dubna, 
a to kvůli předchozímu deštivému počasí. Trasa zavedla příznivce 
cyklistiky a historie opět do Škvořetic, dále pak do Lomu a odtud 
po lesních cestách k Mužetickému vrchu. Zpátky do Sedlice jsme se 
vrátili kolem rybníčku Čicha.
17. května uspořádala knihovna již tradiční pasování na čtenáře, 
kterého se zúčastnilo patnáct prvňáčků v doprovodu třídní 
učitelky Mgr. Šárky Zbíralové i ředitele školy Mgr. Marka Charváta. 
Samotného pasování se ujal pan starosta Vladimír Klíma. Noví 
čtenáři získali pamětní listy a dětskou knihu s věnováním s názvem 
Křeček v letu. Byli jsme potěšeni, že se přišlo podívat i mnoho 
rodičů a prarodičů. 
Poslední naplánovaný cyklovýlet se uskutečnil v sobotu 17. června. 
Trasa byla naplánována kolem rybníka Střevíček k bývalému mlýnu 
Kabelík, po louce kolem Rybovského až k Velkolázu. Po návštěvě 
přírodního ateliéru paní sochařky Jitka Křivancové se pokračovalo 
ke Ckám, po proudu Brložského potoka k rybníku Horní zástava 
a pak zpět do Sedlice. 
Během prázdnin zavítali do knihovny účastníci příměstského 
tábora v Sedlici, aby si zde zahráli zajímavou týmovou hru, jejímž 
cílem bylo seznámit se s knihovnou a publikacemi, které nabízí. 
Dne 23. září nás navštívila skupinka knihovnic z jihočeského 
kraje, které v rámci svých pravidelných výletů tentokrát zamířily 

na Blatensko. Během programu nevynechaly ani naši knihovnu, 
obchůdek společnosti Sedlická krajka, o.p.s, vyslechly si přednášku 
o historii města i krajek a nechybělo ani pozvání na nadcházející 
Krajkářské slavnosti.
V rámci Adventního setkání, v sobotu dne 2. prosince, uspořádala 
knihovna oblíbenou Ježíškovu poštu. Děti si namalovaly nebo 
napsaly svá přání, která byla následně odevzdána Ježíškovi do 
Božího Daru. Na důkaz, že si Ježíšek dětská přání zapsal do svého 
dárkového seznamu, opatřil každý dětský dopis tradičním razítkem. 
I letos uspořádá Městská knihovna řadu zajímavých akcí. Budeme 
se moc těšit na vaši účast. 

Městská knihovna Sedlice

Vánoční zpívání v kostele
Dne 27. prosince od 18 hodin se uskutečnil již třetí ročník 
oblíbeného vánočního zpívání v kostele sv. Jakuba Většího V Sedlici 
v podání dua Antonín Knížek ml. (kytara) a Anička Šavrdová 
(housle). Krásné tóny hudebních nástrojů doprovázené zpěvem 
přilákaly mnoho posluchačů. Ve vánočně vyzdobeném kostele 
zazněly nádherné skladby např. Bratři, já jsem slyšel, O Vánocích 
od Dády Patrasové, V půlnoční hodinu, V jeslích dítě spinká od 
hudební skupiny Spirituál Kvintet, Ryba rybě od Janka Ledeckého 
nebo Pod vzdálenou hvězdou od Hany Lounové. Děkujeme za 
krásný zážitek. Už nyní se těšíme na další zpívání. 

Kateřina Brabcová

Vánoční posezení pro seniory
Klub žen Sedlice uspořádal dne 28. prosince od 14 hodin pro 
obyvatele Domova s pečovatelskou péčí v Sedlici příjemné vánoční 
posezení. Nechybělo občerstvení ani živá hudba v podání pana 
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Františka Bolečka, kterému tímto moc děkujeme. Před Štědrým 
dnem obdrželi naši senioři také drobný vánoční balíček. Do nového 
roku bychom jim rády popřály hodně zdraví a pohody. 

Jana Krejčová, Klub žen Sedlice

Volyňský Fireman
V sobotu 7. 10. 2023 proběhl 
již 17. ročník soutěže Volyňský 
Fireman, který se konal v areálu 
hasičské zbrojnice ve Volyni. 
Jednalo se o hasičský víceboj 
simulující zásah s dýchacím 
přístrojem jako zátěží. Bývá už 
skoro pravidlem, že se soutěže 
účastní i členové z řad SDH 
Sedlice a jinak tomu nebylo ani 
tento rok. Soutěže zúčastnilo 
několik členů našeho sboru ve 
dvou kategoriích. V kategorii 
do 40 let obsadil Jan Doušek 
10. místo. V kategorii nad 40 let získal František Doušek 1. místo.

Hasiči na TFA
TFA získává mezi hasiči čím dál větší 
oblibu a jinak tomu není ani v Jihočeském 
kraji. Jedná se o hasičský víceboj 
simulující zásah s dýchacím přístrojem 
jako zátěží. Každý soutěžící musí mít 
třívrství zásahový kabát, zásahové boty 
a také zásahovou helmu. V Jihočeském 
kraji se jedná o soutěž O pohár starosty 
Jihočeského kraje v disciplínách TFA. 
V roce 2023 měla tato soutěž celkem 
5 kol, kterých se účastnili i hasiči z řad 
SDH Sedlice. Nejlépe se dařilo Františku 
Douškovi, který v sobotu 11. listopadu 
2023 obdržel ocenění za celkové 3. místo v rámci celé ligy.

Darování krve
Darovat krev není právo 
ale služba nemocnému 
člověku, kterému může-
me zachránit zdraví nebo 
dokonce život. I proto již 
několik let členové SDH 
Sedlice pravidelně darují 
krev a také krevní plaz-
mu. Mezi nejčastější dár-
ce patří Jan Doušek, kte-
rý má na svém kontě již 
43 odběrů a v roce 2023 
obdržel zlatou medaili 
prof. MUDr. Jana Jánské-
ho za 40 odběrů krve.

Mikulášská nadílka pro seniory
Mladí hasiči v neděli 3. 12. před Mikulášskou nadílkou v místní 
hasičárně navštívili s čertem, Mikulášem a andělem Domov 
s pečovatelskou službou v Sedlici. Zde rozdali balíčky s ovocem 
a přáníčka k Vánocům, které vyrobili mladí hasiči. Bylo vidět, 
že tím udělali seniorům radost. 

Mikulášská nadílka 2023
V neděli 3. prosince opět po roce do místní hasičárny zavítali mezi 
mladé hasiče se sourozenci a rodiči, čert, Mikuláš a anděl, aby 
zjistili, zda byli děti celý rok hodní, jak před rokem slíbili. Mikuláš 
četl z knihy hříchů, děti řekly básničku nebo zazpívaly písničku 
a anděl za odměnu rozdal balíčky. Čert poslouchal, občas řekl, že 
někdo půjde s ním do pekla. Nakonec si nikoho neodnesl, protože 
už nebudou zlobit, budou doma pomáhat a v pokojíčku budu mít 
uklizeno. Po odchodu Mikuláše, čerta a anděla měly děti diskotéku.
Děkujeme všem, kteří nám umožnili Mikulášskou uskutečnit 
a připravit. Příští rok možná na shledanou.

Prosincové dění ve školce
Poslední měsíc v roce se nesl ve znamení tradičních předvánoč-
ních událostí. Na začátku prosince jsme si užili i sněhové radovánky 
v podobě stavění sněhuláků a bobování. Odnesli jsme si spoustu 
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zážitků z Mikulášské nadílky, adventního setkání v Sedlici, vánoč-
ního tvoření pro rodiče a děti, nebo například z našeho vánočního 
vystoupení, které se konalo v prostorách mateřské školy. Doufáme, 
že se všem přítomným u nás na besídce líbilo. Zazpívali jsme si ko-
ledy a vyzkoušeli jsme si pouštění lodiček, krájení jablíčka a mnoho 
dalších tradic, které jsou spojené s předvánočním časem. Pod stro-
mečkem jsme našli spoustu nových hraček, ze kterých měly děti 
radost.
Velké poděkování patří sponzorům: Hotel Na Velké – David Musil, 
firma EM POLAR k.s. - Jan Kraml, Agro Sedlice, a.s., Blatenská ryba 
spol. s.r.o., Klub žen Sedlice.
Děkujeme také všem rodičům, kteří podali pomocnou ruku, když 
jsme potřebovali. Velmi si toho vážíme.
Přejeme všem hodně zdraví po celý nový rok 2024.

Michaela Jariabková, MŠ Sedlice

Závěr roku v ZŠ Sedlice
Poslední měsíc v roce se nesl ve znamení tradičních předvánočních 
událostí. Mikulášskou nadílku mají na starost deváťáci, jejich 
mladší kolegové si odnesli, kromě drobných dárků, také trochu 
zábavy a ti mladší možná i strachu. Ale pak se již všichni těšili na 
Vánoce. Ve třídách se objevily bohatě ozdobené vánoční stromky, 
při pracovních a výtvarných výchovách se vyráběly adventní 
věnce, svíčky a drobné vánoční dárky. Opět se uskutečnil vánoční 
workshop. Účast návštěvníků byla vysoká, žáci si pro ně připravili 
velmi zdařilé vystoupení. Velký dík patří rodičům, kteří napekli 
výborné zákusky do naší kavárny. Žáci vystoupili také na Adventních 
trzích, které pořádalo město Sedlice.
První stupeň vyrazil v říjnu a listopadu na zimní stadion ve 
Strakonicích, kde si žáci užili bruslení. V listopadu proběhl také 
workshop v restauraci Sůl a Řepa ve Strakonicích, žáci školy 
navštívili operní představení Loutkáček ve Stavovském divadle 
a žáci 2. stupně vyrazili na jednodenní výlet na vánoční trhy do 

Drážďan a zámku Moritzburg, kde se natáčely Tři oříšky pro 
Popelku. V lednu se uskutečnil lyžařský kurz pro 1. i 2. stupeň, kurz 
si všichni náležitě užili. 
Proběhly také sportovní soutěže. Bohatá na medaile byla tradiční 
Blatenská atletika. Zlato vybojovala štafeta mladších žáků a Jan 
Baloušek v běhu na 60 metrů. Na druhém místě skončili Jan 
Baloušek ve skoku dalekém a Jan Šefl v běhu na 1000 metrů. Bronz 
vybojovala Natálie Šubová ve skoku dalekém. V soutěži Strakonická 
laťka ve skoku vysokém zvítězil Jan Baloušek výkonem 148 cm. 
Zápis do první třídy se uskuteční 2. dubna, doufáme, že se počet 
žáků školy v příštím školním roce opět zvýší.

Marek Charvát

S P O L E K  P R O  Z A C H O V Á N Í  T R A D I C  S E D L I C E  Z V E  N A  

 

 

 

 

 

1 0 .  ú n o r a  o d  9 . 3 0 h o d .  

 
 

 
 

!!!MASKY VÍTÁNY!!! 

PROGRAM:      9 .30  –  POŽÁDÁNÍ  STAROSTY O POVOLENÍ  PRŮVODU – PŘED RADNICÍ  

10 .00  – PRŮVOD MĚSTEM 

cca  15 .45  –  16 .30  – POHŘBENÍ  A  NAROZENÍ  BAKUSA – PŘED RADNICÍ  
 

TRASA	PRŮVODU:	nám.	T.G.M.,	ulice,	Bicanova,	Havlíčkova,	Zahradní	cca	11.30,	Komenského	ke	škole,	1.	máje	cca	13.15,		
Pod	Velkou,	U	Kina,	Komenského	cca	13.45,	Kostelní,	Nádražní	cca	14.45,	Sídliště	II,	Jeronýmova	cca	15.45	

 
 
 
 

MĚSTO SEDLICE ZVE DĚTI NA 
 

MAŠKARNÍ BÁL  

V SOBOTU 2. BŘEZNA OD 14HOD 
SOKOLOVNA SEDLICE 

 
VYSTOUPENÍ MAŽORETEK PREZIOSO BLATNÁ  

 VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 
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K l u b  ž e n  S e d l i c e  V á s  z v e  n a  

 

 

Tradiční  velikonočn í výstava výrobků  dětí MŠ a ZŠ  Sedlice  

Prodej regionálních výrobků  – dekorativních předmětů  

V sobotu prodej zákusků – Cukrárna Hraběnka 

V zasedací m ístnosti MěÚ Sedlice 

   Město Sedlice zve na 
 

      MAŠKARNÍ BÁL 

          2. BŘEZNA OD 20HOD 
 

          SOKOLOVNA SEDLICE 
 

                 
              VSTUPNÉ      
              - MASKY 100Kč     

            - OSTATNÍ 120Kč 
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Škvořetice

Adventní čas 
ve Škvořeticích 
a Pacelicích
Jako každý rok si na první adventní 

neděli připravil místní dětský 
sbor pod taktovkou Hany Koubkové 

a Petra Šavrdy s hudebním doprovodem 
skupiny Tamty pásmo vánočních koled.  

Hudební vystoupení proběhlo tradičně v kapli Panny Marie 
Bolestné a po přesunu diváků na náves proběhlo rozsvícení 
vánočního stromu.
Novinkou byl nový Betlém a dřevěná zvonička, na kterou si děcka 
mohla zazvonit, aby jim Ježíšek přinesl hodně dárků.

Živý Betlém u kostela na Křesovci
Už počtvrté si místní ochotníci připravili a nazkoušeli živé 
představení betlémského příběhu Marie a Josefa, o jejich putování 
z Nazareta do Betléma, a jak se jim o půlnoci ve chlévě narodil 
syn Ježíš. Celé představení bylo proloženo zpívanými koledami 
s hudebním doprovodem houslí, kytar a tahací harmoniky. 
A přítomní diváci nezaváhali a zpěvem podpořili aktéry. 
Ani napočtvrté se vystoupení neobešlo bez drobných chybiček, 
přebrebtů a neplánovaných pauz, ale to k amatérskému divadlu 
patří a diváky těší, že je to vždy trochu jiné, veselé. Samozřejmě 
nechybělo občerstvení: horký svařák, teplý čaj, káva, buřty, pivo 
a grog.

Tchořovice

Kolaudace chodníku 
Okolo obecní skládky u silnice I/20 
byl nově dokončen krátký úsek 
chodníku, který byl nutný dodělat 
dle projektu, aby mohla proběhnout 
kolaudace celého chodníku ve směru 

od oploceného areálu bývalé obecní 
skládky na Blatnou. Kolaudace úspěšně 

proběhla dne 14. září 2023.

Obnova a doplnění 
dětského hřiště u OÚ
U obecního úřadu se nově vybavilo dětské hřiště. Na hřišti byly 
odstraněny veškeré vysloužilé herní prvky, které již neprošly 
revizemi. Místo nich byly doplněny nové herní a fitness prvky 
– dvouvěžová sestava, cyklošlapky, pískoviště. Zároveň se sem 
nainstalovala i nová lavička s opěradlem a koš na tříděný odpad. 
Dětské hřiště bylo od ostatního prostoru zároveň odděleno novým 
plotem s vrátky. 
Akce byla financována s podporou Ministerstva pro místní rozvoj 
ČR v rámci projektu „Obnova a doplnění herních prvků v místě 
aktivního a pasivního odpočinku v obci Tchořovice“.

Úprava okolí obecního úřadu 
Tchořovice – 2. etapa
Okolo obecního úřadu byla provedena úprava okolí spočívající 
v odstranění původního oplocení a ve vybudování nové kamenné 
podezdívky oplocení, osazení sloupků, plotových polí, osazení 
posuvných vrat a vrátek z kovaného ocelového materiálu. 
Akce byla spolufinancována v rámci Programu obnovy venkova 
2023 Jihočeského kraje.
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Po velkých soubojích nakonec zvítězil tým Judisti. Pro všechny týmy 
byly připraveny lahodné odměny a výborná česnečka. Byl vyhlášen 
i nejlepší střelec turnaje. Věřím, že všichni účastníci si tento den 
užili a přijedou i příští rok.

Brigáda mladých hasičů
V pátek 17. listopadu jsme se sešli u sádek, zde jsme se rozdělili 
na dvě části. Jedna skupina šla uklízet listí k obecní garáži a druhá 
skupina zůstala a uklízela listí pod mostem okolo pomníku. 
Odměnou nám byl nejen hezký pohled na uklizený prostor, 
ale i křupavě upečené buřtíky na přenosném grilu, horký čaj a malá 
sladkost pro každého pracanta.

Martina Čadková

Nové poznatky o kapli sv. Václava 
ve Tchořovicích
Na podkladě nově nalezených pracovních záznamů bývalého starosty 
obce Tchořovice Jaroslava Drnka z čp.64, v letech 1990 - 1992, byly 
získány údaje, které doplňují celkový přehled o historické rozsáhlé 
opravě kaple sv. Václava ve Tchořovicích v letech 1991-1993.
  Zanedbáním údržby kaple sv. Václava ve Tchořovicích v průběhu 
předchozích let došlo k celkovému zhoršení jejího stavu, jak ve 
vnitřní, tak i venkovní části tohoto objektu. Nejhorší stav byl 
zaznamenán na počátku roku 1991. Aby byla kaple zachráněna, 
a co nejdříve opravena, byla již v květnu 1991 vyhlášena veřejná 
peněžní sbírka, na kterou přispělo (podle doloženého seznamu) 
57 rodin a nebyly to pouze rodiny s trvalým pobytem v obci. 
Od 18. do 28. 5. 1991 bylo vybráno celkem 17 750 Kčs.  Dar ve 
výši 4 640 Kčs poskytli vlastenci žijící ve Švýcarsku a další dárci 
přispěli částkou ve výši 3 210 Kčs. Celkem bylo získáno 25 590 Kčs. 
Nejvyšší finanční částkou přispěla rodina B. Nováka z čp.51 ve výši 
500 Kčs.  Značný rozsah práce byl proveden zcela zdarma. Celkem 
bylo při opravě odpracováno  více jak 260 hodin 36 dobrovolnými 
pracovníky z obce. Nejvyšší takto odpracované hodiny náležely 
B. Novákovi z čp.51. Velký podíl práce byl proveden za symbolické 
ohodnocení 10,00 Kčs/h. Tímto způsobem bylo odpracováno 
více jak 450 hod a to více jak 30 pracovníky. Nejvíce se takto 
podíleli Jaroslav Drnek čp.64, Miloslav Kotmel čp.57, Novák Petr 
čp.2, Novák Bohumír čp.51, Masák Josef čp.40, Čadek Jaroslav 
čp.47, Končelík Josef čp.19 a Jiří Necuda čp.15.
Vnitřní část kaple byla opravena a vymalována, venkovní fasáda 
obnovena, opravena střecha, zhotoveno nových pět okének do věže 
kaple a provedeny nové nátěry oken a dveří. Prosklení nade dveřmi 

Kaple sv. Václava ve Tchořovicích - vpravo bývalý starosta Jaroslav Drnek

Mikulášská nadílka
V pátek 1. prosince po setmění k nám do Tchořovic zavítala tra-
diční návštěva, na kterou děti netrpělivě čekaly – Mikuláš, anděl 
a skoro celá pekelná banda. Aby se děti mohly setkat s Mikulášem 
a andělem, musely nejprve projít peklem, kde na ně čekal Lucifer 
se svými čertovskými pomocníky. Zde každé muselo vstoupit na pe-
kelnou váhu hříchů, kde se rozsvítilo pekelné světýlko, pokud zlobi-
lo. Teprve poté, co dítko slíbilo, že už se polepší a našlo v čertovské 
pokladnici zlaťák, mohlo projít peklem a pokračovat k Mikulášovi. 
Protože většina dětí byla statečná a odříkala básničku či zapěla ně-
jakou písničku, rozdal anděl nachystané balíčky všem a čert opět 
odešel s prázdnou. Ale nejenom mikulášské dobroty udělaly radost 
dětem, ale také bohatá předvánoční sněhová nadílka, která nám 
během dne napadla – k velké radosti malých i velkých. Děkujeme 
všem, kdo pomohl s organizací a přípravou tohoto dne. Akce pro-
běhla ve spolupráci SDH Tchořovice a obce Tchořovice.

Lampionový průvod 
a rozsvícení vánočního stromku
Na první adventní neděli 3. prosince se sešli děti i dospělí na 
lampionový průvod. Šlo se od obecního úřadu podél trati až ke 
skoro posledním domu a pak zpět. Skončili jsme u kaple sv. Václava, 
kde čekalo hlavně pro děti drobné občerstvení a čaj na zahřátí. 
Zde jsme všichni netrpělivě čekali na první rozsvícení vánočně 
ozdobeného stromečku. Myslím, že hlavně děti si akci moc užily, 
hlavně díky velké hromadě sněhu, který nám napadl. Akce proběhla 
ve spolupráci SDH Tchořovice a obce Tchořovice.
Následná akce „Zpívání koled“ u vánočního stromu, která měla 
připadnout na sobotu 23. prosince, byla zrušena s ohledem na 
vyhlášení státního smutku v tento den.

Vánoční turnaj v „pozemáku“
Na středu 27. prosince připadl již 4. ročník „Tchořovického 
pozemáku“, který organizuje Jan Čadek. Letos se akce udála se 
souhlasem starosty obce nově na oploceném areálu bývalé obecní 
skládky, kde organizátor s pomocí některých dalších občanů 
Tchořovic vyčistil asfaltový prostor, a tak ho proměnil v hřiště. 
V kýžený den se sešla skupina příznivců, aby si zahrála pozemní 
hokej. Rozhozením hokejek se rozdělili hráči do čtyř družstev, která 
pojmenovali – Judisti, Jedničky, Rodina, Šuldové – a mohlo se začít. 
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a oken bylo provedeno „vitrážní technikou“. Vitráž nade dveřmi, 
která tam doposud nebyla, je symbolická pro naši obec, neboť 
má podobu dvou kaprů se středovým křížem. Vybudováno bylo 
nové oplocení v kovových rámech, které bylo uchyceno na kovové 
sloupky. Nově byly restaurovány a zarámovány obrazy, které jsou 
součástí interiéru kaple. Poprvé v historii kaple sv. Václava byl na 
venkovní čelní stěnu, nade dveře, vepsán ozdobným písmem nápis: 
„Svatý Václave, oroduj za nás!“ malířem p. Vokáčem z Blatné.
Velké poděkování v tomto případě náleží rodině Drnků, která 
objevila tyto záznamy a předala je bývalé starostce obce Tchořovice 
Evě Křivancové. Z těchto záznamů jsem získal výše uvedená fakta, 
která doplnila i opravila údaje o historie kaple sv. Václava ve 
Tchořovicích.

Karel Krejčí

Základy neznámé stavby V Hoře
Malé, ale o to záhadnější základy stavby se podařilo objevit 
Miloslavu Kotmelovi ze Tchořovic čp. 57 na vrcholu kopce V Hoře 
nedaleko rybníka Velký Pálenec, který náleží do k.ú. Tchořovice 
a vévodí zdejšímu okolí.
Byly objeveny základy neznámé stavby o rozměrech 3,80 x 3,80 m. 
Základy jsou celkem dobře patrné, i když z velké části je zakryla 
okolní příroda. Jsou kamenné z celkem dobře opracovaných bloků. 
Stavba byla pravděpodobně postavena z cihel a kryta taškovou 
střechou. Zbytky tohoto materiálu jsou rozprostřeny v širším okolí 
stavby a nejvíce jich potom kryje bývalou podlahu stavby.
O jakou stavbu se jednalo, není známo. Písemné doklady nebyly 
nalezeny, a tak se lze jen dohadovat o jakou stavbu jde a za jakým 
účelem byla pořízena. Podle mého názoru nešlo o stavbu určenou 
k bydlení, ale ani o stavbu hospodářskou či stavbu náboženského 
či kulturního významu. S největší pravděpodobností se jednalo 
o stavbu související s bývalou dančí oborou, která se v tomto 
prostoru nacházela mezi léty 1885-1918 a patřila velkostatku 
ve Lnářích, kdy majitelem byl v této době baron Karel Kliment 
Lilgenau. Lze se domnívat, že tou záhadnou stavbou byla lovecká 
chata, která byla vždy nezbytnou součástí obory a byla obvykle 
situována na nejvyšší bod v okolí loveckého zařízení, kde byl 
dobrý výled na široké okolí. Vzhledem k poloze místa, nákladnosti 
stavby i velikosti, lze vyloučit i stavbu jakéhokoliv krmného zařízení 
pro potřebu zvěře v oboře.
Lovecká chata byla velmi důležité zařízení, které sloužilo k ubytování 
především významných loveckých hostů, kterých v těchto dobách 
nebývalo poskrovnu, eventuálně jejich doprovodu. Každá lovecká 
chata byla proto stavěna jako stavba  bytelná s dobrým tepelným 
zařízením a s účelným jednodnoduchým vybavením. Důležitá byla 
přístupová cesta, která musela být sjízdná koňským potahem 
a tím zajištěno pohodlí lovců a nezbytné zásobování lovecké 
chaty veškerým nutným proviantem.Vemi často lovecké zážitky 
byly základem obchodního jednání, kdy byl potom často přítomen 
i majitel velkostatku. O toto zařízení, pod dohledem zástupce 
úředního aparátu velkostatku ve Lnářích, bylo důsledně a vzorně 
pečováno.
Nevšední název tohoto kopce „V Hoře“ vyvolává rozpaky. Jedná se 
o pojmenování, kterému prostě něco chybí.  Každý se již při prvním 
pojmenování zeptá: „A v jaké hoře?“. Zdá se, že v tomto případě 
se objevily jisté skutečnosti, které mohou vše změnit, opravit 
a osvětlit. Zamysleme se proto společně nad nově zjištěným 
písemným záznamem:
Místní rodák Bohumír Novák z čp. 51 se ve volných chvílích věnuje 
místní i okolní historii a velmi rád za historickými památkami 
cestuje. Informace získává i na internetu a právě tady nalezl 
následující písemný záznam:
„Královský kámen“
....  „U Blaníku se povede dvanáctidenní bitva, která zaplní tamní 
vyschlý potok krví, načež třináctého dne vyrazí Boží vojsko 
a požene nepřítele až ke Kolínu nad Rýnem. Tam se ztratí...“ ... 
„Blaničtí rytíři neuchrání Prahu, kterou ustupující vojska vyplení 
a poboří, to není chyba velení, ale záměr Boží.“ ... „Proč ale Blaník? 
Dříve než se pokusíme nalézt krátkou a vyčerpávající odpověď, 

podíváme se po celé zemi. Blaník totiž není jedinou posádkou. 
Armáda, která má tuto zemi zachránit, je dislokována na více než 
dvaceti místech. Kupříkladu v Hadí hoře u Blatné, či v hoře Boubín 
na Šumavě. Nebo na kopci Svidník u Černovic, odkud prý vyjedou 
vojáci po stříbrných schodech. Další jihozápadní jednotka se skrývá 
v Královském kameni u Kašperských Hor.“
Kde je Hadí hora u Blatné? Přiznám se, že toto místo neznám, není 
známo ani M. Novákovi a opravdu nevím, kdo by o něm věděl. A není 
to snad tak, že Hadí hora u Blatné je totožná s kopcem V Hoře mezi 
rybníky Velký Pálenec a Hadí? Nabízí se, že od názvu rybníka, nebo 
jen prostoru v těchto místech, byl kdysi odvozen i název tohoto 
kopce. V následujícím období pak z nějakého neznámého důvodu, 
byl původní název změněn a posléze zcela zapomenut. Logiku to 
má, ale jak to skutečně bylo, se stejně dnes již nedozvíme.

Karel Krejčí

Mapka okolí s rybníkem Hadí

Události v Uzenicích
Poslední měsíce roku byly bohaté 
na kulturní akce. První akce 
se uskutečnila 4. 11. 2023 na 
městském úřadě v Bělčicích, kam 
naše obec patří matrikou, po nějaké 

době vítání občánků. Přivítali jsme 
do naší obce celkem 6 občánků. Akce 

to myslím byla vydařená, starosta Bělčic 
měl moc hezký projev k rodičům i dětem. Poté 

každý rodič i dítě obdrželi od obce Uzenice malý dárek. Také naše 
obec dává každému nově narozenému dítěti, které má trvalý pobyt 
v obci příspěvek 4000 Kč. Ještě chci zmínit, že matrika v Bělčicích, 
kam naše obec spadá, znovu obnovila pořádání výročí stříbrných 

Uzenice
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Uzeničky

Krátce z Uzeniček 
a Černívska
Poslední měsíc roku se nesl v duchu 
očekávání nadcházejících Vánoc. 
U kulturního domu v Uzeničkách 

proběhlo tradiční rozsvícení ozdobeného 
vánočního stromku. Atmosféru Vánoc 

dokreslil padající sníh, který udělal radost 
především dětem. Pro dospělé bylo na zahřátí 

připraveno svařené víno, děti dostaly nealkoholický punč. 
5. prosince navštívil děti Mikuláš s andělem a čertovským doprovodem. 
Všem dětem přinesl balíček s cukrovím a děti mu za to na oplátku 
zarecitovaly básničku nebo zazpívaly nějakou písničku.

a zlatých, popřípadě i diamantových svateb. Rádi bychom 
uspořádali našim občanům, pokud budou mít zájem, oslavu k tomu 
významnému výročí. 
K příležitosti Svatomartinského posvícení dne 11. 11. 2023 jako již 
tradičně každý rok se v místním klubu SDH zdobily hnětynky. Za 
přispění p. G. Kučerové si ještě děti vyráběly ze šišek ježky a ještě 
různá zvířátka. Po setmění se děti s rodiči vydali s lampiony na 
průvod obcí.
Třetí sobotu v listopadu proběhlo, již tradiční setkání dříve 
narozených v místním hostinci u Krejčů. Tentokrát bylo podávané 
knedlo vepřo zelo, které uvařila p. Krejčová, za což jí touto cestou 
ještě jednou děkujeme. Ke kávě byly podávány zákusky, k tanci 
a poslechu hrála, také již tradičně kapela p. Brože a byla bohatá 
tombola od podniku Leifheit s.r.o. Blatná, kterou zajistili manželé 
Novotných, čímž jim také touto cestou děkujeme. Doufám, že si to 
všichni zúčastnění řádně užili.
Následně v neděli 26. 11. 2023 místní muži přivezli z lesa vánoční 
strom, který poté i ozdobili a tím jsme sice trochu netradičně 
zahájili advent v naší obci, kdy se v podvečer sešla velká část našich 
spoluobčanů k slavnostnímu rozsvěcení, u kterého se podávalo 
svařené víno a zpívaly koledy.
Jako každý rok procházel obcí Mikuláš s čertem a andělem, kdy 
byla pro naše děti připravena nadílka, o kterou se postarala paní 
Renata Marešová.  
Na oslavu Nového roku se vydali místní i nemístní občané, na již 
desátý ročník výšlapu na Křikavu. Po této příjemné procházce 
a přípitku k přivítání Nového roku byla připravena „Novoroční 
polévka ze šťávy z kysaného zelí“, kterou jak je již tradicí uvařila 
p. G. Kučerová a podávala se v místním hasičském klubu. Též jí 
touto cestou moc děkujeme.
Rádi bychom připomněli našim občanům úhradu místních poplatků 
z odpadu a ze psů, které zůstávají pro tento rok ve stejné výši, 
jako tomu bylo v minulých letech. Způsob úhrady je popsán na 
webových stránkách obce a na kamenné úřední desce na budově 
obecního úřadu.  

Renata Marešová a David Melichar
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Velká Turná

Práce zastupitelstva 
obce
Z pracovní náplně je v zimním období 
prováděn úklid sněhu a zimní údržba 
komunikací, údržbářské práce na 

mobiliáři obce, údržba a oprava strojů 
(traktůrek, káry, žací stroje).

V roce 2024 bude obec realizovat projekty 
„Rekonstrukce zásobování TUV sociální budovy   pro 

ATC-Milavy“, kde bude provedena instalace nového solárního ohřívání 
teplé vody pro kuchyňku a sprchy v kempu ATC-Milavy. Dále bude 
instalována Fotovoltaická elektrárna na budovu staré školy v obci, kde 
vyrobená energie bude sloužit pro napájení nočního osvětlení obce 
a přebytek bude komunitně spotřebování na jiných místech v obecních 
budovách. V současnosti se zpracovává projektová dokumentace na 
výstavbu zastřešeného a odhlučněného stání na kontejnery na tříděný 
odpad. Projekčně se zpracovává výstavba kanalizace u čp.14 a připravují 
se možnosti provedení kanalizace okolo domů čp.39, čp.42, čp.52. 
Dále se pracuje na projektu opravy MK  4 C.  Technicky a rozpočtově se 
pracuje na rekonstrukci společenského sálu čp.6 „Hospoda U Mostu“.
V areálu ATC-Milavy bude v letošním roce vyměněna část střešní krytiny 
na budově čp.59 (pergola a hospoda. Současná krytina je již v havarijním 
stavu a do střechy zatéká.
Zastupitelstvo obce přeje všem občanům do nastávajícího roku hodně 
štěstí a hlavně hodně zdraví.

Budova staré školy čp.55

SDH Velká Turná
V prosinci 2023 provedli členové SDH Velká Turná organizaci a spoluúčast 
na předvánočních akcích v obci jako např.  dne 2.12. rozsvícení vánočního 
stromu, dne 5.12. spoluúčast na čertovské nadílce v obci, dne 23.12. 

ozdobení stromečku a osvícení kapličky sv. Jana Nepomuckého v obci 
společně s pietou za   zemřelé po hrůzném činu střelce na Filozofické 
fakultě Univerzity Karlovy.
Ve čtvrtek uspořádali členové SDH vánoční turnaj ve stolním tenisu 
v sále Hospody Na Rozhrání v obci. Zúčastnilo se 22 hráčů.
Dovršením práce sboru v letošním roce byla Výroční schůze sboru 
dne 29. 12. 2023, kdy se sešlo 23 členů SDH Velká Turná a tři hosté ze 
sousedního sboru. Na této schůzi byla zhodnocena činnost sboru v roce 
2023 a pro následující rok byl stanoven program akcí a činnosti. Starosta 
SDH poděkoval za činnost v uplynulém roce. Následovalo občerstvení 
a diskuze.

Počasí
V prosinci nás všechny potrápila silná nadílka sněhu, a to od pátku 1. 12. 
až do pondělí 4. 12. 2023, kdy u nás napadlo za dva dny 35 cm sněhu. 
Z počátku byl sníh mokrý a těžký, teploty se pohybovaly okolo nuly, za to 
v pondělí udeřil mráz -17°C. nadílka přišla v době rozsvěcení vánočního 
stromu na návsi obce. Pro tuto akci byla sněhová kulisa nádherná. Ovšem 
pro úklid, kdy sníh neustále padal to bylo náročnější. I přesto se podařilo 
udržet všechny komunikace a obecní prostranství sjízdné a přístupné. 
Sníh však po skokovém oteplení v následujícím týdnu všechen roztál.

Kalamitní stav - silná sněhová nadílka a mráz -17C.  1-4-12.2023

Čeká nás
16. února – Divadelní představení
17. února – Masopustní průvod
24. února – Obecní ples
2. března – Ochutnávka vepřových pochuti
9. března – Oslava MDŽ
16. března – Dětský maškarní bál

Pavel Šípek, starosta obce Velká Turná (foto archiv obce)
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Exkurze 1. stupně do Stožce
Na školní výlety se obvykle jezdívá v létě. My jsme se rozhodli 
tuto tradici porušit a naplánovali jsme exkurzi na podzim. Ráno 
14. listopadu jsme nevyrazili jako obvykle do školy, ale naše kroky 
směrovaly na vlakové nádraží ve Strakonicích. Cesta rychle ubíhala 
a všichni jsem se těšili na konečnou stanici Stožec. Tam na nás 
čekali pracovníci SEV, kteří zajistili ubytování v historické budově 
a připravili pro nás výukové programy na oba dva dny výletu.
První celodenní výlet byla cesta za historií Stožecké kaple, během 
které jsme se seznámili s lesními ekosystémy a navštívili I. zónu NP 
Šumava. Poutní kaple Panny Marie byla postavena v první polovině 
19. století u pramene léčivé vody, která pomohla kováři navrátit 
zrak. Pramen vody jsme objevili i my a na vlastní „oči“ jsme léčivou 
studánku vyzkoušeli. 
Po třináctikilometrové túře jsme lehce znaveni došli na ubytovnu, 
odpočinuli jsme si a vyrazili hrát týmové hry.  Skládali jsme puzzle, 
soutěžili v oblékání, hledali rozdíly na obrázku nebo si zahráli 
mikádo. Odměnou nám byla vynikající večeře – domácí kynuté 
knedlíky s borůvkami.
Druhý den od rána poprchávalo, proto aktivity probíhaly uvnitř. 

Čestický brambor
Ve čtvrtek 16. 11. proběhlo v Lidovém domě v Česticích slavnostní 
vyhlášení 29. ročníku výtvarné a literární soutěže Čestický 
brambor. Z naší školy se umístily hned tři žákyně. Se svými výkresy 
se v I. kategorii výtvarných prací umístily žákyně 2. ročníku Eliška 
Lávičková a Vaneska Strnadová. V literární soutěži se ve své 
kategorii umístila žákyně 7. ročníku Magda Kučerová. 
Celé dopoledne zajistila ZŠ Čestice bohatý program. Kromě 
vyhlášení výsledků a předání cen, žáci tamější školy přednesli 
několik veršů ze sbírky místního spisovatele nebo vystoupil školní 
sbor s několika filmovými či pohádkovými písněmi v doprovodu 
hudební školy Radešov. 

Text a foto Denisa Matoušková

Záboří

Mikulášská nadílka
„Zlobili jste? Nosíte úkoly? Po-
máháte doma mamince?“ To byly 
nejčastější otázky, které pokládal 
Mikuláš dětem 5. 12. u nás v zá-

bořské škole.
Celou akci jsme si připravili my, devá-

ťáci, s pomocí paní asistentky Palečko-
vé. Naše parta zahrnovala kromě Mikuláše 

ještě čtyři anděly a tři čerty. Původně měly být síly vyrovnané, 
ale jeden čert onemocněl. I v pekle se dá totiž nastydnout.
Hned ráno jsme se oblékli do kostýmů, a protože i nebeské 
a pekelné bytosti musí být vzdělané, museli jsme si takto 
upravení ještě před nadílkou napsat test z chemie – konkrétně 
ze solí. A pak už jsme mohli konečně vyrazit. Postupně jsme 
navštívili všechny třídy naší školy, a dokonce i školku. Děti 
čertům zazpívaly písničku nebo řekly básničku a za to si odnesly 
balíček plný dobrot. Někteří zlobilové si naopak odpykali trest 
v podobě např. deseti dřepů. Někdy jsme pohrozili pytlem 
a peklem, proto většina dětí slíbila, že už budou hodné a čerti 
odešli s prázdnou.
Naše další kroky zamířily do místní prodejny a výrobny lopat. 
Tady nám všichni moc pochválili naše krásné kostýmy. 
Akce se nám moc vydařila a už se těšíme na další, kterou pro 
naše mladší spolužáky připravíme. 

Žáci 9. ročníku, foto Šárka Kučerová
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Dopoledne nám paní koordinátorka ukázala drátkování stromů 
štěstí. Nejdřív se nám výrobek zdál náročný, ale začali jsme 
bojovat. Všude byly drátky, kamínky, korálky, … a po dvou hodinách 
byly první výrobky na světě. Ve finále se všem povedl krásný strom, 
který jsme si všichni odvezli domů.
Odpolední program se odehrával v infocentru. Již samotná budova 
je velmi zajímavá. V místnostech je naaranžována šumavská příroda 
– stromy, rostliny, ale i zvířata, která zde v okolí žijí. Program Zvířecí 
pobytová znamení nás naučil, jak zjistit přítomnost jednotlivých 
druhů, odhadnout věk zvířete (např. dle parohů), poznat stopy 
a mnoho dalšího. 
Dvoudenní výlet rychle uběhl a my se již těšíme na další 
dobrodružství, která nás v tomto školním roce čekají.

Text Marie Sekáčová, foto Iveta Kalousová

Den otevřených dveří a vánoční 
tvoření rodičů s dětmi
Do Vánoc již zbývá jen několik dní, a tak se učitelé rozhodli adventní 
atmosféru přenést na své žáky i jejich rodiče ve čtvrtek 14. 11., 
kdy pro ně uspořádali „Den otevřených dveří“ pojatý jako tvořivou 
dílnu dětí a jejich rodičů. 
Prvotní obavy, že maminky a tatínkové již nebudou mít pro vánoční 
shon čas školu navštívit, se brzy rozplynuly, neboť hned od úvodu 
měly všechny paní učitelky u svých stolků s mnoha výrobky 
s vánoční tématikou dostatek pilných a pracovitých malinkatých 
i větších rukou. 
Všichni si samozřejmě mohli odnést výrobky, které si sami vyrobili, 
a zažít tak vánoční atmosféru i v místech, ve kterých to rozhodně 
nebývá tak časté. Vždyť škola přeci není jen o známkách! 

Text a foto MG

Zábořáci poctili svou maličkostí 
České Budějovice a Plzeň 
Ve škole jsme si řekli, že bychom si mohli zpříjemnit adventní 
čas. Padla volba na města České Budějovice a Plzeň. Na úterý, 
19. prosince, jsme si objednali jarní počasí a vyrazili vstříc novým 
zážitkům. 
V Českých Budějovicích jsme jako první zastávku prozkoumali 
od sklepa po půdu muzeum. Na výstavě o Africe jsme se divili 
velikosti posmrtných masek a naše fantazie jela na plné otáčky. 
Představivost nás neopustila, ani když jsme učili moderní tance 
virtuální šlechtičnu, hledali jsme tajné zásuvky v cechovní truhle, 
děsili se při pohledu do výstavních skříní, kde např. šaty probudili 
svého nositele, obdivovali jsme krásu minerálu a fascinovali nás 
zvířata, která byla od skutečných k nerozeznání. Na závěr jsme se 
na vánoční výstavě vrátili do dětských let, usedli jsme k maličkým 
stolkům a židličkám a malovali si…
Na vánočním trhu jsme se občerstvili vaflemi, trdelníkem, 
bramborovými spirálami a limonádou. Někteří pořídili vánoční 
dárky, které byly doma ve většině případů ihned odhaleny. 
Z dřevěné věže jsme pozorovali bruslící spolužáky. Nikdo se 
neztratil a mohli jsme pokračovat na spanilou jízdu po obchodech. 
Našli se mezi námi milovníci knih, kteří prošmejdili každičký kout 
všech knihkupectví v centru. Další si užili svůj svátek v rychlém 
občerstvení a jiní se vyřádili při jízdě na eskalátorech a hlasitě 
litovali, že něco takového nemáme ve škole. 
Příjemně znavení jsme usedli do vlaku a za vzájemného ukazování 
svých úlovků nám cesta domů rychle utekla. My i plzeňská parta 
jsme si tento den velmi užili. 

Text Monika Dubědová, foto Monika Dubědová, Tereza Siblíková

Předvánoční týden
Poslední dny před Vánoci už jsme ve škole převážně jen nasávali 
tu správnou slavnostní atmosféru. V úterý se žáci 5.-9. třídy vydali 
na adventní trhy (viz samostatný článek), ve čtvrtek si pak děti 
ze 2. stupně připravili pro své mladší spolužáky vánoční dílničky. 
Za zvuků koled se téměř celé dopoledne vyráběly vánoční ozdoby 
z různých přírodních materiálů, přáníčka nebo poslední drobné 
dárečky pro rodiče a prarodiče. 
V pátek pak celá škola navštívila blatenské kino, kde pro nás bylo 
připravené promítání filmové novinky s názvem Wonka. Milovníkům 
klasiky Karlík a továrna na čokoládu určitě nemusíme tuto postavu 
představovat. Tentokrát se naštěstí učitelé svým výběrem trefili 
do vkusu prvňáčků i jejich o hodně starších kamarádů, film téměř 
všechny nadchl a při jeho sledování jsme se naladili na tu správnou 
vánoční notu. 
Ve škole pak u rozsvícených stromečků proběhly tradiční vánoční 
besídky plné dárečků, dobrot a šampaňského.

Text a foto Šárka Kučerová
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RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL,
B. Němcové 29, Blatná (u ubytovny TESLY Blatná)

33 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

 Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz . 

HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy,
chaty, byty, pozemky, lesy … Blatensko i kdekoliv jinde.

Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!
Zajistíme Vám bezstarostný prodej.

Prezentace na největších realitních serverech
a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.

Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné...
Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb

nejdéle působící realitní kanceláře v regionu.

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

www.nej.czwww.nej.cz

KVALITNÍ
OPTICKÁ SÍŤ

VÝHODNÉ 
SPOJENÍ 

INTERNETU 
A NEJTV

VOLNÁ DATA
A NEOMEZENÉ 

VOLÁNÍ 

LOKÁLNÍ
PODPORA

MOBIL
pro celou rodinu

TELEVIZE
vlastní výběr programů

200+

299od
Kc
mes.

INTERNET
po optické síti až 500 Mb/s

Pobočka Blatná
Nad Lomnicí 1255, Blatná
sluzby.blatna@nej.cz
488 999 488

 

Optimal

Prodat dům je 
snadné.

RE/MAX Optimal

pavel.tetour@re-max.cz
www.re-max.cz/paveltetour

tř. Národní svobody 181/26
Písek397 01

Pavel Tetour
733 530 052 / 383495000

Přemýšlíte o prodeji nebo pronájmu 

nemovitosti?

Stačí zavolat, ostatní zařídím.
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NA KLÍČ

Novák  Radomyšl    Prodej  Kuřic   Rozvozový plán 2024 - trasa č.2
KDE

Blatná – u PENNY 08:45 Vysoká u Příbramě – u zastávky 13:30

Kadov – u OÚ 09:15 Tochovice – u restaurace 13:45

Tchořovice - u zastávky 09:30 Lazsko – u OÚ 14:00

Lnáře - u hotelu 09:45  Milín – u KD 14:15

Kasejovice - u RABBITU 10:00 Kozárovice – u restaurace 14:45

Předmíř – u prodejny 10:15 Zalužany - u prodejny 15:00

Mladý Smolivec – u aut. zastávky 10:30 Mirovice - u školy 15:15

Hvožďany – u OÚ 10:45  Rakovice – u OÚ 15:45

Bělčice - u jednoty 11:00 Čimelice – na náměstí u pomníku 16:00

Hudčice – u zastávky 11:15 Mirotice – náměstí 16:15

Bubovice - u OÚ 11:45

Březnice – u PENNY 12:00

Rožmitál pod Tř. - u obch. NORMA 12:30

Věšín – prodejny 13:00

Láz – u prodejny 13:15

KDY

V termínech 29.2 / 28.3 / 25.4 / 23.5 / 20.6 / 18.7 / 15.8 / 12.9 / 10.10 / 7.11

Nosné kuřice – červené, kropenaté, černé, bílé, modré, žíhané,vlašky
stáří 20 týdnů – 250 Kč/ks             tel: 602 115 750                  www.drubez-novak.cz
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Řešení sudoku z listopadového vydání SOBáčku s pořadovým číslem 94 bylo jako vždy ve třech různých úrovních 
obtížnosti. Tajenky: VENKU BUDE (lehká verze, kontrolní 1. řádek 834627195); SNÍH A MRÁZ (středně těžká 
verze, kontrolní 1. řádek 358972416); RADUJME SE (těžká verze, kontrolní 1. řádek 467351298). 
Výherci: Eva Bílková, Bezdědovice; Helena Karlíková, Zahorčice; Dagmar Malečková, Uzenice. Uvedení 
výherci si mohou vyzvednout výhru (drobné ceny) v kanceláři SOB nejpozději do konce února 2024, 
popřípadě v jiný termín po telefonické dohodě na tel. č. 383 420 300 nebo 728 881 358. Všem úspěšným 
luštitelům děkujeme a výhercům gratulujeme. Po vyřešení SUDOKU z čísla 95 (tj. lednového vydání 2024) 

zašlete, prosím, tajenku a první řádek čísel (kontrolní) z vyluštěného SUDOKU s označením obtížnosti na 
e-mailovou adresu blatensko@blatensko.eu nebo na poštovní adresu: Svazek obcí Blatenska, Na Tržišti 727, 

388 01 Blatná a to nejpozději do 28. 2. 2024.
Sudoku pro čtenáře SOBáčku připravila Ivana Zemánková

Lucifer se žení
Vánoce už odezněly,
starý rok je za námi,
co v novém roce dít se bude
to je teprv před námi.

Jedno ale víme jistě,
ke Chlumu se vydala
tlupa čertů z blízkých Hajan
aby čerta provdala.

Pomalu jdou, už se blíží,
velký rámus dělají,
pokřikují, metlou mlátí,
co potkají rozbijí.

Už u nás také čerti byli,
na sále děti strašili,

ti ale škodu nedělali,
jen si s dětmi pohráli.

Ženit se má Lucifer Jan,
s čerty už jsou u Chlumu,
na plácku pro indiány
dají si prý svačinu.

A taky jo, čerti jsou tu,
ohýnek si dělají,
čertík foukl, jen tak trochu,
ohně k nebi šlehají.

Na ohni si maso pečou,
k pečeni pivko připijí,
prázdné láhve od všeho pití
jen tak za hlavu házejí.

A nejen láhve, i papírky,
vše, co jim přijde pod bradu,
rozhazují, chechtají se,
mají skvělou náladu.

Nepořádek strašlivý
leží kam se podíváš,
čertům těm to nevadí
i Lucifer se usmívá.

Lucifer je spokojený,
plácek se mu zalíbil

a tak svoji skoro ženu
na přivítanou políbil.

Za ženu si Brumlu bere,
tu co v Hoře strašívá,
už se těší, jak pak budou
v lese strašit oba dva.

Než k svatbě došlo
plácek odpadky se zaplnil,
místo plácku byla skládka
den odplaty se přiblížil.

Pan starosta a pár chlapů
k indiánům spěchají,
ta čertiska si velmi rázně
a bez ostychu podají.

„Lucifere, chtěl ses ženit,
tak rychle zavel k úklidu,
nebo mažte zpět do pekla,
na úklid máte hodinu.“

Poslechli čerti, uklidili,
plácek hned jak nový byl,
pan starosta pochválil je
a Lucifera oženil.

Od té doby vždy čerti přijdou
na Mikulášskou oslavu,
s dětmi si hrají, radují se,
a drží dobrou náladu.

Miluše Kordulová


